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Българската студентска органи-
зация в Университета в Оксфорд 

е създадена от група студенти 
през 1996 г. Целта й е да събере 

българските студенти в Оксфорд в 
приятелска общност, където могат 

да се срещат извън напрежението на 
академичната среда и да популяри-

зират българските традиции, исто-
рия и култура сред чуждестранните 
студенти. През последните 3 години 

Обществото организира няколко ме-
роприятия - честване на приемането 

на България в ЕС през 2007, благо-
творителен бал в Колежа Hartford 

през 2008 и благотворителен прием 
в градината на катедралата на Crist 

Church. Най-скорошното меро-
приятие на българските студенти бе 
благотворителното гребане по река 
Темза, от Оксфорд до Лондон, което 

се проведе в края на август.

Кирил Косев, председател на 
Българското студентско дружество 
към Оксфордския университет:

- От няколко години се занима-
ваме и с различни благотворителни 
инициативи. Повечето от тях са 
насочени към подпомагането на 
сираци и деца без родителски гри-
жи. Тази кауза е особено близка до 
сърцата ни като български студенти 
в чужбина, а чуждестранните ни 
колеги също станаха съпричастни 
към нея след излъчването на филма 
за Могилино по BBC. 

През това лято обаче решихме 
да пробваме с по-различен под-
ход. Идеята се роди по време на 
една официална вечеря в Christ 
Church College в Оксфорд през 
май. Николай Александров, Тома 
Каркински и аз обсъждахме лет-

ните си планове. За нас, доктор-
антите, лятото не е време за отдих, 
а за конференции, проучвания на 
университетските архиви и летни 
семинари. Обсъждахме варианти 
за интензивна почивка, които да 
не отнемат много време. И така 
през следващите ни срещи идеята 
започна постепенно да се оформя. 
Каква по-добра почивка от едно 
ново изпитание? Какво по-добро 
изпитание от едно гребане надолу 
по Темза? Не искахме то да бъде 
като онова идилично гребане от 
романите на Джером К. Джером, а 
да е истинско предизвикателство. 
Намерихме и благородната кауза, с 
която да мобилизираме още наши 
чуждестранни приятели за идеята. 
След кратко ровене в интернет от-
крихме, че Zov UK (www.zovuk.org.

uk) е единствената благотворителна 
организация с изградена мрежа 
от връзки с домовете за сираци в 
България. Свързахме се с тях и... на 
бял свят се появи гребната инициа-
тива Oxford2London (http://www.
justgiving.com/Oxford2London/), 
чиято цел бе да събере дарения за 
детските домове в България чрез 
сайта си и да ги разпредели с по-
мощта на Zov UK. 

Дотук беше лесната част от идея-
та. А подготовката едва започваше. 
Предстоеше ни да се свържем с 
управителите на всяка от десетките 
прегради по течението на Темза, 
които контролират нивото на во-
дата. После въртяхме телефони до 
гребните клубове в Reading, Henley-
upon-Th ames, Staines, Kingston и т.н., 
за да уговорим приюта за през нощ-

та и почивките по пътя. 
Почнахме и да събираме 
екипировка, откъдето 
сварим – гребла от Linacre 
College Boat Club, лодка 
от Christ Church College, 
микробус от Templeton 
College. Успяхме дори да 
намерим време да трени-
раме заедно като отбор. 

****
Един от хората, които 

щяха да седнат зад гре-
блата в лодката-осмица, 
беше Тома Каркински. 
Той обаче не започна 
пътешествието с нас зара-
ди физически проблеми, 
които възникнаха при него. Малко 
след като гребното ни изпитание 
по Темза приключи, разбрахме, че 

той е диагностициран с левкемия. 
В момента е в болница и спешно се 
търси донор за трансплантация на 
стволови клетки.

През месец май три 
бъ л г а р с к и  м о мч е т а , 
следващи в Оксфорд, 
решават да си посветят 
лятната почивка на една 
благородна кауза – благо-
творителността. Няколко 
месеца по-късно едно 
от тях заболява от лев-

кемия. Тома Каркински 
в момента се нуждае от 
спешна трансплантация 
на стволови клетки. Леку-
ващите го претърсват ба-
зите данни в САЩ, Вели-
кобритания и Германия, 
където има най-много 
регистрирани донори, но 

не откриват перфектни 
съвпадения. Изглежда 
българите са доста раз-
лични като етническа 
група, което води до мал-
ко потенциални донори 
от западните държави. 
Тома е посъветван да 
потърси подходящ до-

нор сред нашата българ-
ска общност във Вели-
кобритания или пък от 
балканските държави. 
Шансовете му да се на-
мери точно съвпадение 
за донор на стволови 
клетки в този случай са 
значително по-големи.

Някои от вас, които че-
тат този текст, ме познават 
лично, но за тези, които не 
ме познават – ето малко 
информация за мен. Казвам 
се Тома Каркински и карам 
трета година аспирантура 
в Оксфорд - специалност 
Финанси. Обичам много да 
спортувам, да се срещам с 
хора, да излизам с приятели, 
да се забавлявам – общо взе-
то, обичам да правя всичко 
типично за един студент на 
моята 25-годишна възраст. 

В началото на септември 
2009 година се случи нещо 
напълно неочаквано в моя 
живот – поставиха ми ди-
агноза левкемия. Това бе 

много шокиращо, защото 
досега съм водил здравосло-
вен живот (не употребявам 
алкохол и цигари, занимавам 
се много със спорт). Както 
обикновено става с раковите 
заболявания – човек не знае 
какво и кога ще му се случи, 
какви са причините и дали 
е било възможно това да се 
предотврати. 

Левкемията е раково за-
боляване на имунната си-
стема. Стволовите клетки, 
които се намират в костния 
мозък, спират да произвеж-
дат пълноценни бели кръвни 
тела и съответно броят на 
белите клетки намалява. При 
нефункционираща имунна 
система болният става силно 
уязвим на болести. Ако не 
се потърси професионална 
помощ в болница, на човек, 
боледуващ от левкемия, му 
остават само два-три месеца 
живот. 

За щастие модерната ме-
дицина е напреднала много 
в лечението на това раково 
заболяване. Обикновено ле-
куването започва с няколко 
процедури с химиотерапия, 
които имат за цел да унищо-
жат болшинството ракови 
клетки. Проблемът обаче е, 
че в повечето случаи лече-
нието само с химиотерапия 
не гарантира пълно из-
лекуване – болестта може 
да се завърне след няколко 
години. В тези случаи ма-
сово се практикува транс-
плантация на стволови 
клетки от друг човек, като 
единствена възможност за 
окончателно премахване на 
левкемията от организма. 
За такава трансплантация 
е необходимо да се намери 
човек с подходящи кръвни 
параметри, който да стане 
донор. Роднините по права 
линия (брат, сестра) се счи-
тат като най-вероятни до-
нори, но ако техните кръвни 
параметри не съвпаднат, 
единствената алтернатива 
е присаждането на стволови 
клетки от чужд донор. 

В моята ситуация реше-

нието на лекарите е да се 
направи спешно трансплан-
тация. Проблемът е, че засега 
не се е намерил подходящ 
донор за мен. 

По света има няколко 
бази данни, които държат 
регистрите на потенциални 
донори. Най-големите (от 
гледна точка на регистри-
рани донори) са в САЩ, 
Великобритания и Герма-
ния, където са регистри-
рани милиони донори. За 
сравнение – в България 
(за голямо съжаление) има 
само 500 регистрирани до-
нори. В следствие на това 
българи и хора с етнически 
произход от балканския 
регион, които боледуват 
от левкемия и им се търси 
донор, имат сравнително 
по-малък шанс да им се на-
мери такъв.

По тази причина мисля, 
че е много важно, не само 
заради моя личен случай, 
но и заради всеки българин, 
който (не дай си, Боже) се 
разболее от левкемия, да се 
регистрират колкото се може 
повече българи в регистри 
за потенциални донори на 
стволови клетки. Подобно 
дарение спасява живот и вие 
може да сте единственият 
човек в света, който може да 
помогне на друг да оцелее, но 
ако не сте регистрирани като 
потенциален донор, тази 
връзка няма да може да бъде 
направена.

Регистрирането като по-
тенциален донор в такава 
база данни е много елемен-
тарно – трябва само да даде-
те към 5 мл кръв за изследва-
не. Тази кръв се изследва по 
едни параметри, наречени 

HLA съвместимост, които 
определят протеините в бе-
лите кръвни клетки. От това 
зависи дали боледуващият от 
левкемия ще може да приеме 
стволови кръвни клетки от 
вас. Когато се регистрирате 
в такава база данни, имайте 
следното предвид: 

А) Ако ви поканят да 
бъдете активен донор, вие 
винаги може да откажете, 
въпреки че сте регистрира-
ни. Това е ваше право. 

Б) Самата процедура 
на взимане на стволови 
клетки от донор е напълно 
безболезнена и безопасна 
за донора. Целият риск в 
една трансплантация поема 
получателят на клетки. Ако 
неговият организъм отхвъ-
рли клетките на донора, 
има много сериозни по-
следици. 

В) По принцип  не  е 
възможно да станете донор 
за един определен човек. 
Регистрирайки се в такава 
база данни, вие ставате по-
тенциален донор за всеки 
по света, за когото се търсят 
подходящи стволови клетки. 
Базите данни за донори от 
всички страни са свързани 
в компютърна мрежа. 

Г) За да се регистрирате, 
вие трябва да сте на възраст 
между 18 и 40 години. 

Как да се регистрирате
Почти всички държави 

вече имат бази данни, където 
може да се регистрирате. Ко-
ординатите на тези във Вели-
кобритания, САЩ, Германия 
и България за улеснение са 
добавени по-долу. На уеб-
страницата www.bmdw.org 
може да намерите адресите 

на всички донорни бази в 
различните страни по света. 
Уебстраницата на англий-
ския регистър Antony Nolan 
www.antonynolan.org.uk има 
много полезна информация 
относно дарението на ство-
лови клетки. 

За тези, които желаят да се 
регистрират в базата данни в 
България, моля да се обадят 
на посочените координати 
долу. Те ще ви дадат под-
робна информация и ще 
ви насочат къде трябва да 
отидете, за да дадете кръвна 
проба. 

Благодаря за вашето вни-
мание и се надявам колкото 
се може повече българи да 
подкрепят тази кампания, 
регистрирайки се като по-
тенциални донори или раз-
пространявайки тази инфор-
мация сред близки и познати. 
Увеличаването на регистри-
рани донори от балкански 
произход в тези бази данни 
би помогнало за успешен 
изход от такива (и подобни) 
заболявания на наши съна-
родници по света. 

Ето моя личен и-мейл адрес 
за контакт: 
tom.karkinsky@sbs.ox.ac.uk

-----------------------
Великобритания
Antony Nolan Trust
Royal Free Hospital
Pond Street, Hampsted
NW3   2QG  London
United Kingdom
tel. +44/ 204 284 12 34
e - m a i l :  h e a t h g a t e @
antonynolan.org.uk
websaite: www.antonynolan.
org.uk

А всичко започна от един невинен разговор за лятната ни почивка

Здравейте,Здравейте,
приятели,приятели,
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Никола Лалов, www.
mediapool.bg
Партия «Ред, законност 

и справедливост» настоява 
посланикът на България в 
Лондон Любомир Кючуков 
да бъде отзован незабавно. 
Това е третият посланиче-
ски пост, който може да се 
оваканти заради подетата 
в последните дни атака. 
Според РЗС посланикът 
ни в качеството си на и.д. 
министър на външните ра-
боти носи вина за разкри-
ването на огромния брой 
секции в Турция - 123, 
включително и в случаи с 
открито противоречие с 
българското законодател-
ство. Според РЗС Любо-
мир Кючуков е допуснал да 
не се разкрият достатъчен 
брой секции в останалите 
европейски страни и в 
САЩ, като в част от слу-
чаите използвал като пре-

текст отказ на приемащата 
страна. 

По-рано този месец ста-
на ясно, че материалите 
от секционните комисии 
в Турция са пътували от 
МВнР до ЦИК два месеца. 
Материалите от секциите 
в Анкара са изпратени 
в МВнР на 14 юли, а от 
консулствата в Истанбул 
и Одрин - съответно на 8 
юли и 7 юли. В ЦИК обаче 
документите са предаде-
ни чак на 23 септември. 
Външният министър Ру-
мяна Желева заяви, че 
в МВнР е сформирана 
дисциплинарна комисия, 
която проверява всички 
случаи на възможни на-
рушения при организира-
нето на вота зад граница. 
“Изпращането и отзова-
ването на посланици не 
е лека задача и не зависи 
само от МВнР. Затова е 

рано да кажа дали ще от-
зовем Любомир Кючуков 
или не, нека да приключи 
дисциплинарната про-
верка». Тя съобщи, че е 
възможно и мандатите на 
посланиците ни в Анкара 
и Вашингтон Бранимир 
Младенов и Лъчезар Пет-
ков да бъдат прекратени 
предсрочно. Срещу два-
мата се водят дисципли-
нарни производства за 
нарушения, свързани с 
парламентарния вот зад 
граница

Българите зад граница 
гласуваха в 274 избира-
телни секции, близо поло-
вината разкрити в Турция. 
ДПС спечели убедително 
вота зад граница с 61.18% 
от всички гласове. ГЕРБ 
взеха 21.77%, Синята коа-
лиция – 5.90%, «Атака» 
– 4.08%, а Коалиция за 
България – 2.53%.

 Андрей Владов, 
Дойче Веле, Лондон
Би Би Си излъчи нов 

филм за децата от Моги-
лино. Преди две години 
документалният разказ на 
Кейт Блюет за ужасява-
щите условия в дома пре-
дизвика възмущение сред 
британците, но доведе и 
до засилване на благотво-
рителните акции. В новия 
си филм „Изоставените 
деца на България посетени 
отново” журналистката 
проверява дали отноше-
нието на държавата към 
тези деца се е променило. 

Кейт Блюет проследява 
съдбата на някои от основ-
ните герои от първия си 
филм и посочва, че отново 
е била шокирана от това, 
което е открила. „Видях 
чудотворните промени, 
които могат да настъпят в 
много увредени деца, ко-
гато те най-после получат 
добри грижи”, казва бри-
танската журналистка. Тя 
посещава няколко от тях, 
които сега са настанени в 
нови домове. Преди две 
години децата са недо-

хранени, малтретирани и 
некомуникативни.

Положително развитие
Зрителите на Би Би Си 

научават, че Диди вече 
живее в специален пан-
сион, ходи всеки ден на 
училище и е отличничка 
по математика. Васки е 
преместена в институт за 
слепи, където грижите за 
нея са отлични и тя се е 
превърнала в „усмихната и 
активна млада жена”. 

Сайтът на Би Би Си също 
разказва за новия филм 
на Кейт Блюет и помества 
клип от него под заглавие 
„Нов живот за изоставе-
ните деца на България”. В 
откъса са показани други 
две деца от Могилино – 
Милен и Мишо. Преди две 
години Кейт Блюет беше 
заснела как Милен е пре-
бит от мъж от персонала 
на Могилино. Сега жур-
налистката установява, 
че двете деца са съвсем 
различни:

„На новото място жи-
веят още шест младежи с 
различни умения. Милен 
и Мишо дойдоха тук след 

преживените унижения 
в Могилино. Разликата е, 
че на новото място за тях 
се грижи квалифициран 
персонал, който се отнася 
с уважение към тях”, раз-
казва Кейт Блюет в новия 
си филм. 

Журналистката посочва, 
че доклад на детската ор-
ганизация на ООН, УНИ-
ЦЕФ, също е установил, 
че състоянието на децата 
от Могилино рязко се е 
подобрило, след като те са 
напуснали дома. „Пробле-
мите не бяха свързани само 
с бедност или недостиг 
на пари. Те произтичаха 
по-скоро от липсата на 
истински грижи”, посо-
чва Кейт Блюет. Според 
нея в България има добри 
възпитатели и домове, но 
страната сега трябва да се 
откаже от големите си изо-
лирани институции, които 
по думите й са „складове 
за още осем хиляди деца с 
увреждания” и да създаде 
на тяхно място нови, по-
малки домове, където може 
да се отделя по-голямо вни-
мание на сираците.

Явор се роди, 
расте и цупи

Какво друго да прави?  
Екипът на в-к БГ БЕН че-

стити радостното съби-
тие на нашата чаровна 
и незаменима “трудова” 
консултантка от стр. 9 – 
Даряна Коцева.

Статията “Явор” беше 
най-хубавата статия, коя-
то написа за нас, Даряна!

Удари ли ви кризата?

Тази година искате да си върнете
повече такси от миналите години?

Обадете се сега!

Шукрие - 020 8826 1361, 07886658810
Александрина - 020 8826 1320 , 07793918238

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Партия РЗС атакува българския 
посланик в Лондон и настоява той 
да бъде отзован заради изборите

„Изоставените деца на 
България посетени отново“
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Ако сте жертва на несправедливо 
отношение от страна на 
нелегални работодатели, 
свържете се с GLA и ние ще спрем 
тези злоупотреби

Ние ще: 
 

език

0845 602 5020
GLA МОЖЕ ДА ВИ ПОМОГНЕ
www.gla.gov.uk  enquiries gla.gsi.gov.uk 

ИЗЛЕЗ  
НА СВЕТЛО
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Българският клуб „Нашенци” Ви кани:

!!! НОВО !!!!!! НОВО !!!
ИНТЕНЗИВНИ, ИНТЕНЗИВНИ, 

КРАТКИ ИКРАТКИ И
ПРОДЪЛЖИТЕЛНИПРОДЪЛЖИТЕЛНИ

КУРСОВЕ по КУРСОВЕ по 
АНГЛИЙСКИ (в АНГЛИЙСКИ (в 

Баркинг/Barking)Баркинг/Barking)

Евгений Кайдъмов
Да се връщат пари за кал-

пава посредническа услуга. 
Не могат обаче да се затва-
рят усти, когато резилът й 
стане публичен. Това не 
са кепенци да ги хлопнеш 
със замах и дъждът да си 
остане от другата страна 
на прозореца.

Две седмици след пу-
бликуването на статията 
“Фирма “Ренато” ООД, или 

тръпката да спиш в товар-
но ремарке” в предишния 
брой на БГ БЕН, на едно 
от измамените момчета – 
Д.И., вече е възстановена 
сумата от 1600 лева, която 
е платил за неизпълнената 
посредническа услуга. След 
подаден сигнал на вестни-
ка бе подготвен репортаж 
за случая от предаването 
“Господари на ефира” и 
задействана процедура по 

проверка на легитимност-
та на предлаганата услуга 
– намиране на работа в лу-
напаркове на територията 
на Великобритания. Малко 
по-късно представители 
на казанлъшката фирма 
“Ренато ООД” се свързаха с 
Димитър и му предложиха 
да му върнат заплатената 
сума срещу уговорката за 
дискретност. Преговори-
те обаче се водят засега 

“на парче” - подобно обе-
зщетение не е предложено 
на другите две излъгани 
момчета от злополучното 
пътуване до Англия. 

Доста ви е шавлива арит-
метиката, г-да ренатовци. 
А кой ще изплати неустой-
ките на тези три момчета 
за всеки ден, прекаран без 
работа на Острова и за 
гаврата с тяхното човешко 
достойнство? Време е за 
плащане на цялата сметка 
заедно с навъртените й 
вересии за всичките ви до-
сегашни тарикатлъци.

Аха, можело значи...

В-к БГ БЕН
В живота на всеки човек 

настъпва момент, когато е 
нужно да си зададе въпро-
са: достатъчно ли е при-
знателен на своята страна? 
И дали понятието родина 
все още събира в себе си 
любими хора и майчин 
език, земя и път към дома, 
в който някой те очаква да 
се завърнеш? Забързани в 
ежедневието, все по-често 
забравяме за своето нача-
ло. Животът ни предлага 
много възможности – да 
осъществим мечтите си 
и да забогатеем, или да 
бъдем одисеевци по дух, 
докато се лутаме в лаби-
ринта на своите желания. 
А също – да бъдем или да 
не бъдем българи. Защото 
времето е разделно и само 

съвестта ни е съдник в из-
бора на принадлежност.

Стихотворенията в пое-
тичната книга „Посвеще-
ния“ от Здравка Владова-
Момчева разкриват глед-
ната точка на авторката 
по този болезнен въпрос. 
В тях е пресътворен хлябът 
за духа, от който всички 
ние се нуждаем, за да оце-
леем като народ „с гени 
– каменни наноси“ и като 
език, който ни благославя 
„в самотния ни път към 
мъдростта“. И още, една 
житейска равносметка за 
времето, което ни отда-
лечава от приятелите и 
Родината, и ни подлага 
на изпитание в избора на 
идентичност. 

Да посветиш признател-
ност на своя произход, в 

(Събития Есен 2009)
Клуб „Нашенци” празнува първата си годишнина. През 

изтеклата година се случиха много хубави неща при нас. Това 
е клубът, създаден от българи за българи, клубът, в който 
„приятелство” е паролата за участие. Нашата програма за Есен 
2009 включва разнообразни събития, които не биха били до-
статъчно „цветни” без вас. Затова най-сърдечно ви каним да 
се повеселим, да попеем, да похапнем, да се изслушаме, да си 
помогнем и да се сприятелим. Здравето би трябвало да бъде един от нашите приори-
тети. Ето защо клуб „Нашенци” би желал да направи нещо в 
тази посока за своите сънародници в Лондон. На 30 октомври 
(17.00 – 21.00 ч.) и 31 октомври (16.00 – 20.00 ч.) специалният 
гост д-р Гергана Гешанова заедно със свои сътрудници, ще 
проведе безплатна здравна лекция под заглавие „Здравето – 
ясно и просто”. Ще бъдат предложени релаксиращи масажи и 
безплатни прегледи на бял дроб, сърце, кръвна захар, кръвно 
налягане, ръст, тегло, мазнини в тялото, биологична възраст. „Нашенци” мисли и за доброто ви настроение. На 7 
ноември от 17.45 ч. организираме безплатна хумористична за-
бавна програма и лек коктейл с благотворителна цел. Очевиден факт е кризата в брака и семейството днес. 
На 20 ноември (19.30 – 21.30 ч.) и 21 ноември (16.00 – 18.00 ч.) 
се провежда безплатен семинар по брачни и семейни отноше-
ния, разкриващ тайните на истинската любов и пълноценните 
връзки. Водещ: пастор Едуард Кешишян, с дългогодишен опит 
в брачното и семейно съветване. Без концерт не може! На 12 декември от 19.00 ч. трима 
изгряващи таланти – Емануил Марков (цигулка), Рая Костова 
(пиано) и Павел Генов (цигулка) – ще представят безплатно 
своето изкуство. След концерта ще има лек коктейл и от 21.00 
ч. ще се проведе годишното събрание на клуб „Нашенци”. 
Всички са поканени да присъстват. Това е моментът да станете 
член, ако желаете! Коледна духовно-музикална програма „Той се роди” 
– 19 декември, 19.00 ч. Рождество Христово е в центъра на чо-
вешката история, но какъв е смисълът на това събитие за нас, 
постмодерните хора от 21 век? Чрез музика, драма и коментар 
ще открием отговора на този въпрос. Заповядайте да попеем 
български коледни песни заедно!

Всички горепосочени събития ще се проведат на адрес:
Trinity at Bowes Methodist Church & Community Centre
Palmerston Road, Palmers Green, N22 8RA
Метро: Bounds Green (Piccadilly Line)
Автобуси: 34,102,121,141,232,329
Телефон за контакт: 07846685582 (Димитър Одрински)

отнякъде, да бъдеш себе 
си. А също и да привнесеш 
различността на своя на-
род в чуждата култура, да 
обогатиш света със само-
битност.

На 30 октомври от 19 
часа в арт галерия „София“ 
към посолството на Репу-
блика България в Лондон 
ще се състои премиерата на 
стихосбирката „Посвеще-
ния“ от Здравка Владова-
Момчева и откриването на 
изложба графика на худож-
ника Христо Керин. Два-
мата автори канят всички 
свои сънародници на го-
сти в тяхната България на 
духа, на която, в поезия 
и картини, посвещават 
своята благодарност.

На България - в На България - в 
поезия и картинипоезия и картини

наши дни означава сме-
лост да откроиш гласа си 
в многоезичния хор на 
глобализацията, да идваш 

В-к БГ БЕН
В периода 15 ноември – 21 декември т. г. ще се проведе 

третият Фестивал на европейското документално кино, оза-
главен “Memory”. Тема на фестивала е 20-ата годишнина от 
падането на Берлинската стена и демократичните промени в 
Европа. Програмата на фестивала предлага пъстра панорама 
от документални филми от редица европейски страни. 

Българският документален филм „По особено жесток 
начин” с режисьор Росен Елезов ще бъде представен на 
15 ноември, неделя, от 20.30 ч. в кино „Люмиер” към 
Френския културен институт. 

Фестивалът е третият съвместен проект на Асоциация-
та на националните културни институти на страните-
членки на ЕС ( EUNIC – Лондон). Българското посолство 
в Лондон е асоцииран член на EUNIC от 2008 г.  

 Ciné lumière at the Institut français
17 Queensberry Place, London, SW7 2DT
T. 020 7073 1350
www.institut-francais.org

Заповядайте на Третия 
фестивал на европейското 

документално кино в Лондон 2006, 58 мин, документален
Сценарий: Владимир Ганев
Режисьор: Росен Елезов
Оператор: Пламен Герасимов
Музика: Константин Цеков
Продукция: Б Плюс Филм, НФЦ

„По особено жесток начин” е филм за преминаването 
през чистилището на мисълта и сърцето на голямата 
българска писателка Свобода Бъчварова, за нейната 
необикновена съдба сред превратностите на ХХ век, за 
личната й метаморфоза и драматичен катарзис. Във филма 
тя дири спасение от разкъсващите я съмнения за смисъ-
ла на вярата и истината в непрекъснат диалог с духа на 
баща си Тодор Ангелов, убит от Гестапо, днес национален 
герой на Белгия. Християнският морал, който изповядва, 
се сблъсква с рационалистичния идеализъм на баща й, 
с единение и противостоене на чувства, с антагонизъм 
и хармония, в романтично съпреживяване на идеала и 
химерата на неговото осъществяване.

РОСЕН ЕЛЕЗОВ е роден през 1953 г. Завършил е МПИ 
– Москва, през 1978 г., кинознание 
(1988) и кино и тв режисура (1990) 
в НАТФИЗ. Режисьор на над 30 
игрални и документални филма, сред 
които “Ето човека” (1990), “Черната 
тетрадка” (1995), “Хроника на едно 
национално предателство” (1998), 
ФСБ – 20 години по-късно (2000, 
“Сънувам театър” (2004), “Тъй рече 
Ванга” (2005). 

Свобода 
Бъчварова

Среща с български творци 
в посолството ни

На 21 октомври 2009 г. посланикът 
на Република България в Лондон г-н 
Любомир Кючуков се срещна с българ-
ски музиканти, художници, дизайне-
ри, поети и писатели, които живеят и 
творят във Великобритания. В своето 

приветствие посланик Кючуков изтъ-
кна ролята на българските творци в 
популяризирането на българската 
култура и на приноса на страната ни 
към европейския културен живот. Той 
подчерта желанието на дипломатиче-
ското представителство да поддържа 
и развива добри и ползотворни кон-
такти с всички български творци във 
Великобритания.

 българското 
участие на 
фестивала

“По особено жесток начин” –
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Лилия Русева
Ура! Човекът, за когото и до днес 

се говори с благоговение в Лон-
дон. Човекът, открил българското 
читалище и създал българското 
училище към посолството ни. 
Човекът, основал във Великобри-
тания през 1991 г. хуманитарната 
организация Friends of Bulgaria, 
която работи и до днес. Човекът, 
посветил живота си на грижата за 
деца с увреждания, основателят 
на КАРИН ДОМ – център за реха-
билитация и социална интеграция 

в гр. Варна. 
Човекът-Мисия, българинът 

Иван Станчов.
“Абе исках да ви питам дали бих-

те писали за едно мое изкачване на 
планината Олимп в Гърция? Този 
ми беше вторият опит. Първият 
път, когато тръгнах да се катеря, 
паднах и си счупих таза. Ама този 
път успях. Направих го с благотво-
рителна цел - да събера средства 
за Карин Дом във Варна. От държа-
вата никакви пари не се дават за 
тези неща. Та ми се наложи на 80 

години да се катеря по планини, 
за да привлека спонсори за по-
строяването на нов физиотерапев-
тичен център към Дома. Ама беше 
хубаво качване. Олимп, да знаете, 
е с 19 метра по-нисък от Мусала, 
ама гърците са нахвърляли едни 
големи камънаци на върха, за да го 
направят по-висок. Та последните 
метри бяха доста трудни. Когато 
групата ни стигна върха, подарих 
на водача ни Миро Нанков, който 
имаше рожден ден, едно българ-
ско бойно знаме от 1912 година. 

Имам го от дядо ми, правено е по 
време на Балканската война, но 
не е влизало в бой. Напишете във 
вестника за това, дано каузата на 
Карин Дом стигне до повече хора 
... А аз ще продължа да катеря 
още планини. За тази година имам 
планирана още една в Гърция, а 
догодина – връх Левски в Стара 
планина.”

Слушаме и пишем,
г-н Станчов!

И ви благодарим, че ви има. 

В редакцията на БГ БЕН звънна Иван СтанчовВ-к “Труд”
Разказ на Мирослав Нанков, 
пътешественик:

Върви ми да празнувам 
рождения си ден на “най-
високо място”. Когато 48-
те ми затропаха на врата-
та, реших да ги посрещна 
на Олимп, при боговете...

Досега цели 23 пъти бях 
ходил в небесните селения 
на Зевс. И над 500 души 
съм завел. Но за да е всич-
ко още по-щуро, защото 
така го харесвам, поканих 
и джаз музиканти - луди-
млади глави, горе да на-
правим шоуто. Всичко за-
почна, когато на автостоп 
качих Димитър Пенчев и 
Митко-Миташки, тромбо-
нист в Бургаската филхар-
мония.

Тук му е мястото да 
спомена и за най-важния 
участник в това пътеше-
ствие шоу - моя добър 
приятел отпреди почти 20 
години Негово Превъзхо-
дителство Иван Станчов. 
На 1 април т.г. той навъ-
рши 80 (не, не е печатна 
грешка!). В края на юни с 
предишната ми група от 
40 души към Олимп нелеп 
инцидент го спря на 2100 
м, току под върха. Нощно 
падане го изпрати не наго-
ре при боговете, а надолу с 
хеликоптер към болницата 
в Катерини със спукан 
таз. Няма да ви казвам 
за сърдитите имейли на 
съпругата му, особено ко-
гато разбра, че той отново 
иска да катери Олимп само 
два месеца и половина 
след инцидента. Но Стан-
чов се реши заради благо-
родна цел - организира 
кампания за събиране на 
средства за Центъра за 
деца със специални нужди 
“Карин дом” във Варна, в 
неговата фамилна къща. 
Чудесна инициатива на 
цялото семейство Станчо-
ви, пръснало се по белия 
свят преди повече от 66 г. 
Това нещо е по-популярно 
на Запад като Sponsored 
walk - тичаш маратон, из-
качваш върхове, а спомо-
ществовател дарява пари 
за кауза.

Събрахме се аз, музи-
кантите - тромбон, клар-
нет и китара, Иван Стан-
чов и още 20-ина души, 
повечето от нежната по-
ловина на човечеството. 

Сред многото записали се 
красавици се оказа Джина 
Стоева, поп фолк звезда, 
че и сървайвърка. Браво 
на нея, щом е предпочела 
несгодите пред хладния 
уют на софийските заве-
дения! И се държеше мо-
мичето съвсем естествено 
и непринудено. Браво, 
моме хубава, кефиш ме!

Да не забравя и за още 
интересни лица - две кра-
сиви венецуелки придава-
ха международен чар на 
групата. Едната - Оленка, 
и с биография, майка й е 
била в тройката на кон-
курса “Мис Венецуела 
1974”. И лудият баварец 
Тоби, навъртял с колело 
няколко хиляди киломе-
тра от изворите, та чак до 
делтата на Дунав и после 

през България до Цари-
град. Писнало му да е фи-
нансов консултант.

Тръгваме към Олимп 
от 1000 м надморска ви-
сочина. За някакви си 2-3 
часа сме горе на хижата, 
дъждът е спрял, моля се 
боговете на следващия ден 
да ни допуснат до “Трона 
на Зевс”. А Иван Станчов, 
с типичното си чувство за 
хумор, дава настроение на 
всички. Добра и позитив-
на е била групата ни, щом 
дъждът избяга и слънцето 
ни огря от сутринта!

Два часа и нещо и вече 
сме в подножието на Ми-
тикас (връхната точка на 
Олимп), остава ни най-
трудната част - “шамари-
те”, както съм я нарекъл. 
20 души сме на 2865 м, 

остава 1 час догоре. От-
варя се първата бутилка 
уиски, тромбонът озвучава 
висините. Усещането е не-
вероятно. Джина Стоева и 
останалите запяват Happy 
Birthday, Миро! Хей, да 
не си помислите, че Иван 
Станчов се е отказал - не, 
той бе сред първите, из-
качили по досадния сипей 
до подстъпите. Той води 
колоната!

Газ по стръмнините!
Тръгва нашият купон-

джийски керван към най-
високата точка. 12,00 на 
обед - всичките 20 сме 
горе! Връх Митикас, 2917 
метра - Зевс ни допусна 
до трона си. Следва много 
мила честитка от Станчов, 
а този човек знае как да 
говори, вярвайте ми! Полу-

чавам невероятен подарък 
- българско знаме на 100 г., 
което той е открил в архива 
на дядо си Димитър Стан-
чов, български дипломат и 
политик. Малко ми остава 
да се разрева...

Още уиски, още песни, 
още снимки - и хайде об-
ратно... Това е – живи-
здрави, с яка мускулна 
треска - всички са долу, 
на морето, същата вечер. 
За да продължи купонът 
там. Още две вечери, и 
хайде за България, че от 
дома по-хубаво няма.

И тъй, в една невероятна 
компания, с чудно на-
строение и неспирен ку-

Иван Станчов качи Олимп на 
80 години, за да събере средства 
за Карин дом

пон, посрещнах моите 48. 
Отсега правя планове за 
50-те... Но нека изчакаме 
малко. Само ще спомена, 
че с Митко, лудия тром-
бонист, ще мъчим рекорд 
на “Гинес”. Той де, защото 
аз не мога да свиря, но до 
догодина ще се науча. Ще 
се изкачим над 6000 м в 
Перу. Ще бием рекорда 
на Коцето Калки и Дони, 
които пяха на 5000 и нещо 
метра в базовия лагер 
на Еверест. Че и Джина 
Стоева ще вземем с нас 
- има сили това момиче 
да се качи дотам! Защото 
животът иначе е твърде 
скучен, нали?!

Карин Дом                             Банкова сметка: Карин Дом
Св. Никола                 SG Expressbank – Transport Branch
Варна, България                                   4/6 пл. Славейков, 

Варна 9000
Тел. 052/ 302 517                               SWIFT/BIC:TTBBBG22

www.karindom.org

Видеоклип за Карин Дом можете да видите на :
http://www.youtube.com/watch?v=FS7GcBmjXo
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Шега няма. Марио Тричков е 
собственикът на най-голямото 
официално признато плувно 
училище в Южна Англия – MXT 
Swim School, което се намира в 
Брайтън. Училище, в което се 
учат да плуват от 4-месечни деца 
до възрастни пенсионери. За 
близо 20-годишната си история 
възпитаници, направили първи-
те си стъпки в школата на Марио, 
са се отчели със 7 европейски и 
4 световни рекорда. “Англичан-
ката Шарлът Улискрофт, която 
направи световен рекорд на 
100 метра гръб на световното 

п ъ р в е н с т в о 
в Рим преди 
две седмици, 
тръгна от тази 
школа, дойде 
при мен на 4 
годинки, сега 
е на 17 г.”

Д н е с  M X T 
Sw i m  S c h o o l 
разполага с 4 
големи плувни басейна, 18-
членен квалифициран персонал 
и вършее награди и признания 
от британската преса. И амби-
цията му вече никак не звучи 

нереалистично – верига от  MXT 
плувни училища на територията 
на цяла Англия. Лесно е да се 
говори в такъв момент с човек, 
наистина.

БЪЛГАРИН НА АЛБИОНА

Интервю на Евгений 
Кайдъмов

Виждам, че доста сте 
позабравили българския 
език.

- Да, уви. В Англия съм 
от 28 години и почти ни-
кога не е имало българска 
среда около мен. С бившата 
ми съпруга, англичанка се 
запознах, докато учех във 
Висшата спортна академия 
в София. Официално се 
преместих преди 25 г. Пре-
ди това бях професионален 
плувец и се състезавах за 
“Вихрен” – Сандански за-
едно с моя брат близнак.

Първите ви години 
тук?

-  Интересна страна, не-
доверчиви хора. Отне ми 
години, за да ги убедя, 
че съм по-добър от тях и 
разбирам от занаята си. 
Сертификатите ми, раз-
бира се, не бяха призна-
ти и започнах отначало с 
квалифицирането си като 
един студент първокурс-
ник. След като успях да се 

дипломирам по тяхната 
методология, трябваше да 
се хвърля към практика-
та и опита, нямах и един 
ден за губене. Обикалях 
големите плувни клубове 
на Брайтън, Портсмут, 
ЛитълХамптън. Въртях 
километраж в басейните 
всеки ден и най-важното 
– трупах самочувствие, за 
да открия плувна школа. 
Петнадесет години минаха 
оттогава.

Трудно ли успяхте да 
спечелите доверието на 
английските родители 
след основаване то на 
школата?

-  Убедих ги най-вече с 
балкански инат. Започнах 
сам да преподавам в шко-
лата си, упорствах дено-
нощно, не връщах никого, 
отделях внимание на все-
ки. Скоро това се забеляза 
от хората. Вместо да имам 
работа по 6 часа, започнах 
да имам работа вече по 10 
часа на ден. Постепенно 
персоналът на школата ми 
достигна до 18 преподава-

теля. Сега инвестирам още 
200 000 лири за други два 
плувни басейна и търся 
още нови учители по плу-
ване – квалифицирани и 
с добър английски. Силно 
се надявам една голяма 
част от тях да са българи.

Как успяхте да финан-
сирате школата си в на-
чалото?

-  Когато откривах първа-
та си школа, аз успях да я 
финансирам с доверието 
на локалните власти и учи-
лища. Бях утвърден препо-
давател и имах доверието 
на хората.

Че с то споменав ате, 
че искате да работите с 
българи. Да не би англи-
чаните да са ви разоча-
ровали?

-  Преценете каква част 
от текста ще оставите, но 
...англичаните са много 
мързеливи и умишлено не 
искат да се научат да пра-
вят нещата по правилния 
начин. Нямат си никаква 

идея откъде идват и накъде 
отиват. Живеят ден за ден 
в тази държава. Дори и да 
са настинали, българите 

пак са във водата. А англи-
чанинът само веднъж да 
кихне – значи е настинал и 
една седмица няма да дой-
де. Изкашля ли се два пъти 
– вече направо е пипнал 
двойна пневмония.

Ние, източноевропейци-
те, сме схватливи и сериоз-
ни – не само за да научим 
нещо ново, но и за да го 
приложим в практиката. 
Работя в пъти по-добре 
с източноевропейци или 
хора от континента, от-
колкото с англичаните. 
Та те и не са квалифици-
рани дори! Представе-
те си - само за 4 дена ви 
дават квалификация за 
учител по плуване. Що за 
учител по плуване е това? 

Тотално се подценяват 
човешките възможности 
в полза на сертификатите 
в тази държава. Бил съм и 
свидетел на подобна сцена 
- учител с преподавателски 
сертификат по плуване 
стои отстрани на басейна, 
вика и направлява децата 
оттам, защото не може да 
плува.

Какъв трябва да бъде 
идеалният български кан-
дидат за работа в школата 
ви?

- На първо място, трябва 
да има добър английски и 
отлични комуникативни 
способности – да разби-
ра какво му се казва и да 
знае какво точно трябва 

да каже на децата. Да раз-
бира детската психика и да 
третират детето като дете, а 
не като възрастен. Да умее 
да плува всички стилове, 
да е бил бивш състезател, 
да е млад (до 30 години) и 
ентусиазиран и със статут 
на самонает.

*****
Търси се учител по 

плуване за работа на 
full-time и part-time. 

Трябва да говори до-
бре английски, да има 
необходимата квали-
фикация и да умее да 

общува с деца. 
Тел. 079442 367 614 , 

mxtswim@googlemail.
com

Искам
да работя 
с българи

Децата в моята школа започват да Децата в моята школа започват да 
се учат от 18-месечна възрастсе учат от 18-месечна възраст

“Част от младите ни преподаватели. Всички са минали през моята школа 
и въпреки че са дипломирани и квалифицирани, всеки един от тях е държал 
изпити пред мен по моята методология. Моделът, който трябва да се 
спазва от всички тях, е разработен от мен още преди 25 години и събира в 
себе си методи, които никъде в Англия не се преподават.”
Хората на снимката: Били (Хонконг), Сюзън (Англия), Стефани (Англия), 
Рейчъл (Англия) Иван (България), Андрея (Унгария), Христо (България)
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В-к БГ БЕН
По закон подаването 

на заявлението за изда-
ване или преиздаване на 
български документи за 
самоличност става лич-
но в консулската служба 
на посолството. Заявле-
ния за издаване на нови 
български паспорти, из-
пратени по пощата, не 
се приемат. Консулската 
служба не разглежда и 
молби за продължение на 
паспорти, чиято валидност 
вече е изтекла. Ако видите, 
че паспортът ви изтича в 
следващите 6 месеца, сега е 
времето да се задействате, 
тъй като самата процедура 
отнема време, а и след Нова 
година се очаква много 

повече хора да подменят 
паспортите си, които изти-
чат през 2010 г., което може 
да забави самия процес. 
Както вече писахме, из-
даването на нов български 
паспорт чрез посолството 
не става бързо. Причината 
за това е, че документите 
се изпращат в България 
по специална куриерска 
поща, която е веднъж на 
два месеца. Ако се пре-
сметне изпращането и по-
лучаването, изваждането 
на нов български паспорт 
чрез посолството става за 
около 4 месеца. Очаква 
се след въвеждането на 
новите документи с биоме-
трични данни да поскъпне 
и самата услуга. 

А ето и какво трябва да 
направите:

1) Проверете срока на 
валидност на вашите и на 
децата ви документи.

2) Ако те изтичат в след-
ващите 6 месеца, отидете 
в Консулската служба на 
посолството ни в Лондон 
в приемното време между 
9:30 и 13:30.

3) Носете със себе си:
- старите документи
- 2 броя снимки по об-

разец *(снимките - висо-
чина 45 мм, ширина 35 мм 
трябва да са актуални, да 
са направени не по-рано 
от шест месеца преди пред-
ставянето им, хартията да е 
гладка и матова, лицето да 
е в анфас и на неутрален 
сив фон, без сенки, петна 
и др.) 

-  съответни удостовери-
телни документи в зависи-
мост от вида на искания 
документ (акт за раждане, 
официални документи за 
промяна на гражданското 

състояние на български 
език и др.)

Самите заявления се за-
купуват от консулската 
служба (0,50 англ. лири/
бр.). Преди попълване-
то следва подробно да се 
запознаете с указанията 
за попълване, които се 
намират на последната 
страница на заявлението, 
както и с попълнените 
образци, намиращи се на 
разположение в приемната 
на консулската служба. 

В заявлението се по-
сочват действителните 
имена и семейно положе-
ние на заявителите и към 
преписката задължително 
се прилагат всички акту-
ални документи в съот-
ветствие с гражданското 
състояние към момента 
на подаването (удосто-
верение за граждански 
брак или съдебно решение 
за развод, издадени от 
компетентните органи в 
Република България или 

надлежно заверени със 
апостил от Форин офис и 
преведени на български 
език). Следва да се има 
предвид, че в случаите 
на установени различия 
в данните на гражданите 
по отношение на имена, 
месторождение, адрес, 
снимки и други, за които 
няма представени доку-
менти, МВР отказва тяхно-
то издаване до изясняване 
на случая, което може да 
ви забави с месеци. След 
попълване формулярът се 
подписва лично пред кон-
сулско длъжностно лице в 
момента на подаване.

Таксите, които се съби-
рат за издаване на паспорт 
чрез консулската служба 
на посолството на лица 
между 14 и 58 години, към 
момента възлизат на 25,00, 
а за лична карта 19,00 бри-
тански лири, като същите 
се заплащат при подаване 
на заявлението. Когато 
гражданин кандидатства 

за подмяна и на двата до-
кумента едновременно, 
таксата е 29 лири. 

За допълнителна инфор-
мация може да се обръщате 
директно към Консулската 
служба на Българското 
посолство на тел 020 7589 
3763 (13.00 - 15.00 часа), 
или да пишете на елек-
тронна поща: consular@
bulgarianembassy.org.uk

* Точните изисквания за 
изработването на снимки-
те са на разположение на 
гражданите в приемната 
на консулската служба 
или на интернет страни-
цата на посолството на: 
www.bulgarianembassy.
org.uk > visa and consular 
> услуги за български 
граждани.

В следващия брой ще 
ви информираме за това 
как родителите могат да 
подновят изтичащите 
паспорти на техните деца 
и какви документи са не-
обходими за това.

Къде и как да подменим паспортите и личните карти, 
чийто срок на валидност предстои да изтече скоро

Вече можете да 
оцените вашия личен 

лекар по интернет
В-к БГ БЕН
Пациентите в Англия ще могат да оценяват 

своите домашни лекари по интернет в новата 
страница на Националната здравна служба, която 
цели подобряване на обслужването и повишава-
не на стандартите на здравеопазването. 

На адрес www.nhs.uk всички пациенти ще 
имат право да публикуват своите коментари за 
качеството на обслужване, като се започне от 
отношението на лекарите и персонала до това, 
колко лесно е било определянето на дата и час 
за преглед.

Няма да е позволено да се публикуват обидни 
коментари или да се споменават хора от персо-
нала поименно, като коментарите ще засягат 
отделните лекарски практики като цяло.

Уебсайтът ще трябва да сравни представянето 
и работата на 8269 практики в Англия. Това ще 
позволи на всяка практика в Англия да види как 
я оценяват собствените й пациенти и какви подо-
брения могат да се направят, каза той.

Всеки месец семейните лекари във Велико-
британия отчитат около 23 милиона посещения. 
Вече е въведена подобна интернет система, която 
сравнява представянето на отделните болниц

www.dnevnik.bg
Блестяща стръв за заможните купу-

вачи: британската верига от универ-
сални магазини «Хародс» (Harrods.
com) добави златни кюлчета по ла-
виците си. 

Компанията обяви днес, че си 
сътрудничи с швейцарската ком-
пания за рафиниране на злато 
«Продюи артистик мето пресийо» 

(PAMP.ch) в предлагането на златни 
кюлчета с тегло от 12,5 кг, съобщиха 
ИТАР-ТАСС и Асошиейтед прес. 
Според цената на златото от деня 
едно златно кюлче би струвало 423 
385 долара. Клиентите могат да си 
купят кюлчета чрез финансовото 
подразделение на «Хародс» - «Ха-
родс банк», намиращо се в магазин 
на компанията в центъра на Лон-

дон, отбелязва АП. Цената на злато-
то достигна исторически максимум 
от 1072 долара за тройунция, което 
е свързано най-вече със силния 
спад на курса на долара, отбелязва 
ИТАР-ТАСС. Освен златни кюлче-
та, в «Хародс», който е собственост 
на египетския мултимилионер 
Мохамед ал Файед, ще се продават 
и златни монети.

В «Хародс» продават вече и златни кюлчета

www.dnevnik.bg
Британският премиер Гордън 

Браун и половината от депу-
татите ще трябва да върнат 
част от сумите, получени за 
възстановяване на разходите 
им, съобщиха в навечерието 
на новата парламентарна сесия 
британски медии, цитирани от 
Франс прес. Одиторският екип 
ще разпрати на всички избра-
ници в Камарата на общините 

писмо, посочващо дали техните 
искания за възстановяване на 
разходите отговарят на пра-
вилата, или дали в последните 
пет години са установени не-
редности, посочва в. «Дейли 
телеграф».

Именно Браун поиска този 
одит след скандала, предизви-
кан от разкритието за неправо-
мерно възстановявани разходи 
на депутати, който разтърси 

британската политическа кла-
са преди лятната ваканция на 
парламента. Според Би Би Си 
сред онези, които ще трябва да 
връщат пари, е и самият Браун, 
на когото били възстановени 
разходи за почистване.

Най-засегнати от скандала 
бяха управляващите лейбъри-
сти, но репутацията на някои 
депутати консерватори също 
пострада, допълва АФП.

Гордън Браун и половината депутати 
ще връщат пари на държавата

Daily Mirror

Ето как изглежда отблизо лицето на адмирал 
Нелсън, което гледаме иначе от 52 метра 
разстояние на Трафалгарския площад 

Sunday Express
Гордън Браун бе принуден през изминалата седмица 
да дава обяснения пред специална парламентарна 
комисия, че правителството не било “разчитало в 
своята дейност предимно на бели мъже-шотландци”. В 
кабинета на Гордън Браун четирима от министрите са 
мъже от Шотландия и няма нито един представител 
на етническите общности във Великобритания. 
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ТРУДОВА КОНСУЛТАЦИЯ

Залудо се съмнявай, залудо не се доверявай

И ти ли си банкова
жертва?жертва? 

 

   
  

100% 
  

– 2000 

• Принудиха ли Ви да сключите PPI (Застраховка по кредити и заеми)?
• Увеличи ли се размерът на заема Ви с добавянето на PPI ?
• Казаха ли Ви, че със сключването на PPI шансовете Ви за получаването 
на заем нарастват?
• Бяхте ли самонает (self-employed) в момента на сключването на 
застраховката?
• Изплатихте ли си заема преди крайния срок и въпреки това не Ви 
въстановиха изплатената от вас сума по PPI?
• АКО СТЕ ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, теглили сте заем или сте 
ползвали/ползвате някакъв вид финансиране, вероятно Ви дължат пари, 
за които не подозирате ...

Неделчо 
Мутафчийски 
Тел. 0208 292 6556  
Факс : 0845 280 6555    
Moб.  0781 806 0534   

Crystal Life Ltd.
14  Park Road
London  N8 8TD
www.crystallife.co.uk

В тази статия ще раз-
гледам един скорошен слу-
чай, който се счита, че ще 
се превърне в повратен 
момент в трудовото за-
конодателство на Острова. 
Надявам се, че написаното 
ще послужи като важна 
справка на хора, намиращи 
се в подобна позиция. Unite 
е името, под което се сляха 
два от водещите британски 
профсъюза - T&G и Amicus. 
Стъпката бе следствие от 
необходимостта да се отго-
вори по-ефективно на тру-
довите предизвикателства, 
които 21-ви век донесе на 
Великобритания. 

Конкретният случай, от 
който тръгнаха настоящите 
процеси, бе казусът относ-
но компанията Autoclenz, 
която организираше по-
чистването на превозни 
средства, преди те да се 
изложат в автосалони. На 
наетите от агенцията ра-
ботници се заплащаше “на 
парче”, за което получаваха 
седмични фактури, а са-
мите те си плащаха нацио-
налната осигуровка (NI) и 

съответните данъци. Всеки 
един от тях бе подписал 
заявление, че е самонает 
подизпълнител. През 2007 
г. група работници обаче 
внесоха иск за неизплате-
ни надници. Случаят беше 
гледан от Апелативния съд. 
След като институцията се 
произнесе по този трудов 
спор, на днешните работо-
датели ще им бъде занапред 
все по-трудно да отнемат 
employee правата на само-
наетите работници, дори и 
ако те са се самоопределили 
като такива в документите, 
подписани от тях.

Казано накратко, делото, 
заведено от Unite, бе убеди-
телно спечелено, след като 
съдът призна аргумента-
цията им, че работещите за 
Autoclenz са реално наети 
работници. Като резултат 
от това, работещите за ком-
панията чистачи в момента 
се ползват с пълния пакет 
трудови права – платена го-
дишна ваканция, заплащане 
над минималното за стра-
ната, правото да не бъдат 
произволно уволнявани, 
помощи за майчинство и 
помощи при съкращение.

Autoclenz се опита неед-
нократно да попречи на дей-
ността на Unite, вмъквайки 
клаузи в документацията си, 
че членовете на профсъюза 

са самонаети контрактори, 
които имат правото сами 
да изпратят човек да ги за-
мести в работата им, както 
и клаузи, че работодателят 
в лицето на компанията не 
е длъжен да доставя работа 
на всичките наети работни-
ци и че те имат правото да 
я отказват. Добре познатата 
на всички нас реалност 
обаче, както бе доказано и 
от профсъюзните прависти, 
е била съвсем различна. 
Никой от работещите не е 
можел да праща замества-
щи го и не е имал правото 
да отказва работата. На 
всеки е било поставено 
предварителното условие, 
че работа няма да му бъде 
осигурена, ако не подпише 
изготвените от компанията 
документи. Апелативният 
съд реши, че клаузите, кои-
то компанията е принуж-
давала хората да подписват, 
нямат правната стойност на 
“съгласие” между две стра-
ни. Подписвайки договор с 
подобни нагласени клаузи, 
работещите са изпадали под 
пълния контрол на работо-
дателя и в крайна сметка 
ефективно са се превръща-
ли в ...наемни работници 
(employees).

Продължавам всеки ден 
да се сблъсквам в практи-

ката си с масови случаи, 
когато човекът е съкратен 
без основания или пък про-
изволно лишен от работа. 
В тази категория особено 
често попадат работещите 
чрез агенции или в хотели. 
Договорите, които те са 
подписвали, обикновено 
са съставени по такъв на-
чин, че е много трудно да се 
определи трудовия им ста-
тут. В миналото трудови-
те съдилища (employment 
tribunals) прекалено много 
се взираха в конкретните 
договори, подписани от 
двете страни, но вече е на-
лице ясната тенденция да се 
гледа предимно природата 
на конкретните трудови 
отношения, а не етикета 
“санонает”, който в пове-
чето случаи остава само на 
хартия.

На следния линк можете 
да намерите повече инфор-
мация за профсъюза Unite, 
за регистрирането и член-
ството в него:

http://www.
unitetheunion.com/

my_unite__join_online/
join_online.aspx

За повече информация 
и професионален 

съвет, тел. 02088 261 
361, 07886 658 810

Unite спечели правото за много 
самонаети работници

да се ползват със статут на наети

BBC

Робин Ъптън 
аранжира един 
от мозаечните 
“тиквени” 
покриви на къщи 
за предстоящия 
общонационален 
британски Тиквен 
фест, който ще се 
състои в 
градчето Слиндън

Reuters
Oxford Street е хубава лондонска улица. Ето 
как един строителен работник успя да си 
открадне снимка на позиращата по бельо 
Софи - победителката в тазгодишното 
издание на Биг Брадър

Лилия Русева
Пуснали сте си CV-то или 

обява за търсене на работа в 
определени сайтове. Дотук 
добре. Минава доста време 
и вече дори самите вие сте 
си отписали обявата. Из-
веднъж обаче получавате 
писмо от мениджърите на 
някой известен хотел в Лон-
дон (хайде да го наречем с 
конкретно име – Cavendish 
Hotel), в което ви обясняват 
как спешно се нуждаят от 
персонал и колко са хареса-
ли вашето CV в gumtree.com. 
Одобрен сте, само остава 
да се свържете с посочен от 
тях агент по телефона или с 
e-mail, за да ви обясни про-
цедурата.

Веднага изпращате писмо-
запитване, а в отговор ви 
пристига цял е-пакет - до-

говор за работа между вас и 
първоначално споменатия 
хотел, искания да го принти-
рате, подпишете, сканирате 
и изпратите, заедно с копие 
на паспорт, адрес, телефон, 
дата на раждане, такси, ко-
ито трябва да платите на 
агенцията, за да ви уреди 
работата и да ви изпрати 
необходимите документи до 
5 работни дни.

И червените лампички 
започват поетапно да свят-
кат:

 1. Редът е обърнат - не хо-
телът (фирмата) се свързва с 
вас и ви препоръчва посред-
ник, на когото да се обадите, 
а вие трябва да си намирате 
агенция, която да ви бъде 
помощник в търсенето на 
работа. В интернет лесно 
намерихме истинския сайт 
на The Cavendish Hotel в 

случая. Има малки грешки 
в адреса и електронната 
поща. Телефонът е от типа 
+44 (0) 70 3194 19882 и само 
имитира домашен номер.  
Голяма грешка в името на 
мениджъра – не съвпада.

2. Договорът – не е редно 
да се изпраща и подписва 
на сляпо по интернет, без 
интервю и без свидетели. 
Свързахме се с хотела и по-
питахме за мениджър на име 
James Frank и агент на име 
Alex Williams, който доставя 
хора чрез агенцията Wings 
Travel. Любезно обясниха, че 
тези персони не съществуват 
и че името на техния хотел е 
много популярно във фал-
шивите договори за работни 
места, които циркулират из 
интернет. 

3. Агенцията – just google 
it. Eдинственoто регистри-

рано в сайта на Companies 
House име Wings Travel при-
надлежи на агенция за авто-
бусни превози.

4. Таксите – ето какви 
бяха те в случая:

 - Residence permit fee 
310.00 GBP – за гражданите 
на държавите-членки на Ев-
росъюза такъв документ не 
се изисква, изваждането му 
се налага единствено в слу-
чаи, когато например члено-
ве на вашето семейство са от 
държави извън ЕС и искат да 
се преместят при вас.

- Work permit fee 130.00 
GBP – ядец! Първо, работо-
дателят е този, който трябва 
да ви извади този документ. 
Второ, в сайта на правител-
ствената UK Borders Agency 
пише съвсем дословно: 
“Employers do not have to 
pay a fee for work permit 

applications for Bulgarian and 
Romanian nationals” (http://
www.ukba.homeoffice.gov.
uk/workingintheuk/tier2/
workpermits/cost/)

- Clearance fee 180.00 GBP 
– това е таксата, която се 
плаща на митничаря да ви 
обработи документацията 
при внос на стока. Може би 
в случая стоката се явявате 
самият ... вие?

- Application fee 70.00 
GBP – то хубаво да канди-
датстваме отново, стига да 
знаем за какво по-точно, 
след като вече веднъж вече 
сме били одобрени за ра-
ботата. Апропо, колкото и 
подвеждащо и общо да звучи 
думата “application” – такава 
такса никой посредник няма 
право да иска от вас.

- Border crossing card 
70.00 GBP – каква граница 

всъщност се налага да пре-
сечем, намирайки се във 
Великобритания?

- Electronic Visa processing 
fee 120.00 GBP – “електро-
ник” визи просто няма към 
момента. Дори и интернет 
не е много словоохотлив 
по въпроса. По-упоритото 
търсене все пак даде ня-
какъв половинчат резултат. 
Оказа се, че все пак подобен 
термин съществува, като 
предварително уведомява-
не за пътуване за САЩ и 
Австралия.

5. Парични преводи чрез 
Western Union – червените 
лампички досега вече трябва 
да са запълнили цял полю-
лей. WU e любимата форма 
за разплащане на измамни-
ците - никога не може да се 
докаже кой е взел парите. 
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Специални кредитни карти помагат 
на хора с лоша кредитна история

Защо ми отказаха?
Криза е и банките логично 

променят условията, срещу 
които раздават парите си. 
Рискът масово се избягва и 
затова, ако досега безпро-
блемно сте получавали раз-
лични кредитни карти, веро-
ятно можете да се отзовете в 
съвсем различна ситуация. 
Това, дали ще ви се отпусне 
нов кредит, не трябва да се 
разглежда вече като проста-
та калкулация “получавам 
еди-какви си пари, значи съм 
избираем”, или да се свежда 
под знака на универсалната 
сила на вашия кредитен 
рейтинг. Кредиторите си 
служат с доста прецизна 
система за прогнозиране на 
възращаемостта на парите, 
които биха ви отпуснали. 
Тези системи никога до мо-
мента не са били публикува-
ни официално и често пъти 
дават значими различия от 

предполагаемата от 
вас картина. Пълна-
та картина относ-
но пакета фактори, 

които играят роля при 
определянето на вашата 

кредитна стабилност, може-
те да разгледате на: http://
www.moneysavingexpert.com/
loans/credit-rating-credit-
score. 

Ако редовно сте полу-
чавали откази, причината 
определено е или ниският ви 
кредитен рейтинг, или пък 
сериозен нерешен проблем 
от вашата кредитна исто-
рия. Ако пък сте получили 
инцидентен отказ, значи 
най-вероятно не се вписвате 
в желания кредитен профил 
за конкретна карта.

Златно правило: ако не 
сте имали успех с вашата 
кандидатура до момента, 
преустановете всякакви 
следващи опити! 

Рискувате да се завъртите 
в спирала от следващи от-
кази, които да влошат по-
ложението на кредитния ви 
рейтинг за години напред. 
Отказът на вашата канди-
датура може да се дължи на 
куп причини: банкова греш-
ка, неточна информация в 
кредитния ви файл, който е 
в базата данни на агенциите 

или пък кандидатстване за 
карта, изискваща ниво на 
“отличен” кредитен рейтинг, 
докато вашият е “добър” 
(много пъти вината за по-
добна ситуация е и в креди-
торите, които не публикуват 
тези критерии).

След отказа, който по-
лучавате, в кредитния ви 
файл вече има едно реги-
стрирано проучване за вас 
– факт, който не е във ваша 
полза, когато следващият 
кредитор постави вашата 
кандидатура на кантара. Два 
отказа вече правят мисията 
ви “кредитна карта” напра-
во невъзможна в близкото 
бъдеще.

Първата логична стъпка 
след отказ, която може-
те да направите, е да си 
поръчате една безплатна 
справка на вашия креди-
тен файл на: (http://www.
moneysavingexpert.com/
loans/credit-rating-credit-
score#check) и да отправите 
запитване към кредитора, 
за чийто финансов продукт 
планирате да кандидатства-
те какъв трябва да бъде 
желаният от него профил на 
неговия клиент.

Помислете за възможност-
та да насочите усилията си 
към сдобиването със специ-

ална кредитна карта за случаи 
именно като вашия - “лоша 
кредитна история” 

Ако се нуждаете от карта 
предимно за заемане на 
пари, която да не налага 
лихва върху сумите, които 
теглите за харчене – да, има 
и такава.

Най-дългият гратисен 
период ви се дава от Tesco 
Clubcard – период от 1 цяла 
година, без да плащате лих-
ви върху своите заеми, и 
последваща лихва от 16.9%. 
За всеки £4, които похар-
чите, пазарувайки с тази 
карта, получавате 1 Tesco 
Clubcard точка, която се 
равнява на сумата от 4 пенса 
или 1% възвръщаемост на 
похарченото. (http://www.
tescofinance.com/personal/
finance/finance/creditcards/
clubcc/index.jsp)

Следващата карта с най-
дълъг безлихвен период е 
тази от Sainsburys – месеца 
(http://www.sainsburysbank.
co.uk/credit_cards/cca_
pro duc tdet ai l_s td_sk ip.
shtml) 

Подобни параметри има и 
картата от Marks&Spencer, в 
добавка на тази оферта при 
пазаруване с картата ви се 
начисляват т.нар. loyalty 
points, с които по-късно 

можете да пазарувате в ма-
газините на M&S

( h t t p : / / m o n e y .
marksandspencer.com/cards/
credit-card/overview/) 

Добри оферти също така 
ви дават картите на Play.
com (9 месеца, 15% APR), 
Halifax (9 месеца, 15% APR), 
Bank of Scotland (9 месеца, 
15% APR), Saga (9 месеца, 
11.9% APR).

Атакувайте лихвения 
процент

Съществува специална и 
напълно законна техника за 
намаляването с близо 70% 
на лихвите, които плащате 
за натрупания ви до момен-
та кредитен дълг. Въоръжете 
се с търпение и прочетете 
наръчника за стъпките, кои-
то трябва да се направят. Те 
наистина дават резултат!

h t t p : / / w w w .
moneysavingexpert.com/cards/
cut-credit-card-interest

Намерете сами картата, 
която приеме вашият кре-
дитен рейтинг

Защо не пробвате да наме-
рите персонализирани кре-
дитни карти чрез сравни-
телната търсачка на сайта на 
Moneyextra? Tя ще ви зададе 
5 кратки въпроса, за да пре-
цени профила ви, по който 
да търси най-подходящата 
за вас кредитна карта. Важ-
ното е да се знае, че тази 
инспекция не оставя следи 
в кредитния ви файл и той е 
“чист” за бъдещи проверки 
при кандидатствания.

(http://www.moneyextra.
c o m / c r e d i t - c a r d s / 
?affi  lId=mse) 

Е, бъдете готови за това, 
че тази кредитна карта ще е с 
доста зъл лихвен процент

Кредитната карта на 
Capital One Progress e ти-

пичен пример за кредитна 
карта, насочена към хора, 
чийто кредитен рейтинг е 
ОК по четирибалната си-
стема (excellent/good/ok/
poor). Лихвите по суми-
те от тази карта започват 
от нечовешките 34.9%, но 
постепенно се смъкват до 
29.9%, докато накрая стиг-
нат до почти стандартните 
19.9%. Можете спокойно да 
се сдобиете с подобна карта, 
ако не сте били осъждан и 
сте притежавали до момента 
друга кредитна карта, по 
която сравнително редовно 
сте правили месечните си 
плащания. (https://www.
capitalone.co.uk/creditcards/
secure/session.jsf) 

Картите, които почти си-
гурно накрая ще ви намерят 
дори и в случай, че вашият 
кредитен рейтинг е най-
ниският възможен (poor), 
са тези на Barclaycard Initial 
(27.9% APR), Capital One 
Classic (34.9%APR), Aquacard 
(35.9%APR) и не дай си, боже 
....Vanquis (39.9%APR)

Примирете се с високите 
проценти и не отказвайте 
тези карти.

Защо ли? Защото първата 
стъпка от многото следва-
щи по възстановяването 
на вашия добър кредитен 
рейтинг трябва все отнякъ-
де да започне. Вземете тези 
карти и се постарайте в рам-
ките на първата година да 
ползвате от тях малки суми 
по-голямата част, от които 
веднага да връщате в рам-
ките на същия месец. В края 
на годината след 12-ото ви 
плащане вече ще имате като 
актив в кредитния си рейтинг 
един напълно изплатен заем. 
Първият плюс вас вече е по-
ставен.

От сайта на www.moneysavingexpert.com :

Как да ги 
използваме, за 
да възвърнем 
поразклатеното 
си кредитно 
самочувствие

За първи път от тази година – безплатно 
следване за българи в Шотландия 

Андрей Владов, Дойче 
Веле
Британските универси-

тети започнаха да набират 
кандидати за академичната 
2010 година. Висши учебни 
заведения от Острова от-
ново участваха в есенните 
образователни изложения в 
България. Но за първи път 
тази година беше обявено, 
че за разлика от Англия в 
Шотландия българските 
младежи вече могат да учат 
безплатно за бакалавърска 
степен. 

„Образованието е сред 
областите, в които шот-
ландското правителство 
може да взема самостоятел-
ни решения, независими от 
централната власт в Лон-
дон. Когато Шотландската 
национална партия спече-
ли изборите в Шотландия 
през 2007 година, тя обяви, 
че ще промени системата 
за заплащане на висшето 
образование. През мина-
лата година парламентът в 
Единбург гласува да бъдат 
отменени таксите за обу-
чение както за шотландски 
студенти, така и за студен-
ти от страни от ЕС, което 

включва и българите, които 
учат за бакалавърска степен 
в Шотландия”, казва Дже-
нифър Фернандес, която 
отговаря за набирането на 
чуждестранни студенти за 
едно от най-старите учеб-
ни заведения във Велико-
британия - Университета 
в Абърдийн. „Желаещите 
първо трябва да се свържат 
с организацията, която 
отговаря в Обединеното 
кралство за обработване 
на всички молби за след-
ване – UCAS. Това може да 
стане и онлайн на www.ucas.
ac.uk. Сегашната кампания 
за набиране на студенти 
приключва на 15 януари 
2010 година. Нужно е да 
приложите и препоръка от 
учител, както и да опишете 
какво средно образование 
сте получили. Ако напри-
мер искате да учите в нашия 
университет, молбата ви ще 
бъде разгледана от академи-
чен съвет, който трябва да 
прецени дали имате под-
ходящите квалификации. 
Тези, които получат място 
в шотландски университет, 
после трябва да се свържат 
с SAAS, Шотландската 

агенция за студентски сти-
пендии (www.saas.gov.uk). 
Именно тя ще уреди таксите 
за обучение да бъдат пла-
щани не от Вас, а да бъдат 
поети от шотландското 
правителство”, обяснява за-
веждащата международния 
отдел на Абърдийнския 
университет. 

Статистиката на UCAS 
за броя на молбите за об-
разование за бакалавърска 
степен, подадени до 15 яну-
ари 2009 година, показва, 
че българите, желаещи да 
следват в университети в 
цяла Великобритания, са се 
увеличили с 57% за една го-
дина. Като цяло български-
те студенти се ориентират 
към по-прагматични специ-
алности. За мнозинството 
от тях най-популярната 
дисциплина е „Бизнес” и 
учебните програми с отно-
шение към бизнеса. Но има 
и студенти, които избират 
и много други специално-
сти, като социални науки, 
политика, международни 
отношения, компютри, ин-
женерство, изтъква пред-
ставителката на универси-
тета в Абърдийн.

Брюксел: Великобритания 
може да фалира

www.dariknews.bg
Британската икономика беше поставена в списъка на 

«високорисковите» поради растящия вътрешен дълг. Ев-
ропейската комисия публикува унизителното за правител-
ството на лейбъристите предупреждение, че влошаващият 
се бюджетен дефицит предизвиква «сериозна загриже-
ност», че страната няма да е в състояние да посрещне в 
бъдеще своите задължения, като например, изплащането 
на пенсии. Растящият брой възрастни хора заплашва да 
превърне този дълг в непосилно бреме и води до това 
британската икономика да бъде наредена заедно с тези на 
Латвия, Гърция и Румъния, пише «Дейли мейл».

Предупреждението доведе до рязка реакция на правител-
ството в Лондон и скандал с Брюксел, като говорител на фи-
нансовото министерство постави под въпрос способността на 
ЕК да анализира икономическите резултати и перспективи.

Reuters
Жена чете 
инструкциите, 
изложени на 
пощенските 
кутии на Royal 
Mail. През изми-
налата седмица 
пощенските 
служители 
взеха решение 
да продължат 
със стачната 
си дейност и да 
преустановят 
работата си за 
два дена.
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Здравка Владова - 
Момчева
Абе каква ти поезия! 

Светът се е побъркал от 
безработица, дебне ни 
свински грип, все не можем 
да се докажем в кариерата, 
парите се топят като ледник 
в глобално затопляне, а 
децата се подписват неч-
леноразделно на латиница! 
Състезание е този живот, 
тъй да знаете! Нови коли, 
скъпи дрешки, парад на 
благополучието, нищо, че 
може да е втора употреба 
и вместо вносен етикет, за 
някое по-опитно нашенско 
око на гол тумбак да лъснат 
чифте пищови. Важното 
е да сме в крак с времето, 
а поезията май нещо изо-
става от него.

И тук, на Острова, и там, 
у дома, народът иска лъска-
вичко и ситичко да вбесява 
конкуренцията. А също и 
да изразява духовността си 
на английски, защото това 
е каймакът на словесното 
образование в наши дни, 
където всеки е накефен, ако 
се путне форуърд в обще-
ството с чужбински кетап.

Правилно съм разбрала 
философията на съвремен-
ността, нали? Надъхана с 
новото мислене, в един 
горещ августовски следо-
бед през лятната отпуска 
в България, тръгнах да се 
разхождам в заглъхналия 
търновски парк, обхваната 
от някаква непонятна тъга. 
Не беше нещо определено, 
само дето току-що не можах 
да се зарадвам на публику-
ваната си стихосбирка, 
понеже всички и отвсякъде 
ме убеждаваха, че сега не е 
момент за поезия. Хората 
били озверели от 
кризата и на ни-
кого не му било 
до  д у ховно с т. 
Пък и колко пари 
чинела тя пред 
консуматорските 
въжделения на 
модерния бълга-
рин, потенциален 
емигрант.

На една пейка, в 
пустинните пясъ-
ци на безлюдната 
детска площадка, 
съзрях гарванова-
та фигура на стар 

приятел. Христо 
Медникаров. Поет, 
писател и краевед от 
национална вели-
чина, вечно изблъ-
скван встрани от 
всички възможни 
конюнктури на род-
ните литературно-
политически мета-

морфози. Вече седемдесет-
годишен, този Дон Кихот 
на словото, пред когото 
благоговеех с азбукарски 
страх, не се отказваше да 
се бори за своята Бълга-
рия – чиста и патриархал-
на, каквато я носеше от 
младини, в изстрадалото 
си, идеалистично сърце. 
Отдалеч, изкривеното ми 
от абстрактни асоциации 
съзнание, го оприличи на 
размазан удивителен знак, 
изхвърлен от употреба в 
есемесната комуникация на 
младите му съвременници. 
Поседнах да поговорим и 
заразказвах как карам кола, 
как ходя на шопинг и как 
дъщеря ми е в топсета по 
английски. 

- Пък аз седя в този парк и 
се чудя на кого ще завещая 
огромната си библиотека 
с редки български книги, 
преди да умра – тихо от-
рони моят приятел.

После, с възкръснала 
даскалска строгост от де-
ветнайсети век, добави:

- Поезия, пишеш ли по-
езия?! Само това ме инте-
ресува.

- Ами – смънках аз и 
новите ми разбирания се 
заизпаряваха в жегата като 
вредни автомобилни еми-
сии – кой се интересува от 
поезия сега?

- Аз се интересувам – 
натърти Поетът, – да знаеш, 
че и пет души да останат 
на тази земя, дето се инте-
ресуват от поезия, пак има 
смисъл да пишеш. Това 
си ти! Шопингът всеки го 
може, ама я ги накарай да 
ти изографисат една строфа 

тия шопингари ще млъкнат 
като онемели. Що си по-
гребваш таланта с вещи 
бе, момиче? Душа ли не ти 
достига, за да си спомниш 
коя си?

Скъпи Христо, днес, на 
хиляди километри и часове 
от оня нажежен следобед, 
пиша тези редове и струна 
по струна издърпвам ду-
шата си от купчината със 
сейлс, спешъл редъкшънс, 
дискаунтс и бай уан гет 
уан фрий. И заедно с тази 
моя интегрирана, глобали-
зирана, британизирана и 
маймунизирана балканска 
душа, издърпвам на светло 
България, твоята, нашата 
България, дето ни чака опу-
стяла поне по Коледа да се 
завърнем и да я зарадваме 
с малко духовност. Пиша 
и това стихотворение. То 
може и да не достигне до 
тебе, но някой от онези 
петимата, последните лю-
бители на поезия на земята, 
може и да го прочете и 
да си каже колко е хубав 
българският език и как има 
смисъл да живее.

  По Коледа
На Христо Медникаров

Дали да ида тихом в планината,
след гаснещата есен в тленни клони?
Дали да склопя мисли пред вратата
като очи на мъртви вихрогони?

Че няма да съм там, когато зими
смразяват пепелта на мойта къща
и белите рождественски килими
виелицата обредно разгръща.

Без бъдник ще замръкне в тишината
огнището безмълвно от години.
И в преспи ще се дипли самотата,
погребала човешките пъртини.

Че само в сън душата ми пристъпва
по Коледа кандило да запали,
в притихналата къща като в църква
под ветрове - божествени хорали.

Тогава тихо, в призрачни валежи,
предците ми ще плачат по капчуци.
Та Бог да се смили и ги оснежи
със смях и стъпки на деца и внуци.

Сериозно за поезията
на Христо Медникаров

Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В 
голямото приключенско изпитание на 
емигрантското битие малките случки 
от живота дават най-верните отговори. 
В тях, уважаеми читателю, можеш да 
откриеш своята истина и сам да решиш 
да бъдеш или да не бъдеш главният герой 
в сериала на своето ежедневие. Приятно 
четене.

ОЧИ В ОЧИ
www.e-vesti.co.uk
Най-големият ипотечен кредитор във 

Великобритания Lloyds обяви, че ще про-
даде своята агенция за недвижими имоти 
Halifax. Компанията не е печеливша и ще 
бъде купена от LSL Property Service за 1 
паунд. От Lloyds коментират, че не целят ма-
териална печалба от сделката. Продажбата 
на Halifax е част от стратегията на банката за 
реорганизация на бизнеса й, като недвижи-
мите имоти вече не се считат за приоритет.В 
Halifax работят 1050 души и след сделката 
460 работници на пълен работен ден ще 
бъдат съкратени. След придобиването на 
компанията LSL ще се превърне във втората 
по големина агенция за недвижими имоти в 
страната. Марката Halifax обаче не е част от 
сделката и нейните офиси ще работят вече 
под името Your Move, собственост на LSL.

Британската козметична компания To 
Love My Lips пусна на пазара гланц за уст-
ни, придружен с полеви тест за наркотици. 
Козметичният продукт върви в комплект с 
картонче, върху което може да се провери 
дали в напитките има дрога. От фирмата 
препоръчват на дамите, ако забележат нещо 
странно или просто имат предчувствие, 
когато са в заведение, да капнат няколко 
капки от питието си върху теста, за да про-
верят дали някой не им е изсипал наркотик. 
Веществото върху картончето реагира на 
всякакъв вид наркотици и променя цвета 
си. Новият продукт бе пуснат на пазара 
само преди месец и веднага се превърна в 
истински хит сред младежите във Велико-
британия. От компанията съобщиха, че в 
най-скоро време гланцът ще бъде пуснат в 
продажба по кафенетата и нощните клубове. 
Според представител на компанията с този 
продукт се цели да се намали рязко увеличе-
ният през последните години брой на изна-
силванията в страната. Детекторът в гланца 
реагира на скрит наркотик в безалкохолни 
напитки, коктейли, вода, чай, кафе, вино и 
твърд алкохол.

Royal Bank of Scotland се бори да при-
влече, колкото е възможно повече, малки 
клиенти, с намерение да изплати получе-
ните държавни средства. В инициативата 
се включват едни от най-опитните банкери, 
които ще съветват клиентите при кандидат-
стване за заеми. RBS и Lloyds предложиха 
кредити на малки фирми и частни лица в 
размер на 39 млрд. лири тази година. Според 
експертни доклади банките поставят пре-
калено високи лихви на отпусканите от тях 
кредити. Новата стратегия на двете банки е 
да се насочат към клиенти, кандидатстващи 
за жилищни кредити. Малките фирми също 
са приоритет, тъй като в момента голяма 
част от тях търсят заеми, за да погасят задъ-
лженията си след рецесията. RBS и Lloyds 
се предупредени, че трябва да изпълняват 
задълженията си, заложени в условията 

на спасителния от 
банкрут план. Спо-
ред експертни до-
клади през първата 
половина на 2009 
г., RBS е отпуснала 
заеми на стойност 
28.6 млрд. паунда на 
бизнес компании, но 
нетното кредитиране се е понижило до 7.3 
млрд. лири, тъй като клиентите предпочитат 
да погасяват текущите си задължения пред 
това да теглят нови заеми.

Отпуснатите корпоративни заеми от 
Lloyds възлизат на 18 млрд. лири.

От RBS не коментираха информацията от 
експертните данни и съобщиха, че одобряват 
85% от всички кредити, като всяка седмица 
нови заеми се отпускат на над 5000 фирми.

Ако Orange и T-Mobile се обединят, те 
ще притежават 37% от пазара на мобилни 
услуги във Великобритания, съобщи Th e 
Inquirer.net. Правителството смята, че този 
процент е твърде голям от гледна точка 
на правилата за свободната конкуренция. 
Регулаторните органи на Великобритания 
може да спрат сделката, за да избегнат го-
сподството на двете компании на пазара на 
мобилни услуги. Според статия на Guardian, 
който не цитира източници, правителството 
обсъжда идеята да наложи на основните до-
ставчици на безжична мрежа ограничение 
върху броя на радиочестотите, които всеки 
оператор може да притежава. Службата 
за честна търговия вероятно ще трябва да 
поиска от ЕС да извърши проверка на сдел-
ката, тъй като Deutsche Telekom притежава 
T-Mobile, докато France Telecom притежава 
Orange. В Обединеното кралство пазарът на 
мобилните услуги в момента се държи от O2, 
който е с 27% от пазара, следван от Vodafone 
с 25%, а Orange е с 22%. 

Фен нападна Леона Луис по време на 
представянето на автобиографичната 
й книга Dreams. Инцидентът станал в 
книжарница в Лондон в присъствието на 
стотици фенове, които чакали за автограф 
от любимата си певица. Един от тях просто 
се приближил към Леона Луис и я ударил по 
лицето. Нападателят е 29-годишният Питър 
Копуолчък и срещу него вече са повдигнати 
обвинения за нападение. За действията си 
той ще отговаря пред съда в Уестминстър 
на 26 октомври.Според някои от гостите на 
премиерата на книгата, след като ударил 24-
годишната дама, господинът започнал да кре-
щи «Обичам те, Леона». След това избухнал в 
смях. Леона Луис три пъти е номинирана за 
Grammy. Малко след като печели музикалния 
конкурс X Factor, се появява дебютният й 
сингъл A Moment Like Th is. Кариерата й се 
радва на успех в класациите и от двете страни 
на Атлантика. Новият албум на поп певицата 
Echo ще излезе през ноември.

www.e-vesti.co.uk
Статия, посветена на 

смъртта на един от вокали-
стите на «Бойзоун» - Стивън 
Гейтли, предизвика оже-
сточени спорове във Вели-
кобритания. В материала, 
озаглавен «Една странна, са-
мотна и смущаваща смърт», 
авторката Джейн Моир 
пише, че каквато и да е при-
чината, не може да се гово-
ри за естествена смърт и че 
е ужасен начинът, по който 
този трагичен инцидент е 
бил представен просто като 
злощастно събитие. Освен 
това, според журналистката, 
трагичната смърт на Гейтли 
развенчава мита, че едно-
половите бракове винаги са 
щастливи. В британската Ко-
мисия по жалбите за публи-
кации беше внесена жалба 
срещу Моир, подписана от 
1000 души. Жалба срещу 
журналистката е подадена 
и в лондонската полиция. 
Дебат във връзка със ста-
тията се разгоря и в интер-

нет - в социалните мрежи 
«Фейсбук» и «Туитър». В 
знак на възмущение бри-
танската компания «Маркс 
енд Спенсър», както и други 
компании, махнаха рекла-
мите си от сайта на «Дейли 
мейл». Самата Моир каза, 
че не е искала да обиди 
паметта на Стивън Гейтли, 
нито на гей общността във 
Великобритания, а само 
е искала да подчертае, че 
във връзка със смъртта 
на певеца остават все още 
доста въпроси без отговор. 
Гейтли почина на 10 октом-
ври на испанския остров 
Майорка. Според властите 
причината за смъртта е 
недиагностицирано вро-
дено сърдечно заболяване, 
което е довело до инфаркт, 
оттам до натрупване на теч-
ност в белите дробове и за-
душаване. Той бе погребан 
в Дъблин на 18 октомври. В 
последния му път го изпра-
тиха приятелите му от гру-
пата, както и много други 

знаменитости, сред които 
ирландската група «Уест 
лайф» и Джейсън Донован, 
както и хиляди почитатели. 
Преди погребението чети-
римата останали от «Бойзо-
ун» - Кийт Дъфи, Ронан Кий-
тинг, Мики Греъм и Шейн 
Линч, останаха до тялото 
на Стивън през цялата нощ 
в църквата «Сейнт Лорънс 
О'Тул». След погребението 
те организираха 12-часово 
събиране за почитане па-
метта на приятеля им, на 
което бяха поканени 400 
души. «Всеки се справя с 
мъката по свой начин и това 
беше нашият начин... Никога 
няма да го забравим», каза 
за медиите Шейн Линч. Ме-
диите на Острова твърдят, 
че останалите членове на 
«Бойзоун», както и съпругът 
на Гейтли - Андрю Коулс, са 
си направили еднакви та-
туировки в памет на Стивън. 
Те представляват буква S и 
числата 76-09 - годините на 
раждане и смъртта му.

Статия, посветена на смъртта на 
Стивън Гейтли, предизвика скандал на Острова
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Ивайло Тончев, 
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В условията на сурова 

криза бай Миньо имаше 
очевидната нужда от пари 
за животоспасяващите 
кутия цигари и два литра 
евтина бира. Пенсията не 
стигаше до него, защото 
всеки път жена му я взи-
маше и го оставяше без 
нито един лев. Той бе при-
нуден да лъже, че жена му 
е болна и за нея отивали 
всички пари, за да може 
да измъкне някоя цигара 
или глътка бира. Но и този 
номер не минаваше вече. 
Една дълга вечер, след 
сложни аритметики, бай 
Миньо взе едно просто 
решение. 

На другата сутрин всич-
ки отбелязаха, че бай Ми-
ньо е станал рано и избръ-
снат, с изпросена цигара в 
уста се е прехвърлил през 
прозорците на стълбище-
то и мете площадката на 
козирката над входа на 
блока. Изхвърли две-три 
кофи с боклук, внимателно 
премете до чист панел пода 
и зачака своя ред. Следва-
щите дни прехвърли през 
прозорците на стълбището 
всичките пенсионери от 
входа, за да им покаже, че 
от дъждовете панелната 
плоскост е на път да се раз-
падне. Много убедително 
пъхаше пръст в една от 
дупките и казваше, че и той 
може да падне през нея, ако 
е малко по-голяма. Никой 
не се учудваше на това, но 

никой не се запитваше и 
защо му е на Миньо да пада 
през дупки, след като на та-
кива години някак си не му 
е присъщо на възрастта да 
се разхожда из козирката 
над входа.

Не мина време и на входа 
се появи обява за насрочено 
събрание на живущите. 

Написано с красив и ста-
рателен детски почерк, в 
него се обясняваше за „не-
отложен и срочен ремонт 
на дефект”, който заплашва 
целостта на блоковата кон-
струкция и ще е от общо 
благо. Под текста имаше 
часовник, на който стара-
телната му внучка беше 
нарисувала с цветни моли-
ви „18.30”, за да представи 
нагледно координатите на 
съвещанието.

На него присъстваха 
много хора, той сам ги 
викаше по апартаментите 
и ги молеше да дойдат на 
първия етаж. Събранието 
бе в една, и то важна точка. 
Старият бригадир искаше 
да ремонтира площадката 
безвъзмездно, като му се 
покрият само разходите за 
материали.

По-старите пенсионери 
цъкаха и очертаваха с ба-
стуните си дупката, която 
бяха видели поне по два 
пъти предната седмица. 
Младите просто зяпаха в 
апатия, но никой не можа 
да обори железния въпрос 
на бай Миньо: „А нима ис-
кате да ви капе на главите 
цяла зима?”.

Бяха събрани по 5 лева 
от апартамент с договор-
ката, че това са парите за 
материали и няма да вземе 
нито лев за работата си. 
Хорското стадо се прибра 
по домовете, беше тихо 
и в неговия апартамент. 
Жена му наистина я ня-
маше, това беше част от 
плана му.

С първите есенни лъчи 

на следващия ден пред бло-
ка се показа и майсторът. 

Облечен в работно об-
лекло, старателно премери 
още един път площадката 
над входа. Внимателно за-
писа всяка цифра, плюнчи 
си молива и писа, смята, 
изчислява...

Дълго смята в едно теф-
терче, пак мери и ораз-
мерява. Съседка слезе и 
му донесе кафе и закуска. 
Явно беше, че го наблюда-
ваха всички свободни очи 
в момента. Дори и тур-
ските сериали явно бяха 
загубили постоянната си 
аудитория, всички зяпаха 
бай Миньо и неговия теф-
тер. До него на скамейка-
та сядаха приятелите му, 
опитваха се да разчетат 
цифрите, да проникнат 
в плановете му. После си 
шушнеха тайно: „Миньо е 
сила, да знаеш...” А той се 
правеше, че не чува и гордо 
смяташе ли, смяташе. След 
това опъна няколко метра 
канап, за да не минава ни-
кой през прозореца и да не 
се качва на площадката, за 
да не промени сметките, и 
изчезна. 

Дядовците на скамейки-
те се разшумяха. Вероятно 
сега техният приятел спо-
реше за цената на строи-
телните материали в някой 
склад, в който все още го 
помнеха като бригадир. 
Или пък вече му товареха 
материалите на ... На как-
во, наистина? Той нямаше 
кола, а никой не бе предви-
дил как ще мъкне тежките 
материали...

Тъкмо тази мисъл да 
смути обществения дебат, 
когато по улицата се по-
даде Миньо. Подозрител-
на торба с очертания на 
двулитрова бира, пакет 
цигари, парче салам и по-
ловин хляб бе на път да 
се скрие зад гърба му в 

неумел опит за кон-
спиративност, след 
което той се отказа 
да крие каквото и 
да е, седна, отчу-
пи хляб, със зъби 
отлюспи салама, 
захапа и отпи от 
бирата.

След като хапна, 
запуши цигара и 
разказа, че благо-
дарение на неговия 
авторитет са му на-
правили страхотна 
отстъпка и е спе-
стил 7 лева, и си 
е купил да хапне 
нещо. От пейката 
сметнаха това за 
разумна постъпка 
и одобрително закимаха. 
Никой не събираше кураж 
да попита за плановете.

На другия ден пред вхо-
да се появиха кофа, въже, 
инструменти и от мазето 
си бай Миньо измъкна 
няколко чувалчета цимент. 
Нарочно го направи много 
рано сутринта, за да пресе-
че излишни въпроси, и ги 
курдиса на видно място, за 
да ги видят всички излиза-
щи за работа. Към 10, след 
като слънцето беше вече 
достатъчно високо и ня-
маше никой наоколо, бив-
шият бригадир деликатно 
открадна 2 кофи пясък от 
близкия детски пясъчник 
и започна да бърка нещо в 
една по-голяма кофа. Качи 
някаква дъска на площад-
ката, започна да излива 
цимента и да заравнява с 
дъската. Правеше го бав-
но, като след всяка кофа 
качена и излята слизаше 
долу, пушеше и отваряше 
по едно ново шише бира. 
Привечер бе покрил поло-
вината площадка с цимент 
и повика всички да видят 
работата му. 

На следващия ден за-
почна работа чак към обяд. 

Злите езици твърдяха, че 
снощи се е напил жестоко 
пред блока, докато поливал 
работата си на „обекта”. 
Същите твърдяха, че в 
магазина са му изтрили 
дълговете, но и вече има 
направени нови и че се 
бил похвалил навсякъде, 
че работи на голям обект 
и са му дали предварител-
но парите. В един малък 
български блок не можеш 
да скриеш много неща.

За два часа бай Миньо 
дозаля останалата част от 
площадката. Кисело пуше-
ше цигари и заравяше ди-
ректно фасовете във влаж-
ния цимент. А този пуст 
стар цимент, краден преди 
години, не се втвърдяваше 
и не се втвърдяваше.

Привечер извика до-
моуправителя да предаде 
площадката, скара се на 
играещите пред блока деца 
да не се качват и развалят 
направеното и си отиде да 
почива. 

А на другата сутрин за-
валя дъжд. 

Вместо да си остане на 
мястото, редкият цимент 
просто си изтече с първите 
по-сериозни вади, които 
заляха площадката. С так-

си си дойде и жената на бай 
Миньо, която много дълго 
време крещя и удря врати у 
тях. А след края на дъжда, 
съвсем истински и непод-
правено, старият бригадир 
седна на скамейката и се 
разрева. Дали заради по-
хабения материал, дали 
заради жестоката природа, 
дали заради унижението, 
че жена му взе спестените 
от ремонта 35 лева и ги 
върна на домоуправителя. 
Около него се насъбраха 
олиселите глави, изметоха 
изпадалия строителен ма-
териал, купиха още бира 
и наляха и на хълцащия 
Миньо. С неравномерни 
глътки той изпи голяма 
чаша и изпсува времето. А 
после заваля отново дъжд 
и през изронените дупки в 
бетона наистина започна 
да капе върху главите на 
влизащите във входа. 

Бай Миньо и пенсионе-
рите се скриха в беседката 
и той се закле пред тях, 
че ще опита пак. Ей така, 
само за работата да не му 
плащат, но материалите 
няма как. Приятелите му 
обещаха да помагат. Ши-
роки български души. 

Кап... кап... кап...

Великата октомврийска революция на бай Миньо

Лично кметът 
дава разяснения 

за начина на 
употреба на 

революционните 
тоалетни.

За
щ

о 
пъ

к 
не

?

За
щ

о 
пъ

к 
не

?

Снимки: Ивайло ТончевДа седнем
поновому, а?

Ивайло Тончев
Датата 18 октомври 2009 г. завинаги 

ще остане в историята на село Яворово 
с население под 400 човека. На този ден 
стартира екологично съобразена обще-
ствена тоалетна в сградата на читалище 
„Пробуда”. 

Тя струва 6000 лева, а парите за нея бяха 
отпуснати от френска неправителствена 
организация с посредничеството на фон-
дация „Земя завинаги“. Двете тоалетни 
чинии биха спестили тонове вода (при 
употреба, разбира се) и чрез специална 
санитарна система биха произвели сто-
тици килограми първокачествена тор от 
човешки фекалии и урина, които, според 
представители на фондация „Земя зави-
наги”, „кипят от живот”.

След прерязването на лентата търже-
ството премина плавно в празничен 
концерт и галаобяд, който бе призван 
символично да даде начало на богата нова 
реколта, торена по оригиналния способ. 
Тук-там се срещаха и по-гнусливи селяни, 
които не възприеха ентусиазма на кмета 
и хората от читалището.

Европа обаче гледа строго. Време е за 
екореволюция в село Яворово.
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ЗАБАВЕН АЛБИОН

Посетете ни на двата ни адреса в Лондон!
Работно време : от 6.00 часа до 21.00 часа през всеки ден от седмицата
Savalan Food Ltd.                                                                                    Savalan Food Ltd.
Unit 3 , Eastgate Business Park                                                      5-6 Queens Parade
Argall Way                                                                                                           Turnpike Lane
E10 7PG                                                                                                                               N8 0RD
От 9.00 до 18.00 часа               Работно време                От 7.00 до 01.00 часа
02085397889                                                                                                     02083478822
07956655600                                                                                                     07956655600

savalanfood@yahoo.co.uk   erdogan1968@hotmail.co.uk 

Изобилие от български 
хранителни стокиОсвобождаването на 

терориста от Локърби 
- Ал-Меграхи – след 
като известният либий-
ски терорист, отговорен 
за смъртта на над 400 
души при самолетния 
атентат край шотланд-
ското градче Локърби, 
бе освободен от затвора 
заради терминална фаза 
на раково заболяване, 
Гордън Браун отказа всякакви коментари 
по въпроса, оправдавайки се, че това е 
единствено в прерогативите на шотланд-
ските власти. По-късно обаче вестниците 
публикуваха по-рано направено изказване 
на Бил Ремъл - представител на Външното 
министерство, в което той уверява либий-
ското правителство, че “нито премиерът, 
нито министърът на външните работи на 
Великобритания биха желали г-н Меграхи 
да свърши дните си в британски затвор”.

Любимата бисквитка – по време на една 
ПР акция – онлайн разговор с читателите 
на уебсайта Mumsnet, той бе запитан 12 
пъти от различни хора каква му е люби-
мата марка бисквити. Отговор упорито 
не последва. Един раздразнен потребител 
на сайта тогава го попита колко време 
отделя в политически калкулации, преди 
да даде отговор на даден въпрос изобщо: 
“Може би в момента се консултирате със 
съветниците си коя е марката бисквити, 
която, ако назовете, ще ви донесе най-
много гласове при следващите избори.” 
Едва на следващия ден щабът от Даунинг 
Стрийт осъзна негативната публичност от 
неотговарянето на толкова елементарен 
въпрос. Набързо скалъпеният отговор, 
който премиерът веднага пусна в профила 
си на Twitter, обаче звучеше не по-малко 
убедително: “Здравейте, всъщност сега 
чак видях, че съм пропуснал да отговоря 
на един от въпросите от вчерашния чат с 
вас. Обичам абсолютно всичко, стига да 
има парченце твърд шоколад в него.” 

А любимата храна? – Гордън Браун за-
почна хаотично да изброява видове вечери 
и типове кухни от страх да не пропусне 
някоя етническа група на зададения му от 
ученик въпрос коя му е любимата вечеря: 
“Традиционни неща... пържола и... всичко 
подобно, както и спагети болонезе, карбо-
нара... но пък и много обичам китайската 
и индийската храна... но обичам най-вече 
английската традиционна храна, или по-
точно – британската и... ъъъ дори френска 
кухня, с една дума – почти всичко”. 

Любимата рок група – в опит да се об-
рисува с по-простосмъртни краски Браун 
посочи в интервю за списанието New 
Woman Мagazine като своя любима група 
Arctic Monkeys: “Te определено са способни 
да ме изритат от леглото всяка сутрин”. 
Когато обаче го притиснаха с въпрос да 
изброи някои песни на Arctic Monkeys, 
Браун набързо се сети, че му идвали “малко 
шумни” и всъщност най-много бил харес-
вал Coldplay.

Срещата с Далай Лама – след месеци 
двоумение дали да се срещне с Далай Лама, 
след като той заживя във Великобритания, 
Гордън Браун реши най-накрая, че все пак е 
добре да го стори. Срещата обаче се състоя 
в резиденцията на епископа на Кентърбъ-
ри, а не в официалната му приемна от 
съображения да не се раздразни правител-
ството на Китай. Правителствен говорител 
се опита да замаже гафа с твърдението, че 
Далай Лама бил изтъкнат духовен ръково-
дител и затова територията на Кентърбъри 
била “подходящото място”.

Посрещането на олимпийския огън – на 
3-ти април 2008 премиерът трябваше по 
разписание да приветства минаването на 
олимпийския огън през Даунинг Стрийт. 

Когато обаче се разбра за антикитайските 
демонстрации по маршрута на наближава-
щия олимпийски огън, от ПР щаба посъ-
ветваха премиера хем да позира, хем да 
покаже съпричастност с тибетската кауза. 
На уговорената фотосесия с медиите той 
внезапно се дистанцира от олимпийската 
факла, не я докосна и на всички снимки 
гледаше да спазва санитарно разстояние 
на поне 2 метра от нея.

Подписването на Лисабонския договор – 
дълго време Гордън Браун се чудеше дали 
да подписва Лисабонския договор, или не. 
Накрая се спря на варианта да си постави 
подписа под документа, но да не присъства 
на официалната церемония по подписването 
му през декември 2007 г. Въпросът за публич-
ното подписване обаче беше поставен от 
британските медии. Говорителят на премиера 
първоначално потвърди, че той ще пропусне 
церемониалната част. После обаче се про-
ведоха бързи консултации за плюсовете и 
минусите от това поведение и броени часове 
по-късно още на същия ден от кабинета на 
премиера гръмнаха фанфарите, че “той всъщ-
ност още от самото начало е имал желанието 
да подпише документа публично”. 

http://iaindale.blogspot.com :

Уупс... грешен 
бутон, Гордън!

Уупс... грешен бутон, Дейвид!

(Някои от 
изцепките на 

премиера на 
Великобритания 

Гордън Браун 
през последните 

години)

(Някои от изцепките 
на опозиционния 
лидер Дейвид 
Камерън през 
последните години)

Броят на къщите му – в ин-
тервю за Th e Times на въпро-
са за броя на имотите, които 
притежава семейството му, 
Дейв отговори по следния на-
чин: “Притежавам къщи в 
North Kensington и в граф-
ство Oxfordshire. Ако питате за 
къщата в Cornwall – по-скоро 
не. Съпругата ми Саманта, мис-
ля, че я дели с други хора. От-
носно къщата в Scunthorpe ли? 
Саманта притежава там само 
едно поле. Не съм сигурен дали 
на него има построена къща”.

Фотофиаското, разкрито от 
в-к Daily Mirror – на фотогра-
фията на групата колежанчета, 
която навремето се е наричала 
“Баровците от Bullingdon (из-
вестен скъп частен колеж)”, до-
ставена на вестника от канце-
ларията на Камерън липсва... 
познайте кой? На снимката се 
вижда и с невъоръжено око, 
че е приложено солидно ко-
личество Photoshop, за да се 
изличи образа на Дейв и да не 
раздразни гласоподавателят от 
неговия, меко казано, “доста 
неработнически” произход. 

Вижте колко съм “зелен”! 
– един от ключовите лозунги 
в програмата на консервато-
рите е екосъобразният живот. 
Техният лидер предвидливо си 
държи велосипед в офисната 
сграда, с който не пропуска 
да се прибере вечер, когато по 

улиците има повече хора. В 
ранните сутрешни часове оба-
че отива на работа с луксозния 
си Lexus Hybrid. На въпрос на 
журналист от в-к Guardian за 
тази недотам “еко” комбина-
ция, той първоначално даде 
версията, че ползвал колата 
си да държи там... велосипеда 
и някои официални дрехи, но 
после се коригира и каза, че 
всъщност основната причина 
била огромната купчина до-
кументи, която трябвало да 
чете и подписва и не можел да 
побере във велосипеден кош. 
На молбата да покаже с ръце 
какъв е приблизително обемът 
документация, която всеки 
ден трябва да транспортира, 
Камерън неохотно се опита 
да даде някакви размери. На-
правената справка по Гугъл 
показа, че велосипеден кош с 
доста по-големи размери от 
посочените може да се намери 
точно за 5 мин.

Вижте колко съм “зелен” II – 
като “изключително важен акт” 
Камерън сам определи посеще-
нието си на Арктическия полюс, 
заедно с екип на BBC . Целта му 
бе да се увери лично какви са 
пораженията на ледниковата 
покривка в резултат на глобал-
ното затопляне. А как стигна до 
полюса ли? Ами, разбира се, с 
голям реактивен самолет.

Немският гаф – на среща с 

избиратели в Норич, докато 
течеше дискусия за противо-
поставянето му на идеята 
на лейбъристите за нови ID 
карти, Дейвид Камерън на 
няколко пъти разигра сцен-
ката да се обърне към човек 
от тълпата с немски акцент 
да му каже: “Вашите карти за 
проверка, моля!”, имитирай-
ки гестаповски офицер. На 
въпроса на една жена доколко 
е уместна подобна шега с по-
възрастните хора и хората с 
германска жилка сред присъ-
стващите, лидерът на торите 
отговори, че всъщност бил 
искал да постави въпроса по 
нетрадиционен начин. 

Мораториум върху вътреш-
ния дълг на Великобритания 
– увлечен в предизборен патос 
в една от речите си против 
изразходването на нови сред-
ства от държавата в борбата 
й с кризата, той предупреди 

Гордън Браун, че единственият 
изход на едно бъдещо прави-
телство би бил да преустано-
ви плащането на дълговете 
към банките и кредиторите. 
Всички анализатори едино-
душно квалифицираха това 
изказване като пълно безумие, 
което би отблъснало трайно 
чуждестранните инвеститори. 
Камерън се поправи и още на 
следващия ден каза, че не бил 
правилно разбран и т.н.

Нова реч - нова изцепка – 
през една от последните си 
речи през този месец Дейвид 
Камерън реши да отиде до-
край и съвсем сериозно разви 
теорията, че причината за 
настоящата рецесия се дължи 
единствено на правителствена-
та политика на лейбъристите, 
без да спомене нито веднъж в 
рамките на цял един час поне за 
протокола и ролята на банките. 
То бива опозиция, бива, ама...

Страницата подготви: 
Евгени Кайдъмов

www.liberalconspiracy.org :



14
БГ БЕН 24 октомври 2009 г.

Брой 20 (175 ), Година VI

Ти си ценен!

Пастор Едуард 
Кешишиян
Най-кратката редакция на 

Божия Спасителен план, в 
същото време и достатъчно 
изчерпателно обяснение, на-
мираме в Евангелието на 
Йоан, 3 глава, 16 стих: „Бог 
толкова възлюби света, че 
даде Своя единороден Син, 
за да не погине нито един, 
който вярва в Него, но да има 
вечен живот.” С много лю-
бов християните са нарекли 
този текст „златния стих на 
Библията”. Той съдържа най-
великия разказ, представен в 
четири действия.

1. “Бог толкова възлюби 
света.”

Става ясно, че инициати-
вата е поета от Бога, Той е на-
правил първата крачка. Увре-
дените от греха мисъл, воля и 
съвест на човека пречат да се 
вземат правилните решения 
за връщане към Създателя. 
Ето защо „Бог препоръчва 
Своята любов към нас в това, 
че когато още бяхме греш-

ници, Христос умря за нас” 
(Римляни 5:8).

Боговете на езичеството са 
представени като капризни, 
недоволни, непрестанно ис-
кащи божества, а „Бог не е 
пратил Сина Си на света, за 
да съди света, но за да бъде 
светът спасен чрез Него” 
(Йоан 3:17). Ацтеките, на-
пример, са практикували 
човешки жертвоприношения, 
и то в потресаващи мащаби 
– около 20 000 годишно! В 
някои по-специални случаи, 
много повече. Така напри-
мер за освещаването на една 
пирамида през 1487 г. са били 
принесени в жертва 80 400 
военнопленници за няколко 
дни! (Само за сравнение: в 
„най-натоварените” периоди 
в лагера на смъртта Аушвиц 
са били екзекутирани 19 200 
души дневно!)

Разликата с библейския Бог 
е диаметрална – любовта Му 
към съгрешилото човече-
ство го принуди Той сам да 
поеме цената и да пожертва 

Себе Си.
2. “Даде Своя единороден 

Син.”
В епохата на Стария Завет 

Бог е установил жертвено-
религиозна система при 
евреите, която е била ясна 
илюстрация на Божията кон-
цепция за спасението. Прина-
сянето на определени жерт-
вени животни и ритуалите, 
свързани с тях, показват, че 
чрез смъртта на невинното 
същество се покрива вината 
на съгрешилия човек. Тази 
размяна на ролите и послед-
ствията е намек за това, което 
щеше да се случи по-късно в 
лицето на Христос, „Божият 
Агнец, Който поема греха на 
света” (Йоан 1:29). Американ-
ската авторка Елън Уайт пише 
в своята забележителна книга 
„Животът на Исус Христос”: 
“Христос бе третиран така, 
както ние заслужаваме, за да 
бъдем ние третирани така, 
както Той заслужава. Той бе 
осъден за нашите грехове, в 
които нямаше никакъв дял, за 
да бъдем оправдани ние чрез 
Неговата правда, в която ня-
маме никакъв дял. Той понесе 
нашата смърт, за да получим 
ние Неговия живот.” Любовта 
винаги дава, никога не отне-

ма. Стойността на жертвата 
се измерва не по това, което 
сме дали, а по онова, което 
ни остава след това. А какво 
повече от това, да отдадеш 
живота си?

3. “Всеки, който вярва в 
Него”

Първите две действия в 
най-великия разказ, както ви-
дяхме, касае Божието участие. 
Но следващите две касаят 
нашето. Трябва да бъдем без-
крайно благодарни на Бога за 
думата “всеки” в този текст. 
Защото тя показва, че Бог не 
прави разлика между хората, 
базирана на тяхната расова, 
етническа, полова, културна, 
социална, религиозна или 
каквато и да е друга разлика, 
когато става дума за Неговата 
любов. Бог не поставя пред 
нас условия за спасение, които 
ние не можем да изпълним. 
Той очаква от човека искре-
на и всеотдайна вяра, която 
безспорно ще се оплоди във 
вярност, любов и послушание. 
Спасителната вяра е насочена 
точно към Христос, защото 
„чрез никой друг няма спа-
сение; няма под небето друго 
име, дадено на човеците, чрез 
което трябва да се спасим” 
(Деяния 4:12).

4. “Да не погине, но да има 
вечен живот”

Ако смъртта е наистина 
неизбежна, тогава тя е най-
голямата неправда, тогава 
животът е най-голямата без-
смислица, ирония, парадокс. 
Защото той се превръща в 
чакалня за смъртта. Фактът, 
че ние сме устроени да ценим 
и пазим живота, че желаем 
да живеем по-дълго и по-
съдържателно, показва, че 
т.нар. „вечен живот” не е про-
дукт единствено на религиоз-
ното въображение. Биолозите 
доказват, че живата клетка 
е устроена да функционира 
като вечен двигател. Недо-
разумението на греха е при-
чината за прекъсването на 
живота. Единственият шанс 
да възстановим предишното 
си състояние на съвършени 
хора, живеещи безкраен по 
продължителност и качество 
живот, е да приемем Христос 

в сърцето си.
Драги читателю, ще при-

емеш ли най-великия раз-
каз за удивителната Божия 
любов? Ще го приемеш ли за 
достоверен? От това зависи 
съдбата ти. Ще приемеш ли, 
че ти си причината Христос 
да понесе всичко, което всъщ-
ност се случи? Бог те обича 
независимо от това колко си 
грешен, какво си направил 
или говорил срещу Него и 
какво е твоето отношение 
към Него. Можеш да отвориш 
нова страница в живота си. 
Можеш да започнеш отна-
чало. Никой друг не те обича 
толкова всеотдайно. Никой 
друг не ти прощава толкова 
дълбоко. Никой друг не ти 
дава втория шанс толкова 
охотно. Какво ще направиш?

„Сприятели се сега с Него и 
бъди в мир; от това ще дойде 
добро за тебе!” (Йов 22:21).

ХРИСТИЯНСТВО

Най-великият 
разказ

Осем години Светлозар 
Стоянов издирва с фото-
апарат в ръка известни и 
малко популярни храмове. 
Направил е снимки на 120 
скални и на 250 градени 
манастира. Запечатал е на 
лента и десетки чешми, 
направени от местните 
жители. В колекцията си 
има вече над 500 фотоси. 
От поредицата с храмо-
ве той е направил албум, 
с който всеки българин 
може да начертае марш-
рут за вътрешен културен 
туризъм. «Показвам ги на 
хората, за да възстановим 
вътрешния си човешки 
храм», обяснява Светльо 
целта на своето духовно 
занимание.

«Браво, момче!» Така 

посрещнаха перничани из-
ложбата на студента от Ха-
сково, наредена пред цен-
тралния храм «Св. Иван 
Рилски» в миньорския 
град. Десетки минувачи се 
спират пред поставените 
на стойки снимки и се за-
глеждат в неизвестни им 
досега манастири, дори от 
родния им край. «Ще взема 
албум за децата и внуците. 
Да знаят какво богатство 
има страната», обяснява 
възрастна жена, която не 
щади пари в кризата за 
подобна покупка.

«Има интерес. Не търся 
големи печалби. Намалил 
съм до минимум цената, 
за да не тежи на хората», 
обяснява Светлозар, по-
казвайки фотосите от две 

години. Гостувал е с тях 
в София, Стара Загора, 
Пазарджик и Асеновград. 
След Перник смята да ги 
покаже и във Видин, но ако 
времето му позволи и не го 
препъне с валежи.

Светлозар Стоянов е от 
Хасково. Съдбата го оставя 
без семейство и го хвърля в 
ръцете на държавата. Дет-
ството му минава в соци-
алните домове. Израсъл е в 
сиропиталището в Свилен-
град, после го преместили в 
Хасково. Не смята, че е пре-
живял страшни неща, или 
поне не си спомня за таки-
ва. «Да имаш покрив и хра-
на, е по-добре от участта да 
си на улицата. Разбираш го 
обаче, след като пораснеш», 
обяснява фотографът. След 
като завършил и отслужил 
казармата, съдбата му пред-
лага реванш. Негови близ-
ки го свързват с възрастна 
жена от съседното село 
Горски извор. Старицата се 
нуждаела от някой, който 
да се грижи за нея. Светльо 
се заема и като знак на бла-
годарност жената му оставя 
къщата си. Така сиракът 
се сдобива най-сетне със 
собствен дом. Започнал ра-
бота в цигарената фабрика. 
Първо го назначили като 
общ работник, после се 
научил да работи с маши-
ните и станал шлосер.

През 1998 г. обаче заводът 
закъсал финансово и го 
съкратили. «Тогава тръгнах 
с фотоапарат да обикалям 
страната - разказва той. - 
Не съм професионалист и 
не претендирам за уникал-
ни снимки.» Пред обектива 
обаче подбира богатство-
то, което всеки българин 
трябва да види. Не само на 
снимка, а и на място. И по-
неже парите все не дости-
гат, предпочитал да пътува 
на автостоп. Определял си 
първоначален маршрут, 
после самите хора го на-
сочвали към стари мана-
стири. Днес Светльо знае 
историята на всеки храм в 
страната. «Видял съм 99% 
от всички манастири. Не 
съм бил само там, където 
няма нищо», разказва ха-
сковлията.

Преди три години решил 
да покаже пред публика 
снимките си и направил 
във фоайето на Богос-
ловския факултет своя 
изложба на осквернените 
и забравени православни 
храмове в България. По-
късно изложил фотоси 
на новопостроени или 
реставрирани храмове и 
манастири. Нея подре-
дил около Паметника на 
св. Климент Охридски в 
градинката пред Софий-
ския университет. “Много 

от храмовете са разбити 
и ограбени, а на други 
свещениците и миряните 
са прибрали на сигурно 
място всичко ценно. Хри-
стиянството обаче е живо 
в душата на българина. То 
не търси горда показност, 
има го скрито във вековни-
те манастири и в душата на 
хората”, смята Светлозар. 
От обиколките си по села 
и градове вижда как бълга-
ринът през последните 
години се променя. По 
места всеки възнегодува, 
всеки роптае. 

Иначе студентът не по-
нася суетата. Смята, че 
тя измива и малкото, на-
трупано като знание и 
опит. Измества духовното 
у човека. Гордостта пък е 
най-лесното и най-лошото 
качество. Признава, че 
и на него не му е чужда. 
«Много пъти съм си па-
тил. Първо припалвам с 
емоции и действам, после 
размислям и съжалявам. 
Но важното е да има изпо-
вед и покаяние», обяснява 
фотографът. Може би за-
ради участта си, може би от 
пътуванията си, Светльо 
се сдобива с нова мечта - да 
стане свещеник.

Целта се оказва висока - 
въпреки че е прехвърлил 
Христовата възраст, се за-
писва студент. Сега е трета 

година във Факултета по 
богословие в Софийския 
университет. Надява се да 
срещне любовта и да си 
има свое семейство. После 
ще облече расото. Няма 
претенции към мястото, 
където ще го назначат. 
Предпочита да е в Хаско-
во, защото там е домът му. 
Дотогава има още да учи, 
за да вземе диплома. След 
лекции тича да работи в 
строителството, за да има с 
какво да живее и да показва 
изложбата си в страната. 
Досега младият мъж се е 
справял сам с финанси-
те. От месец обаче е пред 
ново предизвикателство. 
Понеже е на 34 години, от 
университета му отказват 
общежитие - според новата 
вътрешна наредба на Алма 
матер по-възрастните сту-
денти трябва сами да си 
търсят покрив над главата. 
Затова Светльо преспива у 
приятели. Поне засега. «Не 
може да продължава дълго, 
притеснявам хората», ядос-
ва се бъдещият свещеник. 
Той обаче не пуска молба с 
искане да му се направи из-
ключение като сирак. «Това 
не ме устройва. Значи да 
дискриминирам другите, 
които също са потърпев-
ши», обяснява хасковлия-
та, който се надява съдбата 
отново да му помогне.

Сирак събра 370 манастира в албум
Християнството е живо в душата на българина. Студент богослов 

обикаля градовете с уникална изложба на български манастири

Черепишкият 
манастир
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ЕВРОПА, НАШИЯТ ДОМ

ЗАКОН НА МЪРФИ: 

С пари любов не се купува, 
но можеш да се пазариш.

Иде нова газова кризаИде нова газова криза
Евроенергетици предупреждават:

Възможността за ново прекъ-
сване на доставките на газ за 
Европа тази зима е „доста го-
ляма”. Това заяви в интервю за 
белгийското издание „Еурактив” 
директорът на австрийската ре-
гулаторна комисия по енергети-
ка Валтер Болц. Според него ев-
ропейските институции трябва 
да действат с презумпцията, че 
газова криза ще има така, както 

се случи през януари миналата 
година, когато Русия прекрати 
доставките на газ за Украйна в 
рамките на конфликт около це-
ните на ценния ресурс. 

„В основата си отношенията 
между Русия и Украйна не са се 
променили много”, припомни 
Болц, „а споровете около пла-
щането стават факт почти всеки 
месец”. Допълнителни фактори 

за нова ескалация на напреже-
нието между Киев и Москва са 
предстоящите избори в Украйна 
през януари, както и финансо-
вата ситуация в държавната 
енергийна компания „Нафтогаз”. 
„Ситуацията е непредсказуе-
ма, макар че бих казал, че има 
възможност подобна криза да 
се случи отново”, допълни евро-
експертът.

Пентагонът ще похарчи 
над 100 милиона долара 
за изграждане на нови 
военни бази в България 
и Румъния, след като пра-
вителството на президента 
Барак Обама неотдавна 
се отказа от проекта за 
разполагане на елементи 
от системата за противо-
ракетна отбрана в Източна 
Европа, съобщи вестникът 
на въоръжените сили на 
САЩ «Старс енд страйпс» 
(Stars and Stripes) в елек-
тронното си издание. Ми-
налия месец Белият дом 
обяви, че няма да разпо-
ложи ракети и военни в 

Полша и Чехия. 
От края на юни над 2000 

американски войници, 
включително от базира-
ния във Вилзек, Германия, 
Втори танков полк, уча-
стват в маневри в Румъ-
ния и България, които 
ще продължат до края 
на октомври. Полковник 
Гари Ръс, командир на во-
йските на САЩ в Източна 
Европа, заяви: «Базите в 
Румъния и България са 
доказателство за силния 
ни ангажимент към Из-
точна Европа».

Според плановете на 
Пентагона във военната 

база в Румъния на стой-
ност 50 милиона долара 
ще могат да се разположат 
1600 американски военни, 
а в базата в България за 60 
милиона долара - до 2500 
войници. Строежът на 
базата в Румъния ще бъде 
завършен през следващи-
те два месеца, а базата в 
България ще бъде открита 
през 2011 или 2012 г., по-
сочва още изданието. 

Базите, финансирани 
от САЩ, ще са собстве-
ност на правителствата 
на България и Румъния, 
а ще бъдат използвани 
с ъвмес тно от С А Щ и 

страните домакини, до-
бави Ръс.

Както заяви Джеймс 
Робинс, експерт по на-
ционална сигурност в 
Съвета за външна по-
литика във Вашингтон, 
американските усилия в 
Румъния и България са 
част от глобална стра-
тегия за предислокация 
на американските сили 
от Германия на изток, 
започнала в началото на 
управлението на бившия 
президент Джордж Буш. 
Разполагането на войски в 
тези страни не само ще на-
мали разходите, но и ще ги 
доближи до нестабилния 
Близък изток. Отказът от 

проекта за разполагане 
на противоракетен щит 
в Полша и Чехия може 
би е създал усещането, че 
Америка няма да изпълни 
ангажиментите си към 
района, но всяка стъпка 
към изтегляне на амери-
канските конвенционални 
сили от Източна Европа 
би била «престъпно глу-
пава», смята Робинс. 

Лидерите на Чехия офи-
циално заявиха, че разби-
рат причините за отказа 
от проекта за противо-
ракетния щит, и изразиха 
увереност, че това няма 
да накърни сигурността 
на Чехия. Но някои от тях 

бяха разочаровани, комен-
тира агенция Асошиейтед 
прес. «Американците вече 
не се интересуват от на-
шата територия, както 
се интересуваха по-рано. 
Това е лоша новина за Че-
хия», каза бившият пре-
миер Мирек Тополанек по 
чешкото радио. 

В тази връзка припом-
няме, че в Полша също 
имаше разнопосочни ре-
акции. Премиерът Доналд 
Туск изрази надежда, че 
страната му ще продължи 
да играе роля в новите 
американски отбранител-
ни планове, пише «Старс 
енд страйпс».

САЩ ще изграждат база у нас 
US войски ще се настанят трайно в България и Румъния

Еврокомисарят по земеделието Мариан 
Фишер Боел съобщи тези дни, че иска 
да деблокира помощ от 280 млн. евро в 
подкрепа на изпадналия в криза млечен 
сектор. Тя направи това малко преди за-
седанието на министрите на земеделието 
на държавите-членки на Европейския 
съюз (ЕС). «Ще изпразня джобовете си 
и ще осигуря 280 милиона евро» за мле-
копроизводителите”, заяви тя пред жур-
налисти при пристигането си за срещата. 
Мариан Фишер Боел допълни, че ще 
бъде създаден «фонд» в подкрепа на този 
важен за Европа отрасъл. Тя не уточни 
как ще бъдат изразходвани средствата от 
този фонд, но изтъкна, че комисията ще 
вземе решение за това.

По-късно министърът на земеделието 
и храните Мирослав Найденов, който 
участва в заседанието на Съвета на 
министрите по земеделие и рибарство 
на ЕС в Люксембург, потвърди, че ЕС ще 
отпусне допълнително пакет от 280 млн. 

евро субсидии за млекопроизводството 
през 2010 г. от бюджета на общността. 
Предстои Съветът на министрите на 
финансите на ЕС другия месец да одо-
бри предложението. Държавите-членки 
трябва да заложат средствата в на-
ционалните си бюджети за следващата 
година. Парите ще бъдат разпределени 
между тях.

За целта ЕК трябва да определи дали 
парите ще се предоставят на база реално 
производство мляко в страната, или на 
база предоставена квота. Българският 
земеделски министър Найденов обяс-
ни, че ако е на база квота, България ще 
трябва да отдели допълнително около 
2 млн. евро през 2010 г. за подпомагане 
на млекопроизводителите. Квотата на 
страната ни за производство на мляко 
е 1 млн. тона годишно. Допълнително 
гласуваните средства могат да бъдат 
изплатени на млекопроизводителите 
още в началото на следващата година, 

уточни той.
България получава правото 

да изкупува квоти за произ-
водство на мляко от фермери, 
които са останали без живот-
ни. Същото се отнася и за пре-
разпределянето на квоти. Това 
трябва да стане със средства 
от националния бюджет, каза 
министърът. Той обаче продъ-
лжава да настоява пред ЕК 
изкупуването на квотите да 
става с пари на общността.

280 млн. евро отпусна 
ЕС за млекарите

Младоженка прекара 
първата си

брачна нощ в затвора 
Щастлива младоженка прекара първата си брачна 

нощ в затвора, след като удари полицай в Испания, 
пише изданието El Pais. Инцидентът е станал по 
време на сватбеното тържество в луксозен хотел в 
курорта Салоу.

Около 30 гости празнували събитието, когато 
избухнал яростен скандал между роднините на 
булката и тези на младоженеца. Управителят на 
хотела, притеснен от развръзката, извикал полиция, 
за да ги разтърве, а възмутената от намесата булка 
зашлевила един от служителите на реда. Тя е била 
задържана в ареста през цялата си първа брачна 
нощ, разделена от съпруга си.

Малта поиска помощ от 
България за решаване на 
проблема с незаконната 
имиграция от Северна Аф-
рика. Въпросът беше по-
ставен по време на среща 
на министър-председателя 
на Малта Джордж Абела и 
българския президент Геор-
ги Първанов във втория ден 
от посещението на Първа-
нов в островната държава.

Нелегалната имиграция 
от Северна Африка е се-
риозен проблем за Малта. 
Заради това средиземно-
морската държава настоя-

Малта поиска България 
да поеме част от бежанците 
от Северна Африка

Малтийският 
президент 
Абела и Георги 
Първанов в 
първия ден от 
посещението 
му в Малта

ва и останалата част от 
страните - членки на ЕС, да 
поемат част от бежанците. 
Малта е разработила пи-
лотен проект за разселване 
на бежанците и очаква 
отговор от България дали 
ще приеме част от тях. 
Държавата, приела бежа-
нец, ще получава по 4000 
евро годишно от Европей-

ския фонд за бежанците, 
стана ясно след срещата. 
Българският президент е 
потвърдил, че в момента 
българското правител-
ство подготвя отговор за 
искането за разселване 
на бежанци от Малта. От 
своя страна малтийският 
президент Джордж Абела 
заяви, че неговата страна 
ще подкрепи България в 
присъединяването й към 
еврозоната и шенгенското 
пространство.
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Вече 100 дни България е свобод-
на държава и не е под ботуша на 
репресивно управление, обяви в 
петък от парламентарната трибуна 
лидерът на «Атака» Волен Сидеров. 
С пламенна реч срещу тройната 
коалиция и в защита на ГЕРБ той 
отговори на станалите вече тради-
ционни декларации на БСП срещу 
управлението на Бойко Борисов. 

В петък лидерът на БСП и бивш 
премиер Сергей Станишев обяви, 
че ГЕРБ се доказа като партия, 
силна на обещания, но слаба на 
действия. Наближават стоте дни 

на кабинета «Борисов», а все още 
не е не е представен реален анти-
крисизен план, липсва и програма, 
посочи Станишев. - Намаляват се 
пенсии, орязва се 13-ата заплата, 
бавят се детски добавки. ГЕРБ 
не изпълнява обещанията си за 
намаляване на осигурителните 
вноски с 5 процента. Той добави, 
че докато министрите се над-
преварват да показват тежкото 
състояние на ведомствата си, ня-
кои от тях започнаха да раздават 
допълнителни плащания, като на-
пример министър Плевнелиев.

Вместо да се увеличи минимал-
ната работна заплата с 40 лева, 
българското правителство е го-
тово да се лиши от 400 милиона 
лева, като намали осигурителните 
вноски за фонд «Пенсии» с 2 про-
цента, посочи Станишев. Според 
него допълнителното намаляване 
на осигурителните вноски и ни-
ските данъчни ставки ще поставят 
под риск осигурителната система 

и публичните финанси.
В отговор на тези обвинения 

Волен Сидеров се закани през 
следващите седмици да направи 
изложба в парламента «Зулу-
мите на кабинета «Станишев» с 
мандата на Ахмед Доган». Затова 
сегашният кабинет е принуден 
да предприема мерки за спешно 
спасяване на страната ни, каза 
Сидеров, който подкани Стани-
шев да излезе и да каже пред 
българските пенсионери: «Аз и 
моите другари откраднахме ва-
шите пари».Още другата седмица 
«Атака» ще поиска НС да осъди с 
декларация поведението на Сер-
гей Станишев и на Ахмед Доган, 
които не идват в парламента. Ста-
нишев прави това само в петък, а 
Доган изобщо не идва, припомни 
лидерът на «Атака». Той призова 
повече да не се обръща внимание 
на лицемерието на онези, които 
са превърнали България «в най-
бедната и мизерна страна» на ЕС.

 

Мисъл на броя „ „Престъпността си има 
мода и развитие“, 

заяви Бойко Борисов по повод за-
честилите у нас в последно време 

отвличания за крупен откуп.

НОВИНИТЕ ОТ ПОСЛЕДНИЯ ЧАС

До живот за отвличане, иска Бойко Борисов

Число на броя

19131913 лв. месечно трябва да лв. месечно трябва да 
разполага  четиричленно разполага  четиричленно 

семейство, семейство, 
за да си осигури за да си осигури 

основните хранителни основните хранителни 
стоки и да плати разхо-стоки и да плати разхо-
дите за жилище, показ-дите за жилище, показ-
ват разчетите на КНСБ.ват разчетите на КНСБ.

Трайчо Трайков: 

Волен Сидеров: 
Стоте дни на 
Борисов са сто дни 
свободна държава 

30 години затвор да е наказанието 
за извършителите на отвличания, 
а при причиняване на нараняване 
или смърт на жертвата присъдата да 
е доживотна. Това е предложението 
на премиера Бойко Борисов. «Тези 
хора не трябва да бъдат оставяни 
да се връщат пак на улицата», кате-
горичен е той. Премиерът допълни, 
че Законът за отвличанията вече 
е готов. Той бил от една страница 
и е изготвен от юристи на Мини-

стерството на вътрешните работи. 
По-късно днес документът ще бъде 
представен в МВР. «Когато през 
2004 година като главен секретар 
на МВР бях на посещение в Лондон, 
от Скотланд Ярд ми казаха: “Гответе 
се след убийствата да започнат от-
вличанията.” Тамошната полиция е 
регистрирала по 85-86 отвличания 
на месец. Престъпността си има 
мода и развитие», каза още Бойко 
Борисов.

Не бих казал, че няма хора от 
МВР, които помагат на органи-
зирани престъпни групи. Дори и 
днес тече операция, свързана със 
замесени служители от министер-
ството в контрабандна схема, зая-
ви вътрешният министър Цветан 
Цветанов в кулоарите на НС след 
участието си в деня за парламен-
тарен контрол.

В момента полицаите се нуждаят 
от по голямо спокойствие в рабо-
тата си, особено по случая с отвле-
чения студент. Затова Цветанов 

е забранил изтичане на всякаква 
информация, свързана с Румен 
Гунински. Прави се и анализ на 
законодателството в европейските 
държави, потвърди вътрешният 
министър, който добави, че до 
една седмица ще излезе анализ 
как процедират партньорите ни в 
такива ситуации. “Смятам, че има 
необходимост от по-специални 
нормативни текстове и по-тежка 
наказателна отговорност за лица-
та, замесени в такива престъпле-
ния”, добави той. 

Цветанов разкри, че има замесени 
служители на МВР в престъпни групи

Руската страна има желание въпросът с 
АЕЦ „Белене“ да се реши политически, и то 
колкото се може по-бързо. Но за нас важен е 
икономическият подход, заяви министърът 
на икономиката, енергетиката и туризма 
Трайчо Трайков в отговор на парламентарно 
депутатско питане. Министър призна, че 
все още нямаме окончателен разчет какъв 
процент от централата трябва да притежа-
ва държавата. “Ако се стигне до вариант, в 
който България търси сама инвестиране на 
целия проект, нещата стават съвсем други, 
след като има съмнение за участието на RWE. 
Споменавани са варианти, според които 
Русия да държи голям дял от централата, но 
тук трябва да се обмислят всички възможни 
съображения”, добави Трайков. За “Южен по-
ток” руският министър Шматко е информирал 
българския министър, че тръбата ще минава 
през турската част на Черно море и после 
по суша през нас. Според него въобще не се 
обсъжда друг вариант за трасето, което да 
заобикаля България. Основният въпрос е за 
количествата, след като желанието е да се 
увеличи двойно капацитетът и как това ще 
се отрази на договореностите. Колкото по-
бързо стане “Южен поток”, толкова по-добре, 
смята министър Трайков и добави, че имаме 
интерес да минат и “Набуко”, и “Южен поток” 
през България. 

“Винаги говорим заедно и за трите проекта 
с Русия, като централно внимание се обръща 
на АЕЦ „Белене“, съобщи министър Трайков, 
като отбеляза, че няма официално обвързване 
на трите проекта в едно. За Бургас – Алексан-
друполис поискахме възможно решение не с 
плаващи буйове, а с разширяване на пристани-
щето”, каза Трайчо Трайков и заяви, че очакват 
отговор. Според него проектът “Самсун – Джей-
хан” вероятно ще се реализира, тъй като това 
са конкурентни проекти с “Бургас – Алексан-
дропулос”, но има смисъл и от двата. 

Решението
за АЕЦ „Белене“ 
трябва да е 
икономическо

От догодина ще бъдем 
задължени да обявява-
ме всеки извънбанков 
заем за над 5 хиляди 
лева в данъчната си де-
кларация. Според На-
ционалната агенция за 
приходите очакванията 
са няколко хиляди души 
да подадат такива де-
кларации и да обявят 
реалните си заеми над 5 
хиляди лева, обясни Ро-
сен Бъчваров от НАП.

Според него огромна 
част от заемите няма да 
бъдат декларирани, защо-
то реално не съществуват. 
Почти във всяка втора 
ревизия на НАП се стига 
до обяснението за взети 
заеми от приятели, а пре-
обладаващата част от тях 
са фиктивни и се «съчи-
няват», допълни Росен 

Бъчваров. Законодател-
ната мярка, според данъ-
чните, ще пресече тези 
повсеместни практики. 

Логиката на мярката е 
заем, който не е декла-
риран, да не бъде при-
знаван като източник 
на доход. Изискването 
да се декларират заеми-
те не означава тяхната 
легализация, подчер-
тават от НАП. Ако се 
декларират фиктивни 
заеми, това не значи, че 
данъчните автоматично 
ще ги признаят и няма 
да обследват както дали 
те реално се се случи-
ли, така и дали лицата, 
които ги отпускат, имат 
фискален потенциал за 
това, заяви Р. Бъчваров. 
Прагът от 5 хиляди лева 
е така фиксиран, за да се 

«минират» дребни заеми 
между приятели, които 
нямат голямо значение 
за стопанския оборот. 

Според анализ на НАП, 
между физическите лица 
у нас документално се 
въртят около 2 милиарда 
и 700 милиона лева и има 
свързаност на ниво зае-
ми между над 30 хиляди 
физически лица. Излиза, 
че всеки икономиче-
ски активен българин е 
получил извънбанкови 
заеми на стойност над 
35 хиляди лева, а това са 
проформа суми, мотиви-
ра мярката Бъчваров. За-
конодателната промяна 
предвижда глоба в раз-
мер на 10% от стойност-
та на укритата сума за 
онзи, който не декларира 
получен заем.

Ще обявяваме пред данъчните 
заеми за над 5 хиляди лева

Посещението на еврокомисаря Павел 
Самецки не спря работата по изграждането 
на бъдещата метростанция при хотел 
«Хемус» в столицата.

Оловен византийски печат от ХI век, пръстен 
и калъп за отливане на бронзови женски 
накити, са сред най-ценните находки по време 
на археологическите разкопки на Бургаските 
минерални бани. От проучванията става ясно, че 
между бургаските квартали «Ветрен» и «Банево» 
е съществувал градът Акве калиде-Термопилис.

СС

Около 4000 
участници
от 15 държави
и три континента участват в открития 
в село Микрево, община Струмяни, Шести 
международен фолклорен фестивал 
«Малешево пее и танцува-2009». Той е под 
патронажа на министър-председателя 
Бойко Борисов и ще продължи три дни.
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Кабинетът   Кабинетът   
да помпа мускулида помпа мускули

От надеждата
до Цар Брадван

Депу тат вече не е мръсна 
дума, рейтингът на парламента 
върви нагоре. 41-ото народно 
събрание е с 45% одобрение три 
месеца след вота. За сравне-
ние - депутатите в предишния 
бяха харесвани от наполовина 
по-малко българи - едва 23%. 
Това сочат данните от нацио-
нално проучване на НЦИОМ, 
проведено от 4 до 14 октомври 
сред 1000 души. Не само че 
рейтингът на законодателите се 
е увеличил с 3% в сравнение с 
август, но и 35% от младите под 
30 години одобряват работата 
им, коментират социолозите. 
Правителството пък е качило 
одобрението за работата си с 
цели 11% и вече е харесвано от 
62 на сто от хората. Кабинетът 
«Сакскобургготски», към който 
също имаше големи очаквания, 

на третия месец от мандата си 
се ползва с подкрепа от 54% 
от хората; правителството на 
Иван Костов от 53%; а това на 
Сергей Станишев - от 29 на 
сто. Екипът на Бойко Борисов е 
одобряван от 63% от жителите 
на София. Кредит на доверие 
му дават и три четвърти от вис-
шистите. Всеки четвърти обаче 
е скептик за управлението на 
ГЕРБ, сочат данните. 

Премиерът Бойко Борисов е 
добавил още 8 на сто към летя-
щия си рейтинг, който достига 
до 77%. За сравнение одобрени-
ето към бившия премиер Сак-
скобургготски три месеца след 
поемането на властта възлиза 
на 68%, към Иван Костов - на 
52%, а към Сергей Станишев - 
на 40 на сто.

Със 17% нагоре измерва на-

родната любов и вицепреми-
ерът Цветан Цветанов. След 
него в класацията са Йорданка 
Фандъкова с 51% одобрение 
и Симеон Дянков с над 49%. 
В началото на октомври 52% 
от българите твърдят, че ако 
парламентарните избори са 
днес, ще гласуват за партията 
на Бойко Борисов. Останалите 
парламентарно представени 

партии губят електорална под-
крепа. Червеният електорат се 
е свил до 11 на сто - верни на 
БСП са останали предимно пен-
сионерите, жителите на селата и 
на малките градове и бедните. 
Около една трета от гласували-
те на 5 юли за БСП в момента 

са разколебани в своите пред-
почитания. За ДПС сега биха 
гласували 6% от пълнолетните 
българи, за «Атака» - 4%, а за 
Синята коалиция - 2,3 на сто. 
«Ред, законност и справедли-
вост» получава 1,3% подкрепа, 
твърдят още от НЦИОМ. 

продължавапродължава

www.dnevnik.bg
Имаше едно време такъв филм: «В какво се превръщат мечтите». 

Доживяхме славната мечта от 2001 година, наречена «цар Симеон 
Втори» да се превърне в простичък иск за ползване на сечища. Затова 
ли беше всичко?!

Помните ли грандиозния шпалир по булевард «Цариградско шосе», 
бивш «Ленин», по който мина кортежът на царя, и всички, ама всички 
българи с явна или тайна надежда му се радваха и му ръкопляскаха за 
едно-единствено нещо - че се е родил със сребърна лъжичка в дупето. 
Изразът е британски и не е проява на лош вкус. Лош вкус обаче днес е 
цялата онази надежда, която прояви немного умната българска нация, 
когато викаше ура за Симеон и чакаше Симеон «да я оправи».

Още преди 89-а година с един приятел, сега режисьор, си говорехме 
какво трябва да се случи. Той каза нещо, което изненада мен, репу-
бликанеца. Каза, че трябва царят да си дойде от Мадрид и всичко ще 
си дойде на мястото. Не можеше да е толкова лесно. Приятелят ми не 
беше прав, както се оказа и за много други неща. По-късно по време 
на «цялата онази надежда» имаше хора, които със сигурност твърдяха 
две неща. Монархистите - че царят има богати приятели араби, които 
ще ни залеят с долари и инвестиции. Скептиците пък казваха, че царят 
е дошъл само да си прибере имотите. Не беше за вярване нито едното, 
нито другото. Ако някой иска да си прибере имотите - за какво му беше 
наистина «цялата онази надежда», която разтърси наивния балкански 
народец и която днес изглежда така отчайващо смешна?!

Днес няма партия, няма мечта, няма нищо. Има надвърната земя, в 
която се сече. И когато се спира сечта за проверка, царят протестира 
цялото това събитие в съда. Прави се оказаха скептиците - у нас всеки 
народен празник и всяка национална надежда се ражда, за да бъде 
обслужен поредният феодал. Или горовладелец.

Нямам нищо против Симеон. Радвам се, че има много наследници, 
кой от кой по-аристократични и изискани. Но след тази дунанма, която 
направи баща им за «дворците си», и след като стана ясно, че всичко е 
било заради конюшните на Фердинанд - как 
след време наследниците му ще дойдат тук, 
за да възстановят мечтата на баща си? Ще 
има ли нови наивници за нова еуфория? 

Николай Хайтов има една приказка, казва се «Желязната гора». Там 
наред с местния цар Калота, с шефа на ловците Дерикожа, със селяните, 
предвождани от своя вожд с името Пърчови гащи, има и един уникален 
герой, който предвожда дървосекачите и се нарича Брадван. Брадван е един 
от многото, които се опитват с помощта на това, което могат най-добре, 
да воюват с местната ламя, тя пък обича да яде момичета. Колко много си 
приличат днешните политически герои с детските персонажи на Хайтов. 
Брадван смело се изправя срещу ламята, но разбира, че люспите й са твърди 
за брадвите на неговите последователи, и оставя ламята да вилнее из селото 

- другите да се оправят. А Брадван се 
връща към основното си занимание 
- да сече дърва. Царят-дървар днес е 
в същата роля - не победихме ламята, 
дай да видим какво ни остана. 

В това ли се превърнаха мечтите? 
Те не бяха само твои мечти, царю 
честити. Те бяха мечти на цял един на-
род, който сега се надява на царския 
бодигард - пак да го «оправи».

Какъвто народът, такъв и царят. 
Имам вече усещането, че на тази 
земя хората се раждат само за да 
зърнат какво могат да завлекат. И го 
завличат. Земя да е, гора да е, дворец 
да е - да го завлечеш. Но да завлечеш 
цяла една надежда на цяла една на-
ция - това скоро не се беше случвало 
в такъв мащаб.

Правителствата в Централна и Източна Европа, 
разтревожени от финансовата криза, се обръщат 
към изпитана от времето стратегия: увеличаване на 
акцизите за алкохола и цигарите, тъй като рецесия-
та взема своята дан от държавните финанси. 

Българският финансов министър Симеон Дян-
ков защити предложението си за вдигане акциза 
на цигарите, като наблегна на ползите за обще-
ственото здраве. Той отхвърли твърденията, че 
правителството се цели единствено в приходите 
от данъци. България планира да увеличи акциза 
за цигарите с 43% до 76 евро (113 долара) за 1000 
цигари от 2010 г. От своя страна критиците на 
решението заявиха, че най-голяма облага ще из-
влекат контрабандистите, които разяждат Бълга-
рия години наред. 

Полша се готви да вдигне от януари акциза на 

цигарите с 2,6% до 228,80 злоти (81 долара) за 
1000 цигари. В Чехия, чието население е сред най-
големите консуматори на бира, планираният нов 
данък върху пивото поражда противоречия. От 
идната година данъкът, независимо дали бирата е 
местно производство или внос, ще се увеличи с 33% 
до 32 крони (1,85 долара) на 100 литра. Чешкото 
правителство ще повиши и акциза за спиртните на-
питки с 8% и се надява с тези две мерки да увеличи 
приходите си от данъци с 1,7 млрд. крони (99 млн. 
долара) през 2010 г.

Русия също възнамерява да повиши данъка 
върху бирата през следващите три години. Проек-
тозаконът предвижда тук налогът да бъде вдигнат 
с 200% през идната година, а след това с 11% и 20% 
през 2011 и 2012 г. Документът обаче все още не е 
подписан от президента Дмитрий Медведев.

България оздравява
със скъпи цигари

Българската баница се оказа, 
че е здравословна. Здравословни 
са и кажи-речи всички нашенски 
манджи, като се започне от тра-
диционната боб чорба и се стигне 
до зарзаватените яхнийки и лю-
тениците. Изводът не е на някой 
наш лекар патриот, а на автори-
тетното европейско изследване 
«Диогенис». Впрочем лютениците 
действат като антиоксидант, тъй 
като определени съставки в тях, 
които изчистват тежките метали, 
не се унищожават след термична 
обработка. Което е основание 

да се зарадваме, че и ние сме дали 
нещо на останалия свят по отно-
шение на здравословното хранене. 
Макар че не ни го признават особе-
но, защото все ще се намери някой 
«специалист», който да заклейми 
всичко българско, включително и 
традиционните ни храни.

Покрай действително вредните 
чипсове, сандвичи и пастички от 
ученическите бюфети бе изхвъ-
рлена и баницата - закуската, от-
хранила поколения здрави българи 
и съвсем немалко столетници 
сред тях. В същото време обаче 
алтернатива не бе предложена. А 
ябълката и портокалът в голямото 
междучасие не засищат. Като имат 
предвид това, дали не е по-разумно 
чиновниците в здравеопазването, 
преди да преписват чужди наредби, 
да прегледат прецизно българските 
традиции в храненето и да съо-
бразят с тях менюто на учениците. 
Едва ли сухият сандвич с оцветен 
салам от вкъщи е по-здравословен 
от топлата баничка, та макар и на-
правена не от баба, а от машината 
в някой хлебозавод. 

Закуска за Закуска за 
столетницистолетници

Цветан Цветанов и 
Йорданка Фандъкова
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най-много е обичал числотонай-много е обичал числото
Пионерът на нашето кино Пионерът на нашето кино 

Страница на Юлия Ташева

Жана Гендова отбелязва в ме-
моарите си, че заедно с Васил 
Гендов най-близките им приятели 
често са ги провъзгласявали за 
българските донкихотовци. Това 
твърдение било наполовина вяр-
но – ласкаело Гендов, а нея - никак. 
Животът й, смятала тя, бил съсипан 
и щял да протече инак, далеч 
по-сполучливо, ако и Гендов бил 
като нея... Санчо Панса. Но нали 
Гендов е обичал числото 13? На 
13-то число била премиерата на 
«Българан е галант». На 13-то число 
се запознал с Жана. На 13-то число 
се издокарал в руска рубашка, пре-
пасана с червен шнур, обявявайки 
се за толстоист, макар че никога не 
е бил вегетарианец.

И все пак това е донкихотство. А 
и какъв рицар ще е бил без преда-
ния си оръженосец Санчо Панса? 
Пък не е бил кой да е. Родил се в 
Сливен - град на хайдути, войводи 
и просветители. Принадлежал към 
артистична династия. Негов вуйчо 
е видният актьор Иван Попов, леля 

му - Елена Снежина, 
е също видна ак-
триса, съпруга на 
известния артист 
Атанас Кирчев, заги-
нал през Балканска-
та война. С родата 
му са свързани и 
режисьорът Стефан 
Сърчаджиев, теа-
тралите Николай и 
Бистра Фол.

И така, в ранното 
утро на 16 май 1910 
г., на ул. «Славян-
ска», където днес 
е театър «Сълза и смях», Гендов 
«режисира» «Българан е галант». 
Оператор бил прожекционистът 
на «Модерен театър» испанецът 
Гаетано Пие де Флорес; той снимал 
с апарат «Пате», купен на вехто 
от Будапеща и внесен от Отай 
Алдар, собственик на киното. 
Гендов играл ролята на елегантен 
бонвиван, който среща на улицата 
красива дама и я задиря. Действа-

щи лица били и господин Делбело, 
италианец, началник на персонала 
на «Модерен театър», в ролята на 
клиента бил счетоводителят на 
същия театър, дамата-актриса е 
Мара Миятева, минувачи са стати-
стите от Народния театър Методи 
Станоев и Тодор Стамболиев. Във 
встъпителните титри на лентата, 
по примера на емблематичния 
галски петел на фирмата «Пате», 
било изрисувано лежащо лъвче и 

сложен надпис «Гендов-филм». Две 
седмици се въртяло на екрана по-
зитивното копие. Нещо невиждано 
дотогава. Ето защо и печатът от-
кликнал хвалебствено. “Интересно 
е - пише вестник «Дневник» - да се 
види как се заражда изкуството в 
една млада и напредничава стра-
на като България, която, като се 
стреми във всичко да подражава 
на западноевропейските колоси, 
не иска да е назад и в областта на 
един нов отрасъл в изкуството.

Предоволен бил и «инвести-
торът» Алдар, собственикът на 
театъра, който почерпил Гендов 
с потупване по рамото и една 
пура. През септември 1917 г. 
столичани гледат нова премие-
ра - «Любовта е лудост». Също 
комедия по разказа «Палавата» от 
французина Рьоне Лекроа: любов 
между двама млади, на която, 
както винаги, ще пречи лелята 
на момичето. След стереотипни 
перипетии, преобличания, гри-
маси и кривения любовта все пак 
тържествува.

Бушувала война, леела се кръв, 
само малолетникът Кино не се 
трогвал, имал си свои проблеми. 
Зает бил Гендов с проекти за заеми. 
«Луд ли си, та за такъв маскарлък 
да харчиш пари», подмятали му 
близки и чужди. Само Иванка 
Иванова, също от Сливен, щерка 
на красива сръбкиня и баща пу-
ритан, възпитаник на белградския 
кадетски корпус, ще се «хване» за 

въдицата на бъде-
щия «конкурент» 
на «Метро голдуин 
майер». Била ученич- к а  в 
Пловдивския девически френски 
колеж, когато изтегля спестените 
си 600 лева. «Ето парите, заявила 
му Жана. - Започнете филма, ако 
стигнат.»

Освен битката за пари, Гендов 
спечелва и най-съдбоносната 
битка - Жана. Тя ще е звездата 
и в следващите му филми, но и 
ще мъкне куфари и сандъци в 
чергарските турнета. Васил ще 
режисира, ще бъде монтажистът, 
драматургът, лепачът на афиши; и 
кредиторът, и длъжникът. Синът 
им - Митко, ще играе детските 
роли. Всички те, тримата, ще 
представляват през 20-те години 
«Гендов-филм». Ще вълнуват то-
гавашното общество с «Дяволът 
в София», «Бай Ганьо», «Човекът, 
който забрави бога», «Бунтът на 
робите», «Пътят на безпътните», 
«Улични божества», «Буря на мла-
достта» и «Земята гори». 

Гендов ще е царят на мелодрама-
та - морализаторската мелодрама, 
и българският Жан Валжан. Негови 
екранни територии са кръчмите, 
кабаретата, затворите. Веруюто 
му - коктейл от народничество, 
толстоизъм и християнски пропо-
веди. Когато екранизирал «Пътят 
на безпътните», вместо автограф 
с пожелания, се самоцитирал с 
една от репликите си: «Ако не 
беше улицата, колко малко щяха 
да бъдат злините.»

Който прелисти днес мемоа-
рите на Гендов - «Трънливият път 
на българския филм», веднага 
ще му стане ясно колко безна-
деждно е било Гендовото счето-
водство. Какви са били сметките 
на тоя фантазьор, разбирал ли е 
той въобще от сметки? Къде са 
били павилионите му, лабора-
ториите, колко са били кината, 
какви постъпления е очаквал от 
едно-единствено копие? Можело 
ли е да се правят разходи без 
възвръщаемост? Неотчайващият 
се Дон Кихот обикаля министри, 
индустриалци, предприемачи, 
банкери, търси заеми, проси, 
агитира чичовци, вуйчовци, 
първи и втори братовчеди, про-
дава бижута, часовници, вербува 
поръчители, погасява полици, 
трупа нови дългове към заложни 
къщи, застрахователни и акцио-
нерни дружества, пропилява до 
стотинка скромните спестявания 
на Жана, прощава се с апарта-
мент, с къща, парцел и накрая, 
снимайки «Земята гори», е разо-
рен напълно.

От 1937 г. насам фирмата 
«Гендов-филм» преустановява 
поради фалит окончателно дей-
ността си. Опожарили всичко и 
англо-американските бомбар-
дировки. Така и не успял да се 
отчете пред верните си опера-
тори Мисулин Райфлер и Христо 
Константинов, които обичайно му 
снимали на вересия. Слава Богу, 
че и тия вересии са амнистира-
ни, понеже и тоя, който имал да 
дава, и тия, които се надявали да 
получат, са отдавна покойници. 
Какво било-било! В земята гинат 
и страсти, и дългове. 

Великият Васил Гендов 
и съпругата му Жана 

са истински български 
донкихотовци и може би 

точно това ги довежда до 
фалит през 1937 г.

***Тежи ми един грях, 
че не откликнах на негова 
заръка. Когато съм идел в 
Холивуд, молеше ме той, 
да съм се разтършувал там 
и непременно щял съм да 
попадна на неговия «Бълга-
ран е галант». Оригинално-
то копие било откраднато 
от забегналия в Щатите 
Стефан Денчев, бивш из-
дател на филмово списание. 
Та тоя Денчев първо се 
предрешил във Виена за 
самия Гендов и прожекти-
рал там пред преуспяващи 
продуценти «своя» филм, 
сиреч «Българан е галант», 
и уж им взел акъла. После 
пиратът се запилял из Лос 
Анджелис, играл в холивуд-
ски филми, партнирал на 
Тейдър Хауз и Рут Клифорд 
и понеже бил и бандит, 
бил секционен секретар на 
митичния Ал Капоне, по-
лицията го застреляла. «А 
де може да е филмът, г-н 
Бигор, освен в сейфовете 
на холивудските магнати? 
Много ви моля, на колене 
ви падам. Вие сте настояте-
лен, вие сте дипломатичен, 
вие сте комуникативен, 
предразположете ги и те ще 
ви дадат филма. За какво 
да им е, след като киното е 
вече звуково?»

***Казват, практик бил, 
не губел. А де му са големи-
те печалби? Да, хитруваше 
и на дребно. Поиска ми 
веднъж разписка, че На-
ционалната филмотека «не 
се нуждае от оригинала 
на ръкописа «Трънливият 
път на българския филм», 
и че разписката щяла да 
му послужи пред митни-
ческите власти, та виден 

колекционер да пренесял 
ръкописа му във Виена. А 
видният австриец щял да 
му заплати... един милион 
шилинга?! Веднага схванах 
намерението му. Знаех, че 
въпросният ръкопис е ку-
пен вече от кинематографи-

ята. Направих си оглушки, 
уж загрях. «Съгласих се», 
беше начин да му пробутам 
още една парична сума. 
Вместо въпросната разпи-
ска платих му мемоарите 
на Жана, които фактически 
преповтаряха «Трънливият 
път».

Възнамерявах да снимам 
филм за пионерството му. 
Отидох в къщичката му на 
ул. «Тракия» 4, споделих 
проекта си. Предвиждах 
инсценировка: Гендов и 
Жана в кабината на орби-
тален спътник сред купища 
фотоилюстрации от фил-
мовите и множеството им 
театрални дуети. Кръжат 
из космическите селения. 
Жана, която се трудеше в 
момента над почерпушка-
та, чу и веднага се провикна 
сърдито:

- Дума да не става! Аз 
с тоя сатрап – наникъде. 
Да ме режисира, да ме ко-
мандва, да ме нахоква - и 
там ли?

- Защо? - попитах.
- Отчуждени сме вече 

един от друг, г-н Бигор - 
отвърна тя.

Без да му пука, което 
зачестявало с одъртява-

нето, Гендов възрази кате-
горично със съвсем друго 
несъгласие:

- Не! Не! На дърво без 
корени не се качвам, не 
хвърча. Нека си хвърчат, да 
си пътешестват само сним-
ките! Предпочитам сигур-

ното си тук, на Земята.
Тъй като не хареса хрум-

ванията ми, на следващия 
ден дойде в Националната 
филмотека със свой сцена-
рен проект. Ето какво беше 
съчинил: ...Гендов, облечен 
в дълъг кожен балтон, кре-
та бавно, задъхано из една 
от алеите в Борисовата 
градина. Аз го срещам и 
уж съм се припознал, че 
е той.

- Че нали се познаваме, 
как тъй уж? - попитах го.

- От снимките, г-н Би-
гор.

Било логично шеф и ком-
петентен критик като мен 
да е чел стари вестници, а 
щом е чел, не може да не 
се е натъквал на Гендови 
фотографии.

И така, между мен и 
главното действащо лице 
трябвало да се разменят 
следните реплики:

Бигор: Извинете, не бях-
те ли Васил Гендов?

Разхождащият се: Бях 
и съм.

Бигор: Някогашният Ген-
дов, филмовият пионер, 
нали?

Той: Тогава и всякога ще 
съм и ще си остана Гендов.

Пое с усилия въздух, 
който не му достигаше, и 
жестикулирайки, взе да 
ми дава указания: Запълни 
екрана от понесени от вятъ-
ра обрулени златни листа! 
Това ще е символ.

- Какво означава такъв 

символ? - направих се, че 
не загрявам...

- Означава - разясни той, 
- че Гендов си отива... - И 
пак се закашля.

****От честите му го-
стувания в Националната 
филмотека установих, че 
говореше за себе си само в 
«трето лице». С фамилното 
си име назоваваше и екран-
ните си герои. Помолих го 
да ми разясни необозна-
чени снимки с епизоди от 
негови филми. Взех молив, 
посочих му изображения-
та, той диктуваше, декла-
мирайки като на сцена, а аз 
записвах прилежно:

«...Това е епизодът, в кой-
то Гендов идва с открадна-
тата чанта с парите, Жана 
протестира, а той се опитва 
да я сплаши.»

«Тук задочно осъденият 
Васил Гендов намира Жана 
и иска седмичната й за-
плата.»

- Защо? - питам го.
- За да я пропие.
- А тук?
«Тук следва убийството. 

Гендов бяга с чантата с 
парите.»

«Гендов преследван от 

полицията.»
«Домът на Гендов гори, 

вътре е Диана, а Жана кре-
щи за помощ от балкона.»

«Гендов и мошеникът 
уговарят една сделка.»

«Гендов е вече жалка от-
репка. Убиец, у когото ще 
заговори съвестта. Но, уви, 
твърде късно.»

«Жана се чуди как ще се 
препитават.»

«Гендов е пак окаяник и 
в безизходица.»

«Гендов е в черквата. Там 
си дава обет, че ще се завъ-
рне разкаян в семейното 
гнездо и ще заживее като 
честен християнин.»

«А тук е след бягството 
от затвора - той се спуска 
от моста на река Марица в 
Пазарджик.»

«Гендов и Жана, без да се 
виждат, спят на две съседни 
пейки на острова, той я 
търси, но се разминават.»

- Нали в предишната 
снимка Жана беше убита?

- Да, но в друг филм, ува-
жаеми г-н Бигор.

- Нима филмовият и 
частният ви живот са едно 
и също? Каква е разликата 
между артиста Гендов и чо-
века Гендов «зад кадър»?

- Позволете ми, г-н Бигор, 
да отговоря на тоя въпрос 
като Хамлет: «Останалото 
е мълчание...»

Нямаше съмнение, че 
под понятието «останало-
то» имаше предвид оди-
сеите, фалитите си като 
кинопионер. Закашля се и 
добави:

- Знам, че един ден ще 
получа далеч по-големи 
признания, но ще е след 
като няма да ме има.
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МОДА, ЗДРАВЕ, КРАСОТА

Пушенето на лула -
мнозина искат, но малцина могат
Несполучливо избраният модел не носи истинското удоволствие

Суетата на мъжетеСуетата на мъжете

Идеално изгладен костюм, скъп 
луксозен часовник и... екзотичен 
аромат на лула. Образът на такъв 
мъж е мечта за много жени. Пред-
ставители на силния пол, отдали се 
на страстта да пушат, но не обикно-
вена цигара или пура, притежават 
нещо загадъчно и необяснимо, 
което в очите на дамите ги прави 
по-специални от всички останали 
заклети почитатели на тютюна. 

Мнозина от смелчагите, реши-
ли да усетят какво е да захапеш 
мундщука на лулата, често са се 
отказвали от това занимание след 
няколко несполучливи опита зара-
ди усетената горчивина и особения 
вкус в устата. Някои дори остават 
с твърдото убеждение, че този тип 
пушачи са своеобразни мазохисти. 
Обаче, както е казал американски-
ят писател с уникално чувство за 
хумор Марк Твен, «Мнозина биха 
искали да пушат лула, но малцина 
наистина го могат...»

ТЪНКОСТИ ПРИ 
ИЗБОРА 

За някои може да прозвучи 
странно, но лулата и тютюнът 
трябва да си подхождат. Има много 
видове, сортове и типове тютюн, 
обаче все още не е създадена онази, 
универсалната лула, която може с 
еднакъв успех да се използва с все-
ки от тях. За едро нарязания е добре 
да се вземе модел с голяма чашка, 
а за финия - със средна или малка.

Когато се каните да купите този 
специален атрибут за пушене - 
лично за себе си или като подарък, 
добре е да знаете няколко правила, 
които биха могли да ви помогнат в 
това отговорно начинание. Най-
напред трябва да приемете, че не 
бива да се стремите да икономи-
сате някой лев именно при избора 
на лула, тоест не се спирайте на 
най-евтините, ако сериозно сте 
решили да станете част от клуба 
на посветените в тайните на удо-
волствието от пушене. От друга 
страна, изобщо не е задължително 
да се «гръмнете» с възможно най-
скъп вариант. При всички случаи, 
докато все още не сте много вещи 
в тънкостите на лулите, доверете се 
на модели, предлагани от известни 
фирми, утвърдени на тютюневия 
пазар от години. В специализи-
раните магазини работят про-
фесионални консултанти, които 

ще ви посъветват какво точно ви 
трябва в зависимост от вкуса ви и 
дебелината на портфейла. Така не 
само че няма да се затрудните при 
избора на лула, но и ще успеете 
да намерите сравнително добър 
екземпляр на приемлива цена. А 
и ще избегнете разочарованието 
на лаиците, които не са успели да 
получат истинското удоволствие 
от пушенето само заради факта, 
че са започнали с несполучливо 
избран модел.

Най-напред обърнете внимание 
дали каналът за дим е грамотно на-
правен. Той трябва да се намира на 
нивото на дъното на чашката. Един 

от разпространените дефекти, що 
се отнася до евтините модели, е 
каналът да е с изход към тютюне-
вата камера отстрани - на ниво, 
по-високо от дъното. Това води 
до непълно изгаряне на тютюна, 
струпване на влага на дъното и като 
следствие - получаване на «кисел» 
вкус на лулата. Опитайте се да го 
преборите с помощта на постоян-
ното почистване на чашката, про-
ветряването. Най-добре е направо 
да се купи качествен модел без 
дефекти. При необходимост може 
да проверите канала със специ-
ална четка за чистене, която може 
веднага да ви покаже правилно ли 
е направен изходът за дим.

Ако решите да станете при-
тежател на лула с 9-милиметров 
филтър, вижте размера на диа-
метъра на канала за дим - той не 
трябва да е по-малък от 4 мм. Иначе 
всмукването може да е затрудне-
но. За да се охлажда достатъчно 
добре димът, заедно с мундщука 
дължината на лулата е добре да не 
е по-къса от 10-15 см. Макар че, от 
друга страна, прекалено дългите и 

извити модели могат да създадат 
проблеми при почистването.

Лулата с голяма чашка и дебели 
стени «седи» добре в ръката, не се 
нагрява много, както малките 
и тънкостенните, но може да 
бъде прекалено тежка, когато 
се държи само с уста. Като на-
чало е добре да си 
вземете среден 
размер от 
правите 
м о -

дели.

ФАКТИ ОТ 
ИСТОРИЯТА

Едни от най-ранните сведения 
за тютюна датират отпреди 3000 
години. Ако се съди по запазените 
древни паметници на цивилиза-
цията на маите и индианците в 
Централна Америка, началото на 
пушенето тръгва именно оттам.

С времето Америка се разделя 
на няколко области, където в съот-
ветствие с традициите и нивото на 
развитието на племената история-
та на тютюна тръгва по различни 
пътища. Голям интерес в това от-
ношение представляват ацтеките 
и индианците от Северна Америка, 
където културата на пушенето е 
достигнала висшата фаза от раз-
витието си. А лулите, намерени по 
време на разкопки, са много ценни 
както за държавните музеи, така и 
за частните колекционери.

Глинените и направените от 
камък, върху които често има изо-
бражения на животни и хора, са 

доста добре изработени и освен 
историческа имат и художествена 
стойност. Някои лули са направени 

като фигурки или глави 
на хора и жи-

вот-
н и , 
н а -

п о м -
н я щ и 

японски-
те нецке.
Уникални 

лули, открити 
в Северна Амери-

ка и датирани още от доколумбова-
та епоха, са във формата на буквата 
«У». Двата сравнително къси края 
се поставяли в ноздрите и по този 
начин се пушело.

В Европа тютюнът, а впослед-
ствие и лулите, станали известни 
след откриването на Америка. 
Дълго време пушенето се смятало 
за порочно и дори дяволско зани-
мание, било осъждано и преслед-
вано. В Португалия и Испания за 
тази работа хората били заплаш-
вани със затвор. И именно заради 
«дяволската» природа на тютюна и 
пушенето и до ден-днешен чашки-
те на лулите понякога се правят във 
вид на демонски глави.

Смята се, че първите лули в 
Европа са създадени в Англия 
през 1575 г. Понеже отношението 
на кралския двор към пушенето 
тогава било крайно 
негативно, повечето 
английски майстори 
се преместват в Хо-
ландия, а най-много 
от тях се заселват в 
град Гауда, станал 
прочут именно с 
висококачествените 
си лули. Понеже тю-
тюнът по онова вре-
ме е бил скъпо удо-
волствие, моделите 
от глина се правели с 

малък размер, който впоследствие 
постепенно се увеличавал. Глината 
за производството им се внася от 
Германия и през ХVII век в холанд-
ското градче Гауда има повече от 
500 ателиета за лули. По-късно този 
оригинален атрибут за пушене за-
почва да се прави в Полша, Русия 
и Дания, където глинените модели 
се заменят с порцеланови.

През Португалия и Испания 
лулите стигат във Франция, а от-
там - до Средиземноморието. На 
Изток те са предимно глинени, 
с дълъг мундщук, изработен от 
жасминово дърво, а по-скъпите 
модели се правят от кехлибар. 
Разпространени са също лули 
от стомана, царевица и дърво - 
круша, орех, слива, липа, бреза, 
ясен, маслина, много добри са 
изработените от череша и вишна. 
Но дървените имат един основен 
недостатък - бързо обгарят.

В Китай през ХХ век голяма по-
пулярност придобива пушенето 
на лула по кръчми и кафенета, 
където необходимостта от нали-
чието й става толкова естествена, 
колкото и на съдовете за пиене. 
Клиентите си поръчвали няколко 
чашки и към тях - лула, която не-
винаги се пълнела с обикновен тю-
тюн, а с нещо по-разтърсващо...

***Няма нищо по-лесно от на-
мерението да откажеш пушенето 
- аз самият съм го правил няколко 
пъти. 

Марк Твен
***Толкова много се пише за вредата 

от пушенето, че твърдо реших да откажа 
четенето.

Джоузеф Катен
***Здравето и дълголетието си дължа 

на факта, че не съм докоснал цигара, 
алкохол и жена, докато не навърших 
десет.

Джордж Мур

***Цигарата може да служи като 
добър сурогат на мисълта.

Жорж Сименон
***Пушенето дава повод да вярваш, че 

правиш нещо, когато нищо не правиш.
Марк Твен

***Той не е близвал алкохол, никога 
не е пушил, не е карал колело, живял е 
пестеливо, треперел е над всяка пара и е 
починал в разцвета на силите си, заоби-
колен от алчни роднини. Това бе голям 
урок за мен.                                    

Джон Баримор

***Пушенето е най-добрата диха-
телна гимнастика.

Мао
***Ако няма да мога да пуша на не-

бето, това място не е за мен.
Марк Твен

***Първо Господ създаде мъжа. След 
това - жената. После му дожаляло за 
мъжа и той му дал тютюн.

Фолклор
***Започваш да пушиш, за да дока-

жеш, че си мъж. После се опитваш да 
откажеш пушенето, за да докажеш, че 
си мъж.

Марк Твен

В Ню Йорк до един небостъргач стои 
добре облечен мъж и пуши. Друг го за-
говаря:

- Здравейте. Аз съм кореспондент на 
«Ню Йорк таймс». Може ли да ви задам 
няколко въпроса?

- Добре, по принцип не бързам за никъ-
де.

- Виждам, че пушите. Откога?
- Сега съм на 43, а пуша от 16-годишен.
- А какви цигари, ако не е тайна?
- Не е - «Марлборо».
- И последен въпрос - колко цигари на 

ден?
- Кутия и половина - до две.
Журналистът вади калкулатор, нещо пре-

смята и отново се обръща към мъжа:
- Знаете ли, че, ако не бяхте пушач, със 

спестените пари бихте могли да си купите 
този небостъргач?

- Наистина ли? А вие пушите ли?
- Не!
- И имате небостъргач?
- Не...
- А аз пуша и този небостъргач е мой...

НЕЩО КАТО ВИЦ

Цитати и афоризми 

Електронна 
лула
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- пиано, Вили Цанков - тромбон, 
и др.

След дебютния «Cover girl» и про-
ектите «Защо не», «Сложи си ципа 
на устата» и «Jazz&Samba» - «Замъ-
лчи, замълчи...» е поредният албум 
в успешната кариера на младата 
изпълнителка. Едва на 5 години 
Хилда открива страстта си към 
пианото. След солидно музикално 
образование в НМУ «Любомир 
Пипков» - специалност «Ударни 

инструменти», и Музикалната академия 
певицата специализира ударни в Италия. 
Първите й публични изяви са в Българското 
национално радио, а още през ученически-
те години е солистка на младежкия Биг бенд, 
с който прави мащабно турне в Русия. В 
друго турне извън граница - в Англия, Хилда 
участва като солистка с маримба в струнен 
оркестър. Певицата живее с джаз музиката 
- записала е участия на почти всички джаз 
фестивали у нас и е пяла с редица джаз 
формации.

Пе т и я т  с т у д е н т с к и 
филмов фестивал «Ранно 
пиле», организиран от 
Американската фонда-
ция за България и НАТ-
ФИЗ «Кръстьо Сарафов» 
е вече факт. Събитието 
ще продължи пет дни 

и включва ст удентски 
филми от България, Румъ-
ния, Сърбия, Хърватска, 
Албания, Турция и САЩ. 
Прожекциите са всеки ден 
в НАТФИЗ, а през деня - в 
Американския център на 
Столична библиотека.

В Американския център 
ще се проведат и два май-
сторски класа, представе-
ни от членовете на между-
народното жури на фе-
стивала - проф. Майрън 
Емери от Калифорний-
ския институт по изку-
ства ще говори за експе-
рименталната анимация, 
а Ролф Ортел от Холандия 
ще разкаже за опита си 

като преподава-
тел и режисьор 
на документални 
филми.

КУЛТУРА И ИЗКУСТВО
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„Източни пиеси“ с награда 
от фестивала 
в Анталия

„Ранно пиле“ - пети студентски 
филмов фестивал

U2 директно в YouTubeU2 директно в YouTube

Ф и л м ът  н а  бъ л га р -
ския режисьор Камен 
Калев «Източни пиеси» 
бе отличен с награда 
на младежкото жури на 
4 6 - и я  м е ж ду н а р од е н 
фестивал в турския ку-
рорт Анталия. Филмът 

б е  п р е д с т а в е н  к а т о 
съвместна българско-
ш в е д с к а  п р о д у к ц и я . 
«Източни пиеси» уча-
ства в конкурсната про-
грама на фестивала за 
м е ж ду н а р од н о  к и н о . 
Наградата получи тур-

ската актриса Хатидже 
Аслан, която има уча-
стие в лентата.

Фестивалът в краси-
вия средиземноморски 
курорт Анталия е най-
старият турски кинофе-
стивал и наградите на 

него носят значението на 
оскарите.

Сред почетните гости 
на фестивала бяха из-
вестният гръцки режи-
сьор Тео Ангелопулос и 
италианският режисьор 
Франческо Масели.

В златните години на българското кино ни 
пренесе Хилда Казасян на 21 октомври в «Sofi a 
Live Club». Тук известната певица представи 
своя проект «Замълчи, замълчи...» заедно с 
добре познатите български музиканти: Румен 
Тосков, Христо Йоцов, Теодосий Спасов, Мишо 
Йосифов, Петър Момчев и Вили Стоянов и 
със специалното участие на вокалиста Петър 
Салчев. 

«Замълчи, замълчи...» е проект на Хилда 
Казасян с нейни вълнуващи и изпълнени с 
чар и индивидуалност интерпретации на 12 
любими филмови песни. Включени са изцяло 
нови версии на песни от «Козият рог», «Адап-
тация», Любимец 13», Войната на таралежите», 
«Неочаквана ваканция», «Момчето си отива», 
«Фильо и Макензен» и много други. Комби-
нацията от стари кадри и изпълненията на 
очарователната певица ни пренесе изцяло 
в магията на едно филмово-музикално из-
живяване. 

Новото звучене на песните от албума е при-
нос на сформирания около Хилда Казасян 
екип от доказали се талантливи музиканти. 
Аранжиментите са дело на Христо Йоцов и 
Румен Тосков, а като гост музиканти участие 
в албума взимат Теодосий Спасов - кавал, 
Цветан Недялков - китара, Петър Салчев - во-
кал, Михаил Йосифов - тромпет, Румен Тосков 

Хилда Казасян с любими филмови песниХилда Казасян с любими филмови песни
Прочутите тексаски музи-

канти от ZZ Top свириха за 
първи път в България. Кон-
цертът, част от световното 
им турне Double Down Live, 
бе на стадион «Академик». 

Tриото е създадено в края 
на 1969 г. в Хюстън, Тексас. В 
групата са Били Гибънс (во-
кали, китара), Дъсти Хил (во-
кали, бас, кийборд) и Франк 
Беърд (барабани, перкусии). 
Бандата става много попу-
лярна през 70-те и 80-те, като 
любопитното е, че ZZ Top 
остават в оригиналния си 

състав и до днес. Харак-
терният стил на групата 
е уникална смес от блус, 
хардрок, секси хумор 
в текстовете, а за по-
пулярността й влияние 
оказва и нестандартни-
ят имидж - дългите бра-
ди, слънчевите очила и 
почти еднаквите черни 
дрехи. Интересна под-
робност е, че през 1984 
г. компанията «Жилет» 
предлага на рокерите 
от ZZ Top 1 милион 
долара на човек, за да 
избръснат брадите си за 
телевизонна реклама, но 
Гибънс и Хил отказват 
с думите: «Прекалено 
грозни сме без тях!». 

Ирландците ще предават на 
живо концерта си в Калифорния. 

Шоуто може да се гледа 
по интернет в понеделник от 

5,30 ч. българско време

ZZ TOP вдигна ZZ TOP вдигна 

U2 решиха да излъчат директно неделния си 
концерт в Роуз Боул, Пасадена, Калифорния, в 
интернет сайта за видеообмен YouTube. «Гру-
пата искаше отдавна да направи нещо такова», 
каза мениджърът на U2 Пол Макгинес в комю-
нике. «Това е идеалната възможност купонът да 
излезе извън стадиона», заяви той на интернет 
сайта на групата. «Феновете понякога измина-
ват големи разстояния, за да дойдат да видят 
U2. Този път обаче U2 може да отиде при тях, 
по целия свят», добави той.

Мегашоуто в неделя, което ще започне в 20.30 
часа местно време (5.30 часа бълг. време), ще 
може да се види пряко в YouTube от 16 страни. 
YouTube се обръща все повече към директно 
излъчване на различни събития, в рамките на 
усилията на своя собственик «Гугъл», който го 
купи за 1.65 млрд. долара през 2006 г., опитвай-
ки се да постигне рентабилност.

публиката на кракапубликата на крака
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Възраждат семейството 
на Йоан Асен II
и боляри от восък

КУЛТУРА И ИЗКУСТВО

27 фигури, изработени 
от восък и силикон, ще 
бъдат подредени в един-
ствения в България Музей 
на восъчните фигури по 
подобие на този на мадам 
Тюсо. Фигурите обаче няма 
да са на актьори и известни 
личности, а ще предста-
вят исторически лица и 
дрехите от тяхната епоха. 
Със сигурност в музея 
място ще намери царско 
семейство заедно с децата, 
богато облечени боляри, 
обикновено население и 
други знатни личности от 
Средновековието. Про-
ектът е на общинска фирма 
«Царевград Търнов», коя-
то се занимава с туризъм, 
и ще струва около 6 -7 
милиона лева. 

Освен музея с восъчни 
фигури, проектът, който 
вече е одобрен от комисии-
те към общинския съвет в 
старата столица, включва 
и цялостно обновяване на 

площад «Цар Иван Асен» 
пред хълма Царевец. Там 
ще бъде изграден подземен 
паркинг с площ 113 000 
кв.м, както и терасовиден 
парк, който ще отвежда 
до църквата «Свети 40 
мъченици» туристите с 
панорамен асансьор.

Основен акцент сред 
фигурите, изработени от 
силикон, ще бъде царското 
семейство на Йоан Асен II 
и съпругата му Ирина Ком-
нина. Двамата ще бъдат об-
лечени в автентични дрехи 
и ще бъдат поставени също 
в обстановка, автентична 
с тази от ХIII-ХIV век. В 
друга зала ще бъде пока-
зан и цар Калоян, както и 
представител на българ-
ската патриаршия и богати 
боляри. В близост до тях 
посетителите ще могат да 
видят отделна заличка, в 
която има шут, забавлявал 
болярите, както и обикно-
вени работници - ковачи, 

земеделци и грънчари. 
Туристите, освен че ще 

могат да разглеждат, ще 
имат възможност да се 
облекат в царски дрехи, 
да седнат на трон, за да 
се увековечат в снимка. 
Актьори, облечени в дрехи 
от Средновековието, ще 
развеждат туристите и ще 
им обясняват къде какво 
могат да видят. В една от 
залите е предвидено дори 
да се дегустира вино с вку-
сови качества от Второто 
българско царство и ме-
довина.

Според шефа на Общин-
ската агенция по туризъм 
Даниел Панов проектът 
ще бъде осъществен в най-
скоро време и ще при-
влече не само туристи, 
но и ще даде възможност 
на учениците да осъзна-
ят по-лесно българската 
история, убеждавайки се, 
че тя не е мит, а е жива 
реалност. 

Мадам
Тюсо

Жрица на любовта, шаржирана блестя-
що от художника на «Стандарт» Илиян 
Савков, се премери с най-големите в 
единствената в света изложба конкурс за 
карикатури в най-престижните световни 
медии. Как са напипали пулса на време-
то и проблемите на родината си и света 
показват художниците на «Таймс», «Ню 
Йоркър», «Льо Монд», «Фигаро», «Дер 

Стандарт», «Дер Шпигел», които 
се разпространяват в тираж сто-
тици хиляди. Представителните 
извадки на най-доброто в жанра 
са отпечатани в луксозен каталог. 
Карикатурата на «Стандарт» е из-
ведена на корицата и отпечатана и 
в поканите за конкурса догодина. 
Щастливият ни колега Илиян е в 
компанията на родните карика-
туристи Чавдар Николов, Христо 
Комарницки, Румен Драгостинов 
и тандема Алла и Чавдар. Той уча-
ства за втори път в престижната 

експозиция, като първият е през 2007-ма 
с карикатура, посветена на задръстването 
и изнервените шофьори.

Голямата награда, придружена от 20 хил. 
евро, е връчена на мексиканеца Наранхо, 
който е отразил съдбата на сънародници-
те си да са винаги в един кораб с американ-
ците, па макар и потъващ в кризата. 

Стандарт», «Дер Шпигел», които
се разпространяват в тираж сто-

Карикатура Карикатура 
на на 
“Стандарт” “Стандарт” 
средсред
най-добрите най-добрите 
в светав света

Българи играят 
театър в Бостън

Наши артисти очакват одобрението на взискателната 
бостънска публика на 25 октомври. Театралната формация 
«One Way Th eater», създадена отвъд океана, представя 
пиесата «Убийте тази жена!» на български, английски и 
руски език. Моноспектакълът е на Светлана Атанасова по 
текст на Майя Праматарова, която е и режисьор на пред-
ставлението. Сюжетът се върти около знаменита актриса, 
която емигрира в Америка и спира да играе. Възбуденото 
й съзнание постепенно заличава границата между живота 
и изкуството. Музиката е на Георги Арнаудов, на флей-
тиста и композитор Христо Христов и на цигуларката 
Евгения-Мария Попова. Драматургичен консултант е 
Роза Радичкова.

«Със Светлана ме запозна Теодосий Спасов, който га-
стролира през пролетта в Америка. Веднага решихме да на-
правим представление. Подтикна ни естественото желание 
да продължим в Бостън това, което години сме правили 
в България», разказа Майя Праматарова, която получава 
подкрепа за спектакъла от Българско-американския център 
«Мадара» в Бостън. 

Светлана 
Атанасова

Големият актьор Ицко 
Финци и младата му ко-
лежка Йоана Буковска са 
специални гости на Сед-
мицата на българското 
кино в Русия. Филмовият 

маратон ще 
продължи до 
28 октомври 
в  Мо скв а , 
В е л и к и й 
Новгород и 

Санкт Петербург. Пара-
лелно в трите града ще 
бъдат представени играл-
ните филми “Козелът” на 
Георги Дюлгеров, “Лете-
те с Росинант” на Геор-
ги Стоев-Джеки, “Малки 
разговори” на Владимир 
Краев, “Раци” на Иван 
Черкелов, “Разследване” 
на Иглика Трифонова, 
“Равновесие” на Людмил 

Кирков и “Шивачки” на 
Людмил Тодоров.

С лентите пътува и де-
легация кинаджии. Освен 
Финци и красивата Йоана 
Буковска, в нея са включе-
ни режисьорката Иглика 
Трифонова, продуцентът 
Владимир Андреев и ди-
ректорът на Национал-
ния филмов център Алек-
сандър Донев.

Финци и Буковска - лица 
на нашето кино в Русия

Миро все още не е казал 
дали е навит да изпълни 

парчето, с което България ще се състе-
зава догодина на Евровизия. Звездното 
момче, което беше избрано с вота на 51 
професионалисти в жанра, тепърва ще 
трябва да «влезе» в темата - пет песни, от 
които народът ще избере най-добрата за 
финала. Имената на корифеите в екипите, 
които трябва да произведат бъдещия хит, 
все още не са уточнени. «Най-важното 
е, че сме на път да отучим публиката да 
гласува за своя фаворит. Това е конкурс за 
песен, а не състезание между Васко Най-
денов и Кристина Димитрова, например», 
коментира Агент Тенев, който беше сред 
тези, които се довериха на Миро. Лили 
Иванова, Нора от «Мюзик айдъл» и Поли 
Генова бяха дамите в карето с 
кандидатите за европейската 
тв награда. «Второто място в 
класацията е изключително 
признание за мен. Допреди 
ден не знаех, че съм включе-
на в подобна листа. Радвам 
се за Миро. Освен че е мой 
приятел, е и голям професио-
налист, който ще представи 
достойно страната ни», каза 
Поли, която в момента ра-
боти с автори от Европа за 
нов албум. 

«Миро е от най-изявените 
мъжки гласове в момента, а и 
напоследък придоби голяма 
известност. След като са го 
посочили толкова спецове, 
значи е той. Всеки си има 
своето време. Явно моето 
още не е дошло. Мечтая да 
стигна до Евровизия и да 

изпея нещо бунтарско. Сега се надявам 
публиката да е по-обективна от журито 
и да избере най-подходящата песен на 
Миро. Най-хубавото е, че вече и България 
може да участва в този конкурс. Че казва 
своята дума в определяне на музикалния 
стил на Стария континент», е мнението 
на Нора.

«От дълги години съм привърженик 
на концепцията България да изпраща 
млади певци на Евровизия. След като са 
се утвърдили тук, би трябвало да ги чуят 
и там. Добре е гилдията да се обновява. 
Моята фаворитка беше Весела Бонева - 
със сериозен опит на сцената, в момента 
е в суперформа. Но щом отива Миро, из-
борът е подходящ - хем млад, хем в апогея 
си», включи се и Митко Щерев в дебата. 

Миро мълчи
за Евровизия

Йоана 
Буковска

Миро

Единственият български град-паметник в списъците на 

световното културно-историческо наследство – Несебър, 

ще се кандидатира за домакин на XII-ия световен конгрес 

на ЮНЕСКО за защитените градове-паметници.

Решението било взето преди дни по време на десетия 

конгрес в столицата на Южноамериканската държава Еква-

дор. Следващият конгрес на организацията ще се проведе в 

древния град Синтра, Португалия, през 2011 година. Именно 

там Несебър ще представи официално както своята, така и на 

България кандидатура за домакинство, което е знак за изклю-

чителен престиж , защото ще събере дипломати, специалисти 

и представители на културата от целия свят. Кандидатурата 

на Несебър изисква огромна работа по опазване на древните 

паметници, по популяризирането на града в глобален мащаб 

и по цялостното уреждане на общината в зависимост от най-

високите стандарти и критерии на урбанизацията. 

Несебър може да домакинства
световен конгрес на ЮНЕСКО
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Да не пропускаме още една 
подробност. Миналата година 
Балабанов откри при ранния зид 
и порта, подобна на тази на аула 
при с. Хан Крум. Възможно е да 
има и втора порта, смята той. 
Според него аулът на Велики Пре-
слав първо е бил резиденция на 
военачалниците на гарнизона, а 
след това е преустроен в столица 
на държавата. Когато са издигали 
Тронната палата, старата стена 
вече не е съществувала и може 
би тогава цялата територия е 
била обединена в голям дворцов 
център. Сега сред останките от 
ранния зид се виждат волутъци на 
редове с глина - на ниво 1 метър 
до 2,8 м. Правели са изравняване 
заради голямата денивелация, на-
клона на терена, обяснява н. с. То-
дор Балабанов. Западният зид на 
аула е по-дебел - заради опасност 
от свлачища или изненадващи 
нападения откъм хълма, обяснява 
специалистът.

Сега по продължение на стената 
в посока към запад по моста спо-
койно минават честите посетите-
ли, които с любопитство надничат 
в изкопите, буквално над главите 
на археолозите и работниците. 
«Ако не бяхме си построили сами 
това дървено съоръжение, което 
ще издържи 10-15 години, тряб-
ваше да прекъснем 
достъпа на туристи-
те», посочи ученият. 
И допълни: «Без 
пари го направих-
ме, от стари отряза-
ни дървета.» Защо 
ли не се изненадах 
от това, което каза, 
тъй като недостигът 
на средства винаги е 
основен проблем за 
науката.

Ханът и княз 
Борис

е бил погребан във
Владетелската базилика. 

А навярно и прочутият
владетел Симеон?

В неделния ден екипът не ра-
боти на терен. Затова пък об-
работват материалите - кой се е 
вглъбил в компютъра, кой описва 
намерените парчета от керамични 
съдове - азбуката в археологията, 
по която най-точно се датират 
обектите. Тази година керамиката 
буквално извира от ямите за бо-
клук, надупчили целия център. До 
момента те са около 150, само това 
лято се откриха нови 40, разказва 
гл. асистент Мария Манолова от 
Варненския свободен универ-
ситет, член на археологическия 
екип. В крайна сметка всяко 
общество във всяка епоха на-
мира някакъв начин да се справи 
с боклука, който «произвежда». 
Средновековните българи не са 
си разнасяли сметта из България 
като нас, днешните им потомци. 
Изхвърляли са я в ямата, после са 
я засипвали и са изкопавали нова 
яма. Но не технологията на това 
«балиране» е най-интересната. 
По-важното е, че в ямите се от-
криват множество керамични 
фрагменти, че и почти цели съдо-
ве, тоалетни принадлежности и 
битови предмети от кост, метал, 
стъкло, много монети, печати, 
скрепявали кореспонденцията, 
производствени инструменти, 
въоръжение... Тази година сред 
находките е например интересен 
глинен печат, който се е поставял 
на литургичния хляб за нафо-
рата в църквата. По ямите може 
да се съди и какво се е случило 
с представителните владетелски 
сгради, след като в края на Х век 

Велики Преслав е престанал да 
бъде столица, превзет от визан-
тийците. Тогава внукът на Симеон 
Велики - Борис II, е бил закаран от 
победителите в знак на триумф 
след голямата победа над бълга-
рите в Константинопол, заедно 
с чудотворната икона на Бого-
родица, пазителка на столичния 
град, която вероятно е стояла във 
Владетелската базилика. Според 
писмени данни в Константинопол 
българският цар е бил лишен от 
знаците на властта - короната, 
мантията и пр.

По времето на Втората българ-
ска държава в ХII век градът е 
бил център на цар Петър, след 
като той предава властта на брат 
си Асен. От ХIII век обаче след 
похода на византийците против 
цар Ивайло започва разрухата. 
След падането под турска власт и 
особено от ХVII век нататък бле-
стящите мрамори от дворците и 
църквите са варварски измъквани 
в продължение на векове, за да се 
използват при строителството на 
Томбул джамия и други мюсюл-
мански сгради в Шумен, Велико 
Търново и дори чак в Сливен. 
Самият дворцов център дълго 
време е оставал свято място. Око-

ло Голямата владетелска базилика 
е разкрит голям некропол, част от 
сградите са се използвали за жи-
лища и работилници. През август 
т.г. например археоложката Сне-
жана Горянова в продължение на 
много дни работи над новоткри-
тата необичайно голяма тухлена 
пещ, предназначена за занаятчий-
ски цели, а следите от обработка 

на метал, стъкло и 
производство на 
глинени съдове са 
многобройни.

Велики
Преслав

рухва
напълно след 

ХVII век
Има писмени 

сведения, които 
свидетелстват за 
погрома, за това 
тотално разруша-
ване на Преслав, 

разказва археоложката Ваклино-
ва. От бляскавите високи палати 
и църквите, украсени с камък, 
дърво, с бял мрамор, зелен и 
червен порфир, с бронз, сребро 
и злато, не остава нищо. Освен 
основите и останките от украсите, 
които земята е запазила до днес.

Чак до мръкване може да се от-
крият археолозите на двора, където 
те групират по вид измитата вече 
керамика и рисуват средновеков-
ните съдове, които ще се получат 
след реставрирането. Дори в по-
чивния ден измерването с шублер 
в ръка продължава. В останалите 
дни работният ден започва от 6 
ч. сутринта и всички са на терена, 
тъй като продължава проучването 
на пространството около Владе-
телската базилика в дворцовия 
комплекс, чието разкриване е 
най-големият успех на екипа за 
последните няколко години и най-
мащабното откритие на паметник 
от Средновековието от десетки 
години насам. При това огромната 
сграда бе разкрита в рекордни сро-
кове - за две лета през 2003 и 2004 г. 
Тронната палата е била разкрита за 
25 години, а по-малката, вероятно 
Патриаршеска църква - за 10!

След разкопките и анализа на 
резултатите и на находките сега 
вече няма съмнение, че църквата е 
била грандиозна с трите си кораба, 
блестяла е с великолепието си, с 
изумителните цветни мозайки, с 
белия кръст на пода от полиран 
бял мрамор, с грамадния амвон и 
широката апсида с местата за вис-
шия клир. Археолозите смятат да 
направят компютърна възстановка 
на това монументално съоръжение 
на средновековните строители. 

Дворцовият център на 
столицата Велики Преслав

е строен по единна концепция - 
това са няколко двора, свързани с 
тесни улици или портици, в които 
са подредени високите сгради, 
свързани с властта - духовната, 
гражданската, административната, 
обясни Ваклинова, която свързва 
45 години от своята професио-
нална дейност с проучването на 
втората българска столица. Всяко 
от пространствата си е имало свое 
предназначение, разкопките на 
много от тях все още предстоят. 
Затова през август т.г. на терена ра-
ботиха (доброволно и безвъзмезд-
но) и двама геофизици - Веселин 
Божиков и Слави Моллов. Те се 
оказаха запалени и знаещи привъ-
рженици на археологията и на 
българското културно наследство. 
Геофизичната апаратура с достатъ-
чна точност може да определи къде 
се намират останките от градежи и 
съоръжения, запазени от векове 
под земята. Всъщност в послед-
ните години НАИМ-БАН работи 
в тясно сътрудничество с учени от 
изследователски области, които на 
пръв поглед са чужди на проучва-
нето на старините - геофизици, 
геолози, химици, биолози, специа-
листи по металознание,особено от 
институтите на БАН и Софийския 
университет. 

С всяка година разкопките до-
насят нови сведения за столицата, 
нови късчета история. Това лято 
е проучено пространството на 
юг от Владетелската базилика, 
известно досега като площад на 
Тронната палата. Големият град-
ски площад, където в началото е 
прииждал народът да се срещне 
със своя цар, да го види, минаваш 
през аркадите на сградата, която 
води към Тронната палата (също 
разкрита в последните години), в 
един момент - може би при цар 
Петър I, е бил затворен за външни 
посетители и в него се е влизало 
през няколко затворени и сигур-
но строго охранявани подхода, 
установяват учените. Две сгради 
от север и от изток са най-късно 
построени и именно те затварят 
пространството на дворцовата 
част, в която се допускат само 
специални посетители. Това не е 
заради нашествията, а е въпрос 
на промяна на отношението към 
властта, смята Ваклинова.  “На 
терена се раждат хипотезите, за 
едно и също явление може да се 
родят много различни хипотези”, 
казва археоложката и допълва, 
че е важно след това да се намери 
желязното доказателство. През 
това теренно лято например се 

е родила нова хипотеза, според 
откритите останки със следи от 
обработка на почвата - че след 
затварянето на площада в центъ-
ра му е оформен представителен 
двор с градина и тротоари наоко-
ло. Вероятно е имало и водно 
огледало с водоскок, водопроводи 
и други съоръжения, свързани 
с водоснабдяването, «изскачат» 
навсякъде по този терен. 

И още една интересна хипо-
теза. Дълго мислехме за какво 
са служели трите параклиса във 
Владетелската базилика, споде-
ля специалистката. В единия е 
открит постамент на саркофаг. 
Параклисите към южната стена по 
принцип са били предназначени 
в тях да бъдат погребани особено 
високопоставени лица. Вероятно 
първият, погребан в базиликата, е 
бил Борис, а останалите два пара-
клиса са били добавени за Симеон 
и сина му Петър, предполага из-
следователката. По думите й са-
крализацията на столицата става 
с помощта на свети мощи, а Борис 
Покръстителят е бил канонизиран 
светец. Самият Симеон вероятно 
е искал да има място, на което 
хората да се покланят, да изгради 
култ към владетеля покръстител и 
е съвсем неприемливо да погребе 
баща си някъде другаде, когато 
може да го превърне в закрилник 
на престолнината си.

В двора на археологическата 
база от много години се е нами-
рал саркофаг, за който още Карел 
Шкорпил споменава, че е намерен 
в периферията на дворцовия 
комплекс и в него е открит скелет 
на голям мъж. След внимателния 
оглед добре се виждат буквите 
М и И. Както знаем, при покръ-
стването си Борис приема името 
Михаил. За жалост върху ръба 
има и други букви от надписа, 
но те все още не могат да бъдат 
разчетени.

Освен това, има една известна 
миниатюра на Симеон Велики, 
който на изображението си държи 
в ръка църква. При внимателно 
разглеждане се вижда горната 
част на църквата с аркатура от 
колони, вижда се грамадна апсида 
с голям цокъл от 4 реда блокове 
и от юг – параклис. Тоест на 
миниатюрата не може да е изо-
бразена Кръглата църква, както 
са смятали някои изследовате-
ли, когато базиликата не е била 
открита. Изобразена е именно 
Владетелската базилика. А при 
разкопките на базиликата е раз-
крит правоъгълният постамент 
на саркофага. До него - празна ка-
сетка от мраморни късчета (в него 
вероятно е имало костички, както 
в касетата, намерена в църквата на 
ичиргубоила- висшия сановник 
Мостич във Велики Преслав). 

Така се затвърждава идеята, че 
първият параклис във Владетел-
ската базилика е бил на Борис I 
и че той е бил погребан там. След 
това се отделят две нови подраз-
деления за двамата царе - Симеон 
и сина му Петър.

Ето как науката накара руините 
да проговорят...

РУИНИТЕ
ПРОГОВОРИХА

Важни открития за 
средновековна България 
направиха археолозите 

във Велики Преслав

Из Националния Из Националния 
историко-археологически историко-археологически 
резерват Велики Преславрезерват Велики Преслав



БГ БЕН 24 октомври 2009 г.
Брой 20 (175 ), Година VI 23
     

ОТЕЧЕСТВО ЛЮБЕЗНО

Разделят България на 13 
културно-исторически региона

Страната ни има голям потен-
циал да се нареди сред водещите 
дестинации за културен туризъм 
в Европа - подзаглавие

След много и дълги дебати сред 
експертите в бранша стратегиче-
ският план за развитие на култур-
ния туризъм в България е факт. 
Приетият от правителството до-
кумент залага на туристическото 
райониране на страната и на подо-
бряването на инфраструктурата.

Документът залага на разделе-
нието на България на 13 културно-
исторически области, като на 
вниманието на туристите ще 
бъдат представени общо 300 ар-
хеологически и исторически обе-
кта, разпръснати из цялата страна. 

Предвижда се и подобряване на 
инфраструктурата, в т.ч. на пъти-
щата в страната, които на места са 
в доста окаяно състояние. Факт, 
който често затруднява достъпа 
до културните ни паметници и 
отблъсква туристите. До 2013 г. за 
облагородяване на туристическите 
обекти и културно-историческите 
ни паметници са предвидени 200 
млн. евро, които ще бъдат осигуре-
ни от европейските фондове.

Стратегията за развитието на 
културния туризъм е разработена 
с финансовата подкрепа на прави-
телството на Италия и е плод на 
тригодишните усилия на водещи 
български и италиански експерти. 
„Всъщност България и Италия 

са две от страните, съставящи 
съществена част от колосалното 
културно-историческо наследство 
на Европа”, заяви зам.-министърът 
на културата Тодор Чобанов. За 
разлика от нас обаче италиан-
ците имат дългогодишен опит в 
управлението на културните си 
паметници и превръщането им в 
атрактивни туристически обекти. 
Затова България ще ползва ита-
лианския модел на развитие на 
културния туризъм, който залага 
на връзката между държавата и 
частния бизнес. За целта ще се 
извърши туристическо райони-
ране в България, ще се създаде 
т.нар. диверсификация на тури-
стическия продукт, така че всяка 

област да предлага разпознаваем, 
уникален и продаваем продукт. 
Така страната ни ще бъде разде-
лена на 13 туристически региона. 
Водещите теми са възрожденските 
градове, наследството на Римската 
империя, крайбрежието на Дунав 
или на Черно море, древните 
столици по нашите земи и др. В 
стратегическия  план за действие 
се набляга и върху инфраструкту-
рата, като тук става дума не само 
за подобряване на пътищата, но и 
за ремонтиране и доизграждане 
на водопроводната мрежа, на пре-
чиствателните станции... 

В документа е отделено място и 
на зоните с природно богатство, 
защото, говорейки за културен 

туризъм, не може да не вземем 
под внимание природното на-
следство на България и неговото 
опазване.”

Експертите в бранша смятат, 
че чужденците, които присти-
гат у нас, за да се запознаят с 
културно-историческото ни на-
следство, харчат от 5 до 7 пъти 
повече от масовия турист. За 
съжаление културният туризъм 
заема едва 15% от общия дял 
на туристическата индустрия 
в страната, макар че България 
има над 40 хиляди исторически, 
етнографски, археологически 
обекти със значимост. За всеки 
значим обект е изготвено отделно 
„досие”, което включва цялостна 
информация къде се намира, 
какви са особеностите му, кой го 
стопанисва, достъпен ли е и т.н. 
Това ще улесни туроператорите 
и работещите в бранша, които 
желаят да развиват успешен ту-
ристически бизнес.

Дунав - реката на живота, са не само красиви думи. 
Смисъла им осъзнаваш, когато разбереш, че 81 милиона 
жители на Европа живеят около нея, че 34 от над 300 
нейни притока са плавателни. И още - половината от 
обема сладка вода, която се влива в Черно море, се пада 
на Дунав - втората по големина река в Европа. Тя и при-
тоците й са една от най-важните речни системи на Стария 
континент. Дунавският басейн е играл важна роля в поли-
тическото, социално-икономическoто и културното раз-
витие на Централна и Източна Европа. Той има площ 817 
000 кв. км и включва 18 страни. Това го прави рекордьор 
в света, защото обединява най-много държави.

От извора си в Германия до Румънско-Украинската делта 
реката изминава над 2845 км, свързвайки в хидрографския 
си басейн 81 милиона души от Германия, Австрия, Чехия, 
Словакия, Унгария, Словения, Хърватия, Босна и Херцего-
вина, Сърбия, Черна гора, Румъния, България, Молдова, 
Украйна, Швейцария, Италия, Полша и Албания. 

Освен разбирането, което се приема за меродавно, 
че сливането на Брегах и Брег край Донауешинген е 
същинското начало на Дунав, съществува и разбиране, 
че началото на река Дунав е потокът Дунав, който извира 
в пределите на замъка Фюрстлих край Донауешинген. 
Този карстов извор е каптиран през ХVIII в. и водата му е 
отведена чрез тръбопровод под земята на замъка. През 
1895 г. Адолф Хеер изгражда скулптурна композиция над 
кръглия басейн на потока Дунав, която изобразява май-
ка Баар - тя сочи пътя на младия Дунав. Неколкостотин 
метра след извора на потока той се слива с река Брегах, 
а тя от своя страна след километър и половина се слива 
с река Брег и дава началото на река Дунав. От това място 
тя тече на югоизток в продължение на 2845 км, вливайки 
се чрез делта (граничеща с Украйна) в Черно море на 
румънска територия. Средният дебит на реката преди 
делтата е 6500 м3/секунда.

От планинските райони на Алпите, Карпатите и Бал-
каните текат реките, които пълнят един от най-големите 
европейски басейни, какъвто е река Дунав. В България 
главните й притоци са реките Огоста, Искър, Вит, Осъм, 
Янтра и Русенски Лом. Чрез тях и техните притоци ре-
ката събира водите си от 45% от общата територия на 
нашата страна, където живеят 3,5 милиона българи. По 
този начин близо половината население на България 
има отношение и може да допринесе за опазването на 

Дунавския басейн с отговорно гражданско поведение.

Денят на дунавската солидарност 
Традиционно честван, Денят на Дунав беше отбелязан 

и тази година във всички държави, през които премина-
ва реката. За първи път той се празнува на 29 юни 2004 г. 
по инициатива на Международната комисия за защита 
на Дунав. Тогава се отбеляза и 10-годишнината от под-
писването в София на Конвенцията за защита на Дунав 
от всички страни, които се намират в нейния басейн. 

В 19-те населе ни места по българския бряг на реката, 
сред които Видин, Лом, Козлодуй, Оряхово, Никопол, 
Русе и други празниците се проведоха под наслова «Аз 
обичам Дунав!», като в тях се включиха над 3000 души. 
Денят на Дунав отново беше празник за една по-чиста и 
по-безопасна река като резултат от 15-годишно между-
народно партньорство на страните от Дунавския басейн. 
Фестивали, срещи и образователни дейности отбелязаха 
празника навсякъде по дунавските брегове. 

Празник на водната лилия
на българския бряг

Едни от най-интересните тържества бяха в с. Малък 
Преславец, област Силистра. По традиция малопре-
славчани съчетаха Деня на Дунав с Празника на водната 
лилия. Красивото цвете, което е със статут на застрашен 
вид в Червената книга на България, е на особена почит в 
селото. То дори си е спечелило собствен празник заради 
находящото се в близост Малопреславско блато, където 
се намира най-голямата цъфтяща популация на водна 
линия (Nymphaea alba) на територията на страната ни.

Блатото е обявено за защитена местност и се намира 
на 4 км северно от с. Малък Преславец и 30 км от резер-
вата «Сребърна», в непосредствена близост до Дунав. То 
е една от последните запазени влажни зони по българ-
ския бряг на реката. Водната лилия заема най-важното 
място в него, като колониите й се простират върху 46 

дка от повърхността му.
Възпята в произведенията на велики историци, 

композитори, поети и художници, през последните 
десетилетия за повечето европейци река Дунав е не 
само символ на обединението, но и барометър за отго-
ворностите и екологичните навици на всеки от нас. За-
щото в Световния ден на водата - 22 март - човечеството 
отправи тревожен поглед към този ценен ресурс, който 
в недалечно бъдеще може да стане по-скъп от златото. 
Това се отнася с най-голяма сила за питейната вода, на-
бавяна преди всичко от реките. 

Доклад на Световния фонд за дивата природа WWF ни 
поднесе неприятна изненада. Най-голямата река, миеща 
българските брегове - Дунав, е сред 10-те най-застрашени 
реки в света. Тя е единственият европейски представител 
сред големите замърсени реки от другите континенти 
като Яндзъ, Меконг, Салуин, Инд и Ганг в Азия, Нил в Аф-
рика, Ла Плата в Южна Америка, Рио Гранде/Рио Браво в 
Северна Америка и Мъри Дарлинг в Австралия. 

Присъствието на Дунав в този тревожен списък не е 
случайно. Със своите 2845 км тя не само е най-дългата 
европейска река след Волга, но «най-международната» 
- върху нея са разположени 4 от най-красивите европей-
ски столици, реката пресича 10 европейски държави, 
а водосборът й обхваща територията на още 8 страни. 
Всичко това предопределя по-високата степен на замъ-
рсеност на Дунав в сравнение с повечето европейски 
реки и изисква несравнимо по-големи усилия за коор-
диниране действията на държавите около нея. Както 
се вижда, голямата река не случайно си е извоювала 
названието «европейска линия на живота». 

България може би е страната с най-малък дял в замъ-
рсяването на Дунав - около 4 на сто. Но, намирайки се 
в най-долния й участък, ние, българите, понасяме не-
гативите от всички останали замърсители по течението. 
В рамките на националната програма за изграждане на 
водопречиствателни станции за населените места до 10 
хил. жители, градовете, разположени върху притоците 
на Дунав, се ползват с предимство. 

Изграждането на канали и строителството на язовири 
през последните 200 години са довели до загубата на над 
80 на сто от първоначалната заливна територия по тече-
нието на река Дунав и основните й притоци - бие тревога 
световната природозащинта организация WWF. 

Млади момичета от средногорското село Старосел Млади момичета от средногорското село Старосел 
(прочуло се с разкритите напоследък тракийски могили) с радост участват (прочуло се с разкритите напоследък тракийски могили) с радост участват 
във възстановената езическа традиция по обработка на гроздето.във възстановената езическа традиция по обработка на гроздето.

Неизвестно за известното... 

Дунав – реката на живота, Дунав – реката на живота, 
който трябва да опазимкойто трябва да опазим

Половината от всички българи са свързани с него
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Брой 20 (175 ), Година VI

СЪКВАРТИРАНТИ
(175) Търси се кварти-

рант за двойна стая на 
W a l t h a m s t o w  C e n t r a l 
Station, БГ ТВ, безплатен 
паркинг, интернет, хубава 
градина, тел. 07838894126

(174) Търся съкварти-
рант в къща с градина, 
удобен превоз, отлични 
условия, на 6 спирки от 
Wood Green и Turnpike 
Lane, тел. 07805531705

(175) Търся съквартирант 
за двойна стая на 3 мин. от 
Wood Green Station, много 
добри условия, за контак-
ти, тел. 07968073004

(175) Свободно легло и 
място в двойна стая за мъж 
(от 03.11.), близо до мага-
зини, удобен транспорт и 
на 3 мин. от Upton Park 
Station, тел. 07841451113

(175) Търся съквартирант 
за двойна стая на 8 мин. 
от Wimbledon, БГ ТВ, до-
бра обстановка и чудесни 
съквартиранти, тел. 0208687 
6793 (след 19.00 часа)

ТЪРСЯ
(175) Търся двойна стая 

за трима души в къща с 
градина, на приемлива 
цена в районите Woolwich, 
Plumstead,  в близост до 
автобусна спирка на No 
291, тел.07533227610

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(175) Давам идеална стая с 

изглед към градина за двойка 
или семейство (без деца) на 
3 мин. от Wood Green Station 
в къща след основен ремонт, 
нови мебели, баня и кухня, 
интернет, БГ ТВ, безплатен 
паркинг, градина и всички 
удобства за спокоен живот, 
тел. 07786967299 (вечер)

(178) Давам двойна и 
единична стаи в къща с 
БГ ТВ, £60/ седмица, с 
включени сметки, на 10 
мин. от Seven Sisters, тел. 
07738718757

(175) Давам квартири 
(легла) под наем за мъже, 
момчета, двойки, семей-
ства, жени и момичета 
(по възможност - непуша-
чи), търсещи спокойствие, 
уют и чистота, точно до 
Turnpike Lane Station, Зона 
3, в близост до голяма 
автогара и много евтини 
магазини, изгодни цени, 
тел. 07900031491 

(175) Давам самостоя-
телна двойна стая в района 
на Niesden, с българска 
телевизия и интернет, тел. 
07588624233

(175) Давам двойна стая 
под наем на North Finchley 
( Woodside Park по черната 
линия). Българска теле-
визия, интернет, голяма 
градина, хол и кухня. На 
10 мин. от квартирата има 
център със Sainsbury’s, Aldi 
и много други магазини. 
£400 на месец за един чо-
век или £600 за двама, с 
всички сметки включени. 
Стриктно за непушачи. 
Тел. 07903661333

(175) Давам двойна стая 
на 10 мин. от Woodgreen 
Station в чиста и приятна 
къща, тел. 07968073004

(175) Давам под наем го-
ляма двойна стая и голяма 
единична стая в района на 
Cricklewood NW2. Добри 
условия, удобен транс-
порт. Единичната стая е 
свободна от 13 септември 
а двойната - от 19 септем-
ври. За повече информа-
ция - тел. 07919250271 или 
07944392514

(178) Давам единична 
стая на 3 мин. от Wood 
Green Station в чиста и 
приятна къща с българска 
телевизия и интернет, тел. 
07968073004

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(175) Давам под наем 

двойна стая на 2 мин. от 
Plaistow Station, подходяща 
за двойка или един човек, 
цена за един човек - £75 на 
седмица, за двойка - £100 
на седмица,с вкл. сметки, 
тел. 07810205096. 

(177) Давам двойна и 
единична стаи под наем, 
с интернет, срещу българ-
ския магазин на Stratford, 
тел. 07865599327

(178) Давам двойна стая 
на Stratford под наем, за 
момиче, семейство или 
двойка момичета, тел. 
07828918769

(175) Давам стая за 
двойка (£110/сед.) и еди-
нична стая (£65/сед.), на 
Manor Park, удобен транс-
порт, градина, БГ ТВ, тел. 
07727007230

(175) Давам двойна стая 
в голяма и просторна къща 
на Stratford, £220 на човек 
за месец, без сметки, тел. 
07886853406

(176) Двойна стая за 
сам човек в района на 
W a l t h a m s t o w  C e n t r a l 
Station, £360 на месец с 

включени сметки, безпла-
тен паркинг и интернет, в 
къщата живеят още само 2 
човека, тел. 07507877674

(176)  Давам двойна 
стая под наем за двой-
ка или семейство, на 5 
мин. от метростанцията 
на Walthamstow, автобуси 
и влакове, мол, безплатен 
паркинг, тел. 07988878036

ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(175) Давам двойна стая 

под наем близо до Hangеr 
Lane (по Central Line), £120 
на седмица, с вкл.сметки, 
тел. 07786522958

ЮЖЕН ЛОНДОН
(177) Давам двойна стая 

за £360 на месец, с включе-
ни сметки, до стадиона на 
Twickenham, свободна след 
15.11, тел. 07795212670

(176) Давам двойна стая 
под наем, на 8 мин. от 
Wimbledon Station, BG TV, 
приятна обстановка, £120 
седмично с включени смет-
ки, тел. 07788688080

РАБОТА ТЪРСИ
( 1 7 6 )  Т ъ р с я  р а б о -

т а  –  p l a s t e r i n g ,  т е л . 
07912891813

(177) Търся всякаква ра-
бота – без претенции, тел. 
07553242644

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(175) Набирам хора с 

опит за работа като medsek 
fixers и циментови бор-
дове, тел. 07846847790, 
Трендафил

(189) Търся момчета и 
момичета за работа на 
автомивка с настаняване, 
тел. 07762862641

( 1 7 6 )  S u p p l y  F o r c e 
Ltd. набира строители и 
работници за ферми в 
Кент, регистрация на тел. 
08445049846 (3 p/m – ста-
ционарен телефон) или се 
свържете с нас от www.
supplyforceuk.com

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни 
и еднократни почиства-

ния, изисквания – self-
employed, NIN, proof of 
address, банкова сметка, 
тел. 07868699692

( 1 7 5 )  У м о р е н и  л и 
сте, приятели ? Работе-
те от вкъщи и победе-
те умората с Herbalife. 
С т а н е т е  I n d e p e n d e n t 
Herbalife Distributor, тел. 
07757698519 (след 16.00 
часа)

( 1 8 1 )  C o s m o p o l i t 
Cleaning Ltd набира жени 
за работа и carpet cleaning 
subcontractors, необходими 
са добър английски, NIN и 
self-employed документи, 
тел. 07503978883 (от 9.00 
до 19.00 часа)

(195) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска 

дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуни-
кация. Ще ви бъде оказа-
на помощ в подготвител-
ния етап. Тел. за контакт 
07894496881, моля, звънете 
от 9.00 до 21.00 часа

(187) Snowdrop Cleaners  
набира жени и момичета 
в сферата на почистването, 
необходими са говорим 
английски и self-emloyed 
документи, добро заплаща-
не, тел. 078 866 674 99 (от 10 
a.m. до 7 p.m.)

УСЛУГИ
(175) Паркетни услуги 

– циклене, редене и лаки-
ране, тел. 07809745571

ФРИЗЬОРСКИ, 
КОЗМЕТИЧНИ
(175) Професионална 

фризьорка прави мъжко, 
дамско и детско подстриг-
ване, боядисване, кичури, 
официални прически, кола 
маска и вежди на приемли-
ви цени по домовете, тел. 
07533227610, Краси

САТЕЛИТНИ
ПРИЕМНИЦИ
(177) Поставяне и на-

стройка на сателитни 
приемници в лондон и 
околността, изгодни цени, 
поддръжка и дългосрочна 
гаранция, тел. 07818413663, 
Юлиян

(175) Монтаж, инста-
лиране и поддръжка на 
дигитални приемници, 
моторизирани системи и 
обикновени сателити, тел. 
07899917634, Жоро

(180) Сателити – монтаж 
и настройка, пълен ком-
плект BULSAT COM (при-
емник LMB и чиния), на 
български цени, възмож-
ност за сключване на до-
говори, тел. 07835911937, 
02082576802, Мариян 

КОМПЮТРИ
И УЕБДИЗАЙН
(185) Професионален 

графичен дизайн и печат 
на бизнес-картички, фир-
мени документи, лога и 
рекламни материали, www.
cosmopolitdesign.com, тел. 
07870973590, Христо Йор-
данов

(179) Поправка на лап-
топ и настолни компютри 
– инсталации, интернет, 
безжични мрежи, премах-
ване на вируси, посещения 
по домовете – Computera.
co.uk. Website дизайн - по-

ОБЯВИ

Търси се учител 
по плуване за работа на 

full-time и part –time.
Трябва да говори 

добре английски, 
да има необходимата 

квалификация и да 
умее да общува с деца. 

Тел. 079442367614    
mxtswim@googlemail.com

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Всеки получава своя шанс!
Моментално предлагам 

и ОСИГУРЯВАМ РАБОТА за 
чистачки, камериерки и

всякакъв вид catering 
персонал – бармани и 

сервитьорки. Осигурявам 
и съответните документи.
Тел. 07759812905, Мариан

www.handsonhand.com

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585
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сетете Bubata.com. Тел. 
02032398907; 07533428642

(182) Поправка на на-
столни компютри и лапто-
пи, инсталация на софтуер, 
антивирусни програми, 
игри, поддръжка на мре-
жи, посещения по домо-
вете в удобно време, тел. 
07961540073, Калин

ТРАНСПОРТНИ УСЛУГИ
(176) Превоз на товари 

и багажи в UK, Maxi Baza 
ван, до 3.5 тона, цени по до-
говаряне, тел. 07882028507, 
по всяко време, Румен

(175) Предлагам транс-
портни услуги с ван в Лон-
дон, цени по договаряне, 
тел. 07799090407, Галин

(175) Редовен транспорт 
до България на багаж , 
стоки, мотори, автомоби-
ли, лодки и др., пазару-
ване от online магазини 
в UK, цена 1GBP/kg., тел. 
07956255071

ЛЕКАРИ 
(191) Д-р Василев – опи-

тен лекар, специалист-
невролог, тел. 077 9296 
6069 

(176) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свърза-
ни с опорно- двигателния 
апарат, тел. 07594231782, 
Иван Иванов

(191) Професионална 
помощ при болки във вра-
та, гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и ста-
ви, с акупресура масаж. 
Дипломиран масажист 
в The College of Chinese 
Medicine и член на Асоциа-
цията на акупунктуристите 
във Великобритания, тел. 
02088802131 и 07903187649, 
Денко Татарлиев

(175) Рехабилитатор-
кинезитерапевт с дълъг 
стаж в спорта предлага 
класически, спортен, анти-
целулитен и точков масаж, 
както и мануална зонова 
терапия, тел. 07824828209

УРОЦИ

(175) Учител-филолог 
дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
(188) Търся деца за гле-

дане, може и възрастни 

хора, Югозападен Лондон, 
тел. 07773716269

( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 
през деня, Cricklewood. 
07869332713

KУПУВАМ
(185) Изкупувам коли 

не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
(178) Продавам цигари 

Карелия, тел. 07886906320
(176) Продаваме готови 

апартаменти в Слънчев 
бряг на изплащане, 50% 
сега, останалите на 24 ме-
сечни вноски без лихва, 
тел. 07595727676, www.
properties4people.eu

(180) Продавам апарта-
мент в Поморие на първа 
линия, с тераси, на 2  метра 
от морето, обзаведен, тел. 
07894016177

СЧЕТОВОДСТВО, 
ДОКУМЕНТИ, 
РЕГИСТРАЦИЯ, 
ПРАВНИ УСЛУГИ
(175) I&I UK Certified 

Accountant – всички ви-
дове benefits, self-employed 
регистрация и счетовод-
ство, Ltd Co регистра-
ция, тел. 07894668847 и 
07738272721

(175) CAT квалифици-
ран счетоводител – сче-
товодства на Ltd. компа-
нии – цена от £220, тел. 
07530595677

(177) VAT, приключване 
на година, bookkeeping, 
Връщане на такси (CIS) , 
Self Employed & Ltd реги-
страции, benefits и попъ-
лване на IR  форми, Помощ 
при подаване за Жълти 
карти за Self Employed към 
Home Office. Oтстъпка 
от цените, които плащате 

в момента. Контaкт М. 
Георгиева, M:07863547830, 
marielag@accamail.com 

(175) Счетоводство – 
връщане на такси онлайн 
до 2 седмици, помощ за 
документи, банкови смет-
ки, само с лична карта 

и  п а с п о р т ; 
T a x  O f f i c e 
регистрации 
– за работа в 
строителство-
то (CIS), CSCS 
карти – изпит 
на български 

език; NI номера; Home 
Оffice регистарция за ра-
ботна карта; счетоводство 
– връщане на такси, тел. 
07894016177, 07786385886

БГБЕН не носи отговор-
ност за достоверността 
на обяви, свързани с услу-
ги, извършването на кои-
то изисква регистрации 
на фирми в съответните 
органи които ги контро-
лират. Като например 
попълване на BR1 Форма 
към Home Office изисква 
регистрация в OISC, ако 
извършващия не е член 
на някоя адвокатска ко-
легия. 

АВТОУСЛУГИ
(175) Автоелектротехник 

– ECM, ABS, airbags и др., 
съдействие за М.О.Т., ком-
пютърна диагностика, тел. 
07967863048, Иван 

ЗАПОЗНАНСТВА
Търся си мъж за секс, до 

40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome in 
London, a nice house to stay, 
English Lessons, U got it ? 
Coming to London to live 
and work/study? A single 
nice gentleman,37   English 
College Lecturer/Linguist  

will help you with English/
Accomodation, show you 
nice places in London. I am 
kind, honest, single, never 
married and romantic. Please 
email chicago7777@hotmail.
co.uk

Симпатичен, атлети-
чен и енергичен търси 
дама за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок 
и чистоплътен, добронаме-
рен (обръщам внимание) 
търси сериозна връзка с 
красива и интелигентна 

жена, умееща да уважа-
ва човека до себе си, тел. 
07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид 
развлечения, разходки 
по всички забележител-
ности на Лондон, тел. 
07939961496, Марио Сла-
дура

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема пред-
ложения за забавления 
с подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933

Mъж на 45 г. предла-
га секс-услуги на дами, 
изпращайте смс на тел. 
07556362203, моля само за 
сериозни дами

Мъж на средна възраст, 

висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериозна 
връзка с интелигентна 
жена, умееща да уважава 
човека до себе си, petko74@
abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
и!

ОБЯВИ

- Benefit

CYD REVOLUTION 
ви предлага :

ЛЕГАЛНО ИЗЧИСТВАНЕ 
НА ЗАЕМИ

И КРЕДИТНИ КАРТИ.
Тел. 07523644600

Цветомир Цветков – 
оторизиран агент
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Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 
40 г. търси жена до 37 г. 
за съвместно съжител-
ство, със цел брак, тел. 
07907903381

Мъж на 41 г., 168/75, 
търси запознанство със 
жена, останалото ... вре-
мето ще покаже,  тел. 
07502407212

Н а  4 0  г о д и н и  с ъ м , 
търся дама от 20 до 30 г. 
за съвместно съжителство 
и сериозна връзка, със 
съдействие за работа и 
финансово подпомагане, 

тел. 07501021465, Владо
Млад, готин, на 26 г., 

предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство 
със сериозен мъж между 
45-50 години, обаждайте 
се след 19, 00 ч на тел.: 
07522409873

На 40 години съм, пред-
лагам съвместно съжител-
ство и може би сериозна 
връзка на дама до 30 го-
дини с подсигурена от мен 

работа, Владо
Приятен, необвързан 

мъж, на 35 г., неженен, 
работи като преподавател 
в английски колеж и part-
time като имиграционен 
служител, добро поло-
жение, собствена къща 
в Лондон, общува лесно, 
честен, учтив, с христи-
янско вероизповедание, 
би желал да се срещне с 
жена от 19г. + с цел връзка 
и евентуален брак, може 
също така да предложи 
помощ при устройване-
то й в Лондон и подо-
бряването на нивото на 
английския й език, моля 
само сериозни отговори, 
noahnoe37@hotmail.com , 
тел. 0774 3929 144

35/167 см., търся жена 
от 27 до 35 г. с цел при-
ятелство, а след време и 
нещо повече, моля без 
обаждания, ще отгова-
рям само на смс-и на тел. 
07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси 
жена с цел запознанство, 
тел. 07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 

Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи 
само за момичета и дами 
по домовете, full privacy, 
078 7700 5067

Търся жена до 40 години 
за секс, а може и нещо по-
евече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 
25 години за секс, ако си 
допаднем, може и нещо 

повече, тел. 07518638078
Разведена, 52 г., търси 

сериозна връзка с мъж 
отговорен и умеещ да 
обича истински, моля за 
сериозни обаждания, 078 
5526 3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Евро-
па (дискретност) , тел. 
07791338706, Николай

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

Набирам 
МОМИЧЕТА 
за ЕЛИТЕН 

ЕСКОРТ
и работа в 

стрийптийз 
барове.

Тел. 07556309673
ТРАНСПОРТ 

по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

07944864105

Въстановявам и увеличавам

07935979796, Антон

кредитни лимити
на всякакви видове
credit и store cards.
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БГ ФУТБОЛ

ЦСКА цели гол номер 300 ЦСКА цели гол номер 300 
в Европа срещу Базелв Европа срещу Базел

Наставникът на Базел Торстен Финк сподели след при-
стигането си в София, че ще е доволен и на една точка 
в двубоя срещу ЦСКА. „Мачът със сигурност няма да е 
лесен. ЦСКА е отбор, който играе силно у дома. Нас ни 
устройва и равният резултат, а целта ни е да прескочим 
групите на турнира. Не смятам, че само защото бихме 
Рома, сме фаворити. Съперникът ни в София е наистина 
сериозен отбор, който е силен в единоборствата. Като 
цяло мога да кажа, че ще излезе с респект от съперника. 
Гледах няколко техни мача“, сподели на пресконферен-
ция след пристигането си у нас Финк. „Имаме няколко 
контузени футболисти, но това се случва на всеки тим. 
На вратата ще бъде Масимо Коломба заради контузията 
на нашия титуляр“, допълни Торстен Финк.

Капитанът на швейцарците Алекс Фрай също демон-
стрира респект към българския вицешампион, но обяви, 
че Базел има сили да победи в София. „Хубавото е, че 
първият мач с ЦСКА е в София. Българските отбори 
са неудобни съперници. Отборът е много млад и вече 

ЦСКА и Левски гонят последния влак в Лига Европа

Тук веднага трябва да 
направим уговорката, че 
в тази бройка влизат по-
паденията, отбелязани в 
турнира за КЕШ, пред-
варителните кръгове на 
Шампионската лига, КНК, 
Купата на УЕФА, Лига Ев-
ропа и турнира УЕФА-
Интертото. По критерии-
те на УЕФА тук попадат 
резултатите и от закрития 
през 2008 година турнир 
Интертото.

В периода 1995-2008 по-
бедителите в него полу-

чаваха право да играят в 
турнира за Купата на УЕФА. 
Така се оказва, че през се-
зон 1996/1997 ЦСКА не е 
пропуснал евротурнирите. 
Тогава „червените“ бяха в 
група за Интертото с руския 
Уралмаш (Екатеринбург), 
турския Коджаелиспор (Из-
мит), френския Страсбург 
и малтийския Хибърниънс 
Паола. От тази група напред 
продължи само победите-
лят Уралмаш. Руснаците 
спечелиха решителния дву-
бой с ЦСКА и „армейците“ 

отпаднаха от борбата. Все 
пак от това си участие те 
прибавиха към актива си 2 
победи, 1 реми и 1 загуба, 
както и 8 попадения за го-
ловата си разлика. 

Така срещу Базел „чер-
вените“ могат да станат 
първият клуб с 300 отбеля-
зани гола в евротурнирите. 
Те са постигнати в 198 
мача. От тях „червените“ 
са спечелили 81, 41 са завъ-
ршили наравно и 76 са за-
губили, а головото съотно-
шение е 299 - 271. Рекорден 

брой голове „червените“ са 
отбелязали в мача с фин-
ландския Хака, спечелен с 
9:0 на 16 септември 1970 г. 
Единственото си участие, в 
което ЦСКА не е отбеляз-
вал нито един гол, е сезон 
1976/1977 за КЕШ, когато 
отпада още от първия си 
съперник Сент Етиен след 
0:0 и 0:1. Най-много попа-
дения „червените“ бележат 
през сезон 1966/1967, кога-
то стигат за първи път до 
полуфинал – 18.

Може да отбележим и 
една друга тенденция. Ви-
наги, когато „червените“ са 
отбелязвали юбилеен гол, 
са печелели срещата. Това 
се е случвало във всички 
шест случая, които по-
мествам. Така остава да се 
надяваме, че „армейците“ 
ще отбележат поне един 
гол и той ще им донесе 
трите точки.

гол номер 1 - Иван Ко-
лев 21.10.1956 Динамо Бук 
(д) 8:1

гол номер 50 - Димитър 
Якимов 07.09.1966 Слиема 
(г) 2:1

гол номер 100 - Георги 
Денев 20.03.1974 Байерн 
(д) 2:1

гол номер 150 - Христо 
Стоичков 26.10.1988 Пана-
тинайкос (д) 2:0

гол номер 200 - Илия 
Войнов 29.06.1996 Хибъ-
рниънс Паола (д) 4:1

гол номер 250 - Велизар 
Димитров 15.08.2002 Дина-
мо Минск (г) 4:1

Треньорът на ЦСКА Любослав Пенев не се подведе 
по приказките на колегата си от Базел Торстен Финк, 
че отборът му идва за равен мач в София. „Финк 
беше хитър и като футболист. Това със сигурност 
е капан, тъй като, ако Базел получи шанс да ни 
победи, ще се възползва от него. На теория може 
тях да ги устройва и равен резултат, но на нас със 
сигурност не ни влиза в сметките. Длъжни сме да 
победим, ако искаме да запазим шансове за следва-
щия етап в турнира. Със или без риск ние ще гоним 
само и единствено победата. Това, което имам като 
информация за Базел, си остава между мен и фут-
болистите“, коментира Пенев на предварителния 
брифинг. „Без да подценявам никого, моят фаворит 
в нашата група си остава Рома. Другите отбори ще 
се борим за второто място“, добави специалистът. 
Пенев призна, че най-важното за футболистите му 
е да променят мисленето си и да не делят съперни-
ците на силни и слаби. 

Преди ЦСКА - Базел: 

Готвят ни капан, 
светна се Пенев
“Длъжни сме да победим, ако 
искаме да запазим шансове“, 

категоричен е треньорът

Треньорът Финк: 

„Идваме за равен“
натрупа само-
чувствие. Ще 
сме доволни на 
равен само ако 
съперникът ни 
удари 25 греди. 
Ако играчите на 
ЦСКА имат ка-
чествата на моя 
добър познат 
Пе т ъ р  А ле к -
сандров, ще ни 
бъде  тежко“, 
коментира бив-
шият нападател 
на Борусия Дор-
тмунд.

Още за 
футболната 

развръзка – 
на 28 стр.
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Христолов влиза в калта, 
ако сделката пропадне

Димитър Христолов ще затъне здраво в калта, ако сделката за 
продажбата на Ботев пропадне. Причината е, че всички договори на 
новите футболисти и спортно-технически щаб са подписани именно 
от Христолов. Проблемът е, че контрактите са за суми от порядъка на 
4-6000 евро на играч. Освен това, футболистите са поискали всички 
доходи да се декларират. Това означава, че вече са започнали да текат 
осигуровки на тези суми, което е страхотен удар по Христолов, който 
е закъсал здраво. Освен футболистите, в това число се включват тре-
ньори и шефове. Заплатата на Малу Мпасинкату например е малко 
над 8000 лева. 

При тази ситуация Христолов няма друг избор, освен да продаде 
отбора. Ако това не стане спокойно, футболистите могат да раз-
трогнат договорите си и освен това да търсят парите си именно от 
Христолов. Дължимата сумата, която би се натрупала до зимата от 
16-17 нови футболисти, може да се окаже около 500 000 лева, който 
дълг вероятно ще е непосилен за Христолов. 

Самите чужденци са спокойни за възнагражденията си, тъй като 
са сигурни, че без проблеми ще осъдят Димитър Христолов, ако не 
си получат парите.

Съвсем очаква-
но Левски загуби с 
0:1 гостуването си 
на Ред Бул Залцбург 
в Лига Европа. По 
този начин „сините” 
продължиха серията 
си от осем мача без 
победа. Поражение-
то пък бе трето от 
три мача в турнира, 
с което шампионите 
загубиха шансове-
те си за класиране в 
следващата фаза. 

Въпреки загубата, 
левскарите показаха 
значително подобре-
ние в играта в срав-
нение с предишните 
си трагични мачо-
ве. Футболистите на 
Георги Иванов из-
несоха сравнително 
добър мач и на мо-
менти доминираха 
над своя съперник. 
„Сините” обаче отно-
во показаха, че про-
сто не знаят как да 
вкарат гол, заради 
което логично за-
губиха. Най-чистото 
положение в мача бе 
в полза на българите, 
но то бе профука-
но от Христо Йовов, 
който стреля в греда-
та от два метра. 

Голът за домакини-

те падна в последните секунди на 
първата част и бе дело на Душан 
Швенто, който вкара с прецизен 
диагонален удар от около 20 ме-
тра. Авансът на домакините бе 
нелогичен с оглед на играта на 
терена, която бе напълно равно-
стойна. 

В 20-та минута Ники Димитров 
получи топката отляво на нака-
зателното поле и пусна отличен 
успореден на вратата пас към 
Христо Йовов, който от 2 метра 
нацели гредата, вместо да открие 
резултата.

Ники Димитров и Георги 
Сърмов пробваха далечни из-
стрели към вратата на Густафсон, 
които обаче не намериха очерта-
нията на неговата врата. 

10 минути преди края на полу-
времето Живко Миланов получи 
шут в окото при опит на про-
тивников състезател да направи 
задна ножица. Впоследствие на 
удара дясното око на Миланов 
се поду, но въпреки това сърца-
тият бранител не пожела да бъде 
сменен. „Сините” се отпуснаха в 
последните минути на първата 
част, което доведе и до единстве-
ния гол в мача. 

Първо в 44-ата минута Шимер 
получи топката в малкото на-
казателно поле, но не можа да 
стреля към вратата на Петков. 
Такъв проблем обаче нямаше Ду-
шан Швенто във втората минута 
от даденото от съдията Ханес 
Каасик продължение на първата 

част. Словакът пое топката на 
около 20 метра пред вратата на 
Петков, откъдето вкара с преци-
зен диагонален удар, минал през 
ръцете на българския вратар. 

Второто полувреме започна 
без Миланов, който бе заменен 
от Шакиб Бензукан. Малко по-
късно Георги Христов влезе 
на мястото на Седрик Бардон, 
но и този ход на Гонзо не се 
оказа успешен. Единственото 
по-сериозно положение се от-
вори пред Зе Соарес, който от 
удобна позиция „изплю” топката 
в ръцете на Еди Густафсон. От 
своя страна Георги Петков на 
няколко пъти предотврати нов 

гол в своята врата. 
Такъв все пак падна в 82-рата 

минута, когато Цилмер бе точен, 
но попадението му бе отменено 
заради доста спорна засада. До 
края на мача гостите не можа-
ха да затруднят Густафсон и в 
крайна сметка Залцбург стигна 
до важната победа с 1:0, която 
на практика класира австрий-
ците напред в турнира. След 
Нова година Левски пък ще се 
съсредоточи в изявите си на до-
машната сцена. 

В класирането в групата Залц-
бург води с пълен актив от 9 
точки, пред Лацио с 6, Виляреал 
с 3 и Левски без точков актив.

Чудото не стана –
Левски загуби в Залцбург

Решават съдбата на
Мъри след пет дни

ОТНОВО РЕЗИЛ

ЛИГА ЕВРОПА

ЦСКА допусна тежка загуба на-
сред София от тима на швейцар-
ския Базел с 0:2 в мач от третия 
кръг на турнира Лига Европа. И 
двата гола за гостите реализира 
ветеранът Александър Фрай - 
съответно в 20-ата и 63-ата ми-
нути на двубоя. В другия двубой 
от група „Е” италианският Рома 
се добра до равенството с Фулъм 
в последната минута. Мачът на 
„Крейвън котидж” приключи 
при резултат 1:1. Така ЦСКА за-
губи почти всякакви шансове за 
класиране напред в турнира. 

Отборът на Базел започна мно-
го силно срещата и още в първите 
минути на двубоя футболистите 

на гостите 
п о к а з а х а , 
че са дош-
ли трите точки. Първо Марко 
Щрелер имаше отличен шанс, 
но ударът му мина над гредата. 
Още в началните минути си про-
лича разконцентрираната игра 
на „червените” в отбрана, който 
често бъркаха в отиграванията си 
и трудно изнасяха топката. 

Първата възможност за дома-
кините дойде в десетата минута, 
когато Йордан Тодоров се озова 
сам в наказателното поле, но 
стреля изключително неточно 
от изгодна позиция и топката 
излезе в аут. 

Гостите от Швейцария продъ-
лжиха да бъдат по-активния тим 
на терена и логичното се случи 
в 20-ата минута. Централният 
бранител Кирил Котев сбърка 
фатално и предостави топката на 
Александър Фрай, който овладя 
на границата на наказателното 
поле, напредна добре и сам срещу 
Иван Караджов нямаше пробле-
ми да промуши топката в десния 
ъгъл на вратата за 1:0.

След попадението на Базел 
футболистите на ЦСКА тотално 
свалиха гарда и само късметът им 
помогна резултатът да се запази 
непроменен до края на първата 
част. Нови безобразни отиграва-
ния на Кирил Котев и партньорът 
му в центъра на отбраната Иван 
Иванов позволиха на гостите да 
стигнат до стопроцентови поло-
жения пред Иван Караджов. За 
разлика от своя колега вратарят 
на Базел - Масимо Коломба, ня-
маше почти никаква работа през 
първите 45 минути на срещата. 
Футболистите на Любо Пенев 
атакуваха изключително рядко, 
а всички удари по посока на вра-
тата на гостите минаваха встрани 
от рамката. 

На почивката наставникът на 
„червените” Любослав Пенев 
предприе логична смяна, вадейки 
от игра Кирил Котев и пускайки 
на негово място Александър 
Бранеков. Домакините пробваха 

да упражнят натиск в начални-
те минути на втората част, но 
хаотичните атаки пред вратата на 
Базел не дадоха резултат. 

Именно смяната Бранеков 
спаси сигурен гол във вратата на 
Караджов. Бранителят се намеси 
решително след удар на Алек-
сандър Фрай, който бе оставен 
абсолютно непокрит три метра 
от голлинията. Само три минути 
по-късно обаче ветеранът се ре-
ваншира по великолепен начин, 
извисявайки се в наказателното 
поле след центриране отдясно и 
с глава отбеляза за 2:0. 

Вторият гол тотално пречупи 
домакините, които така и не знае-
ха по какъв начин да застрашат 
вратата на своя противник. До 
края на срещата футболистите 
на Базел имаха още няколко 
възможности, докато момчетата 
на Любослав Пенев така и не 
успяха да намерят верния път 
към гола. 

Така ЦСКА записа втора загуба 
в групата си и остава на послед-
ното място в класирането. „Чер-
вените” имат спечелена само една 
точка след равенство с Фулъм в 
първи мач от надпреварата 

Съдбата на Станимир Стоилов ще бъде 
решена след 5 дни, твърди «7 дни спорт» . 
На 27 октомври ще се проведе поредното 
заседание на Изпълкома на БФС. Освен 
проблема с националния отбор, се очаква да 
се обсъжда и лицензът на централата. Ман-
датът на стария изпълком, който бе избран 
през 2005 г., изтече този месец, а новият не 
получи регистрация от съда.

Безидеен ЦСКА напълно 
капитулира срещу Базел

Отборът на Базел Отборът на Базел 
започна много започна много 
силно срещатасилно срещата
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БГ СПОРТ

Победи за Казийски, Николов, Победи за Казийски, Николов, 
Златанов и Гълъбинов в ИталияЗлатанов и Гълъбинов в Италия

В периода 16-18 октом-
ври на бейзболното игри-

ще до Техническия универ-
ситет се проведе тренировъ-
чен лагер по американски 
футбол. Под егидата на IFAF 
(Международна федерация 
по американски футбол) в 
България дойдоха трима 
от най-добрите треньори 
по американски футбол в 
Швеция. 

Учас тие в тридневния 
тренировъчен лагер взеха 
играчите на българските 
Тийм София и Плевен Брейв-
хартс и румънските Букурещ 
Уориърс и Букурещ Пре-
датърс. Също така по пока-
на на Федерация по Амери-
кански футбол – България, в 
лагера взеха участие и 2-ма 
френски треньори. Заедно 
с българските и френските 

си колеги шведските тре-

ньори прове-
доха един из-
ключително 
д и н а м и ч е н 
и интересен 
за играчите 
лагер.

П р и л о ж е -
ните упраж-
нения целяха 
подобряване 
на техниче-
ските умения 
и правилното 
изпълнение 
на задачите, извършвани 
от играчите според тяхната 
позиция. Наблегнато бе на 
бързината, силата, но най-
вече на безопасността в 
този иначе изключително 
контактен спорт. 

За играчите, които издъ-
ржаха и трите дни на лагера, 
това беше добра възмож-
ност да проверят сегашното 

си ниво и да усетят какво е 
нивото на силния европей-
ски американски футбол, 
накъдето се цели и българ-
ският отбор Тийм София. 

Едва няколко месеца след 
като стана пълноправен 
член на IFAF, Българска-
та федерация проведе и 
първото събитие в Бълга-
рия под егидата на между-
народната федерация.

Първият лагер 
по американски 
футбол в България 
приключи успешно

Европейският шампион при 
аматьорите в тежка категория 
Кубрат Пулев очаква третия си 
мач вече при професионалистите 
на 7 ноември в Германия. Кобрата 
скъса с аматьорския ринг и иска 
да се изправи срещу братята 
Кличко и да се бори за пояс.

Ето какво сподели боксьорът по 
този повод: „В Берлин играх пред 
15 000 зрители и ме питаха дали 
няма да направя мач в България, 
за да вдигна малко. Какво да кажа. 
От 10 години вдигам шум и само 
това. Аз съм професионалист и не 
искам да се връщам в аматьорския 
бокс. 

Съвсем случайно се стигна до 
този договор. С един познат за-
минахме. Там знаеха за мен, моето 
име. Разговаряхме и уговорката 
беше, след като напусна аматьор-
ския бокс, да подпиша с тях. Аз 
съм на мнение, че с различните 
хора трябва да се постъпва по 
различен начин. Бих предпочел 
всички хора да са много печени, 

да няма интриги. При положение 
обаче, че това го няма, как да се 
държиш? И аз съм удрял жена. Те 
предизвикват. Съдии още не съм 
удрял. Беше на майтап, но хубави-
те неща стават точно така. 

Баща ми ме запали за бокса. 
Бях иначе вратар в ЦСКА. Той 
започна да ми обяснява и да ми 
казва. Видях, че това ми върви, 
и продължих. Не съжалявам, че 
избрах бокса. Това е моят спорт 
и мисля, че всеки трябва да си 
следва съдбата. Нямам никакви 
ритуали преди мач. Какво да се 
надъхвам, например, с музика, 
като ще махна слушалките на 
ринга. Нямам претенции и за 
противник. Важното е мачът да 
ми донесе титла или пояс. 

Не знам дали мога да стигна 
братята Кличко. Тях все пак ги 
сравняват в Украйна с президен-
ти. Нищо не се знае в тоя живот. 
Вярвам в поговорката – внимавай 
какво си пожелаваш, че може да 
ти се случи.

Българи в чужбина

Ита лианските отбори на 
българските волейболисти Ма-
тей Казийски, Владимир Нико-
лов и Христо Златанов записаха 
очаквани победи в поредния 
кръг от местното първенство 
за мъже. В «българското» дерби 
на кръга Йога (Форли) претъ-
рпя домакинско поражение от 
КопрАтлантиде (Пиаченца) с 
0:3. Капитанът на победителите 
Христо Златанов отбеляза 10 
точки, всичките в нападение 
при успеваемост от 63%. Мла-
дият Иван Колев бе титуляр 
за домакините в първите два 
гейма от срещата, но завърши 
само с 2 точки от атака при 22% 
успеваемост.

Още двама българи излязоха 
един срещу друг. Мирослав Гра-
динаров и неговият Аран Кучине 
Абруцо (Пинето) допуснаха 
пълен обрат у дома срещу Мар-
ми Ланца (Верона) на Йордан 
Гълъбинов за крайното 2:3, но 
все пак записаха първата си точ-
ка за сезона. Градинаров изигра 
мача като титуляр и завърши с 
11 точки. Той регистрира и 71% 
добро посрещане. Гълъбинов 
спомогна за успеха като резерва, 
появявайки се на терена в три от 
петте гейма. Той обаче не натру-
па точков актив. Продължават 
успешните игри на водения от 
Радостин Стойчев Итас Диатек 
Трентино (Тренто). Матей Ка-

зийски се отчете с 10 точки за по-
бедителите, а другият българин в 
отбора - Цветан Соколов, влезе 
от ъгъла само в третия гейм и 
записа 1 точка от общо двата си 
опита за атака.

Владимир Николов игра като 
титуляр за Бре Банка Ланнутти 
(Кунео) в първите четири гейма 
от домакинската победа с 3:2 
над РПА-LuigiBacchi.it (Перуд-
жа). Той реализира 15 точки (12 
атаки при 50% успеваемост, 3 
блокади).

Венцеслав Симеонов продъ-
лжава да не играе за Тонно Ка-
липо (Вибо Валентия). Отборът 
му победи у дома Есе-ти Карило 
(Лорето) с 3:2. 

            Лондон ще има възможност да бъде домакин на Световно             Лондон ще има възможност да бъде домакин на Световно 
първенство по шахмат през 2012 година. ФИДЕ даде опцията на първенство по шахмат през 2012 година. ФИДЕ даде опцията на 
британската столица с условието наградният фонд да бъде поне британската столица с условието наградният фонд да бъде поне 
равен на този на мача Топалов – Ананд. Шахматната федерация равен на този на мача Топалов – Ананд. Шахматната федерация 
на Великобритания трябва да изпрати документи и да потвърди на Великобритания трябва да изпрати документи и да потвърди 
желанието си за организация, включващо нужната финансова желанието си за организация, включващо нужната финансова 
гаранция, до 15-и февруари 2010. Ако Лондон не се възползва гаранция, до 15-и февруари 2010. Ако Лондон не се възползва 
от опцията, открита процедура за кандидатстване за град от опцията, открита процедура за кандидатстване за град 
домакин ще бъде предложена от ФИДЕ. На финала през 2012 ще домакин ще бъде предложена от ФИДЕ. На финала през 2012 ще 
играят победителят от мача Топалов – Ананд и спечелилият играят победителят от мача Топалов – Ананд и спечелилият 
квалификационния кръгов турнир през 2011.квалификационния кръгов турнир през 2011.

Кубрат Пулев: Искам мач 
срещу братята Кличко

Колоритният 
баскет 

специалист 
Тити Папазов 

се завърна 
на терена, 

Гларуса 
му става 
треньор. 
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Смешен речник Смешен речник 
Автомобил - механично устройство, което из-

качва наклони и гази хора.
Акордеон - плисирана гайда.
Алименти - цената на любовта.
Археолог - човек, чиято кариера е в развалини.
Бебе - силен шум от единия край и пълна безот-

говорност от другия.
Бизнесмен - човек, който цяла сутрин говори за 

голф в офиса и цял следобед говори за бизнес на 
игрището за голф.

Броня - дрехи, носени от човек, чийто шивач е 
ковач.

Бюджет - опитът на семейството да живее с по-
малко от доходите си.

Венчавка - погребение, на което усещате мириса 
на цветята.

Възрастен - човек, престанал да расте от двата 
края и започнал да расте по средата.

Възхищение - учтиво признание за нечия при-
лика с нас.

Джаз - петима мъже, които свирят различни 
мелодии на една и съща сцена.

Диагноза - способността на лекаря да определи 
състоянието на кесията на пациента, за да установи 
колко болен да го изкара.

Дипломат - бивш политик, усвоил изкуството да 
си държи езика зад зъбите.

Директор - язва с власт.
Елен - кон със закачалка за шапки.
Ехо - единственото нещо, което може да отнеме 

последната дума на жената.
Забрава - вечното бунище на славата.
Здраве - възможно най-бавен процес на уми-

ране.
Икономист - човек, който работи с числа, но му 

липсва характер, за да е счетоводител.
Инфлация - онова, което сме купили за двайсет 

долара, сега ремонтираме за четирийсет.
Канибал - човек, който обича ближния си... със сос.
Комар - дребно насекомо, създадено от Бог, за 

да подобри мнението ни за мухите.
Комисия - група неохотни, избрани от негодните, 

за да извършат нещо излишно.
Консултант - човек, който ви смъква часовника 

от ръката и ви казва колко е часът.
Лакомник - човекът, изял парчето торта, което 

искате вие.
Лесна - определение за жена със сексуално по-

ведение на мъж.
Мозък - орган, с който си мислим, че мислим.
Мълчание - разговор с англичанин.
Опит - думата, с която мъжете наричат грешките си.
Оптимист - човек, който вярва, че неизбежното 

ще се забави.
Песимист - човек, който се оглежда в двете по-

соки, преди да пресече еднопосочна улица.
Плешивина - когато имате по-малко коса за 

вчесване и повече лице за миене.
Погребален агент - човек, който се опитва да 

изглежда тъжен по време на погребение за десет 
хиляди долара.

Познат - човек, когото познаваме достатъчно 
добре, за да взимаме пари назаем от него, но не 
чак толкова, че да му даваме.

Прахосмукачка - метла с търбух.
Решителност - това наше възхитително качество, 

което у другите е отвратителен инат.
Рибар - балама в единия край на въдица, очак-

ващ балама в другия край.
Сватба - възел, завързан от проповедник, развъ-

рзан от адвокат.
Синоним - дума, която използвате, когато не 

знаете как се пише другата.
Специалист - човек, който знае всичко за нещо 

и нищо за всичко останало.
Справедливост - решение във ваша полза.
Стафида - грозде с измъчен вид.
Стрес - когато се събуждате с крясък и установя-

вате, че още не сте заспали.
Счетоводител - човек, назначен да обяснява, че 

не сте спечелили парите, които сте спечелили.
Съзнание - онази част от вас, която ви измъчва, 

когато всички останали части се чувстват отлично.
Съпруг - човек, който очаква жена му да е иде-

ална и да разбира защо той не е.
Танц - вертикален израз на хоризонтално 

желание.
Точност - изкуството да познавате колко ще 

закъснее човекът, с когото имате среща.
Утре - денят, в който ще почистите гаража.
Учтивост - да не говорите лошо за хората, с които 

току-що сте вечеряли, докато не се отдалечите 
поне на сто метра от дома им.

Филантроп - човек, който публично връща на 
хората малък процент от богатството, което тайно 
е заграбил от тях.

Философ - човек, който ви обърква достатъчно, 
за да повярвате, че знае за какво говори.

Фукльо - дете, което е по-талантливо от вашето.
Хотел - място, където гостът дава добри пари за 

лоши условия.
Честност - страх да не ви хванат.
Щастие - приятно усещане, породено от наблю-

дението на чуждо нещастие.
Юношество - период между пубертета и пре-

любодеянието.

В кабриолетите
се оглушава

Лоша вест за «гъзарите» - от кабриолетите се оглушава. Шумът, 
който вдигат лъскавите коли, фучащи със 100 км в час, си съперничи 
с грохота на пневматична бормашина, изчислили британски учени. 
Затова от Кралския национален институт за глухите препоръчват 
возещите се в кабриолети да носят някакво предпазно средство за 
ушите - като каските на мотористите. Или поне да вдигат прозорците 
на колата. Измереният шум при скорост от 80 до 112 км достига 
99 децибела, са изчислили във Великобритания. А за граница, над 
която слухът може трайно да се увреди, се смятат 85 децибела, на-
помнят учените.

Знаете ли, че...

Какво е паси?
Това е най-често прилаганата техника за биоенергий-

но лекуване с ръцете. Пасите са движения на ръцете на 
разстояние от тялото, при които върху него се влияе 
с биоенергия. Пасите може да бъдат дълги, напречни 
и кръгообразни. Обикновено бавното движение е 
на разстояние 5-10 см. От тези движения тялото се 
облекчава, създава се чувство за покой и отпускане. 
Бързото движение на разстояние около 30 сантиметра 
активира жизнените процеси в организма. Още по-
бързото движение на разстояние около 60 сантиметра 
стимулира кръвообращението и активизира органите 
с отслабена функция.
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Важни телефонни номера и адреси

Мъж отива на лекар и каз-
ва:

- Докторе, едната ми топка 
е желязна, а другата - дървена. 
Какво да правя?

- А вие имате ли деца?
- Да, две - Терминатора е на 

три години, а Буратино скоро 
тръгва на училище. 

***
Две мутри се срещат на ули-

цата и си приказват за най-
различни неща. По едно време 
единият пита:

- Абе, брато, ти знаеш ли как-
во е това френска любов?

- Знам бе! Целуваш там, 
където се пишка!

- Аха! Това го знам, ама не 
знам кое - пластмасовото или 
порцелановото, бе?

***
Учител води курс по исто-

рия на 20 блондинки. Първи 
въпрос:

- Къде се намира Америка?
Никол, една от блондинките, 

става и намира Америка на 
картата.

- Браво! А кой е открил 
Америка?

19 блондинки стават и в хор 
отговарят:

- Никол!
***

Един бивш военен разпалено 

разказва за войната:
- Те бяха много, наистиина... 

цели милиони, въобще какви 
ти милиони, направо стотици 
хиляди...

***
Една вдовица направила 

кекс и тръгнала за гробищата. 
По пътя обаче изтървала кекса 
на земята. Като наближила 
гроба на мъжа си, започнала 
да нарежда:

- Хубав беше, Иванеееее!
Наблизо попът я дочул и 

припял:
- Не плачи, булка, друг ша 

намерииииш!
Вдовицата продължила:
- Сладък беше, Иванеееее!
Попът и той:
- Не плачи, булка, друг ша 

намериииш!
Вдовицата:
- С 3 яйца беше, Иванееее!
Попът помислил, помислил, 

па рекъл:
- Плачи, булка, такъв няма 

да намериш! 
***

Срещат се двама приятели:
- Как си, какво правиш?
- Абе, имам хлебарки вкъщи, 

не знам как да се отърва от 
тях.

- Като ги видиш, кажи им: 
«Нямам хляб» и те ще си от-

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

Мъж отива на лекар и каз-
ва:

- Докторе, едната ми топка 
е желязна а другата - дървена

разказва за войната:
- Те бяха много, наистиина...

цели милиони, въобще какви
ти милиони направо стотици

СМЕХОТЕРАПИЯ
СМЕХОТЕРАПИЯ

идат.
- Добре - казал другият.
След време пак се срещ-

нали.
- Как си? Какво стана с хле-

барките?
- Направих, както ми каза, 

ама те ми донесоха 2 хляба 
и си останаха. Сега какво да 
правя?

- Вземи отнякъде други хле-

барки, събери ги с твоите и 
като се сбият, сами ще се уни-
щожат!

Така и направил. След време 
пак се срещнали.

- Как си, как са хлебарките? 
Изби ли ги?

- Абе, мани. Направих, както 
ми каза, ама моите победиха, че 
като взеха и военнопленници 
и станаха още повече. Сега не 
знам какво да ги правя.

- Избери 2-3 от най-едрите 
и ги смачкай! Другите ще се 
изплашат и ще избягат.

След време пак се срещ-
нали.

- Е, приятел, отърва ли се от 
хлебарките вечe?

- Нищо подобно. Хванах 
трите най-едри и ги смачках. И 
като се събраха на погребение, 
станаха три пъти повече. 

***
Едно малко котенце си седи 

на пътя. Покрай него минава 
една крава и му казва:

- Я какво си малко, пък с 
мустаци!

Котето погледало, почудило 
се и отвърнало:

-Я каква си голяма, пък без 
сутиен!

– Иде 
зима...
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Д в а м а  б ъ л г а р и 
търкат чинове в култо-
вия 94-годишен колеж 
Goldsmiths в Лондон, 
чиято най-прославена 
ученичка напоследък е 
20-годишната Беатрис 
- дъщеря на принц Ен-
дрю и Сара Фергюсън, 
внучк а на Е лизабет 
Втора. Принцесата на 
Йорк, която се готви да 
участва във филм за 
прабаба си Виктория, 
следва в работническия 
«Люишъм», но се приби-
ра в апартамент в дво-
реца «Сейнт Джеймс», 
реновиран за четвърт 

милион лири за ужас 
на данъкоплатците. 

Сред новите възпи-
таници на елитното 
з а в е д е н и е  е  з а п и -
сан Александър, по-
големият син на биз-
несмена Ангел Първа-
нов, един от създа-
телите на митичната 
Г-13. Семейството му 
от 18 години живее в 
Австрия, а Алек завъ-

ршва с отличие частно-
то школо във Виена, в 
което се образоваха де-
цата на Орлин Горанов 
и Анелия Крушкова. 
Журналистката Нада 
Нешева пък ще се по-
свети на историята на 
изкуствата. 

Инс тит ут ът, който 
се намира в Югоизто-
чен Лондон, се конку-
рира с Кралската арт 
академия и прочутия 
«Сейнт Мартин». Не 
случайно сред хората 
с тапии от Goldsmiths е 
ексцентричната Виви-
ан Уестууд, фешън гуру 
в родната си Велико-
британия.

Читателска поща
“БГ БЕН”

БГ ШОУ

Вие имате бизнес.
Направете му подарък.
Подаръкът на умния маркетинг. 
Предложете на всеки клиент, който идва във вашия 
офис, кантора, склад, ресторант, кафене 
безплатен брой на вестник БГ БЕН.

КАКВО ПЕЧЕЛИТЕ?
Възможност вашата услуга да бъде допълнително 
оценена с предложения бонус и полезна 
информация. Следващия път, когато клиентът 
потърси вестник БГ БЕН, вече 
ще знае със сигурност къде може да го намери.
Заявете бройката, която желаете да ви доставим 
на тел.: 020 8558 1731 или на 
e-mail: ekaydamov@bgben.co.uk

        

За резервации :
  Тел.     02072635902
Моб.    07588202182

Наздраве в бар-ресторант АРДА-2 !Наздраве в бар-ресторант АРДА-2 !
Бар-ресторант АРДА-2 ви кани на българско парти Бар-ресторант АРДА-2 ви кани на българско парти 

всеки петък, събота и неделя. всеки петък, събота и неделя. 
Жива музика, 

българска кухня 
и купон до сутринта.

156А Seven Sisters Rd.    
London         
N7 7PL   

Цигански бенд шашна Цигански бенд шашна 
човек на Глен Милърчовек на Глен Милър
Със сочни кебапчета 

и боб в гърне нагостиха 
в «Яфата» Уил Салден, 
шефа на оркестъра на 
Глен Милър. Виртуозът 
на суинга остана смаян от 
майсторлъка на цигански-
те музиканти, които му 
демонстрираха как звучи 
«Съмър тайм» в изпълне-
ние на акордеон, тарам-
бука и китара. Строгият 
холандец обърна няколко 

гроздови и остана завинаги 
фен на българската кухня 
и неравноделните ритми. 
Маестрото бе у нас зара-
ди предстоящия гастрол 
на световноизвестните 
корифеи на 22 декември в 
зала 1 на НДК по покана 
на «Арт БГ». Празничният 
концерт от Новогодишния 
фестивал ще ознаменува 65 
години от смъртта на вели-
кия джаз музикант. 

Поредна интрига се за-
формя около VIP Dance. 
Въпреки че продуценти-
те от «Олд скуул» крият 
цифри и факти, тези дни 
изтече информация, че 
в името на рейнтинга  са 
решили да дадат втори 
шанс на всички отпаднали 
от състезанието. Изправят 
ги на първи ноември един 
срещу друг в надпревара 
за връщане в шоуто. От 
екипа на Иван и Андрей с 
половин уста са потвърди-
ли информацията, но пък 
самите участници спокой-
но разказват пред медиите 
какво им предстои.

Мира Добрева призна, че 
въпреки огромното й не-
желание ще трябва пак да 

танцува след де-
сетина дни. Как-
то можеше да се 
предполага, до-
говорът, подпи-
сан от тв звезда-
та, я задължава 

да се разкърши отново под 
прожекторите. Последния 
път русокосата красавица 
напусна арената на стра-
стите със сълзи в очите 
заради пререкания с бив-
шия си сценичен партньор 
Милен Цветков. Водещият 

на «Здравей, България» оба-
че ще си спести следваща 
порция предизвестени не-
гативни емоции. Той няма 
да участва, мотивиран от 
докторска диагноза. Цвет-
ков не симулира и това е 
вън от съмнение. 

Мира, която винаги иска 
да бъда почтена докрай, 
призна на висок глас, че 
му вярва. «Ще танцуваме с 
Мишо Шамара, но се над-
явам публиката да не ни 
избере», заяви Добрева.

Мира Добрева 
пак в обятията 
на Мишо Шамара

Българи търкат
чинове с кралска внучка

Тел. 020 834 770 89,
079 434 949 29

 www.changabar.com
 info@changabar.com

770770770 8989 89,
949 29
ar.com
ar com

y g

Най-горещите български и световни ритми, подбрани за вас
Заповядайте на 24.10 на голямото откриване на Changa Bar - 

първата българска дискотека в Северен Лондон.  

От 20:00 до 04:00 сутринта. Вход – 5 GBP (над 21 г.)

Тук нищо не е случайно! Модерен интериор, уникален дизайн, усмихнати български 
   барманки, перфектно обслужване, голям салон за 350 гости, с комфортни ВИП сепарета, 
     бар от български алкохол и мезета, цени, изцяло съобразени с вашия джоб.
        Забравете офиса, захвърлете вратовръзката, любимите хитове ви чакат.   
           Changa Bar - подарете си една специална вечер. Защото го заслужавате.

139-141 Tottenham Lane, 
(към Crouch End)
Wood Green / Turnpike Lane
N8 9BJ (на 4 спирки с автобус 41 от Wood Green)

24.X
 info@changaba

ТТелТел. 020020 020 834834 834 77 7
079 434 9

 www.changaba
info@changaba

й-горещите български и световни ритми, подбрани за вас
0 на голямото откриване на Chaanga Bar -Заповядайте на 24.10

първата българска дискотека в Северен Лондон. дон. първата българ

BP (над 21 г.)ход – 5 GB00 0 сусутринта. Вхо000 сусутринта. Вход – 5 GBP (над 21 г.)

Green)

ГОЛЯМОТО ОТКРИВАНЕ

Changa Bar – нов адрес на 
българския купон в Лондон!

Changa Bar – нов адрес на 
българския купон в Лондон!


